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Aba Beton Sahel شأن هرمزگان با این ثروت ، حکمرانی صدقه ای نیست و اگر حق خودش  
را بگیرد برای توسعه اش کافی است .

  با هرمزگان بیگانه نیستم و هم در بحث نفت و هم در بحث کشتی سازی 
نیز در هرمزگان فعالیت هایی ماندگار انجام دادیم .

  توسعه بر مبنا دریا در دستور کار و اولویت کاری بنده خواهد بود .

  توسعه موجود در هرمزگان نامتوازن است و نمی تواند تحولی در زندگی 
مردم داشته باشد .

  باید توسعه خوشه ای در صنایع هرمزگان شکل بگیرد .
  محیط زیست موضوعی اساسی و در اولویت قرار دارد و باید به مسائل 

زیست محیطی همچون ساماندهی فاضلاب و دریا ورود جدی کنیم .
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وزیر کشور در دیدار
 با نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

صنایع باید از تیم های 
ورزشی هرمزگان 

حمایت کنند

کارشناس اجتماعی دفتر تسهیلگري و توسعه محلي 
آیت الله غفاری و فرودگاه قدیم تشریح کرد

زیرپوست
 محله آیت ا.... غفاری 

بندرعباس

قفل بافت فرسوده 
را بازکنید
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مدیرکل امور مالیاتی هرمزگان تاکید کرد

تراکنش های بانکی مشمول مالیات نیستند
گروه خبــر //   مدیرکل امــور مالیاتی 
هرمــزگان گفت: مالیــات بر تراکنش 
بانکی نداریم و مــواردی مانند حقوق، 
دریافت وام، تبدیل شکلی از دارایی به 
شکل دیگر و مواردی که جنس درآمدی 

ندارند، مشمول اخذ مالیات نیستند.
  به گــزارش خبرنگار دریا ؛ شــاکر ضا 
مریدی افزود: یکی از راه های تشخیص فرار 
مالیاتی بررسی تراکنش های بانکی افرادی 
است که دارای گردش مالی بالایی هستند، 
یعنی گردش مالی تراکنش های بانکی بالای 

۵ میلیــارد تومان مبنای کار قرار دارد. وی 
افزود: بانک مرکزی تمامی اطلاعات مربوط 
به این اشخاص را در اختیار سازمان امور 
مالیاتی قرار می دهــد، البته مواردی مانند 
حقوق، دریافت وام، تبدیل شکلی از دارایی 
به شکل دیگر و مواردی که جنس درآمدی 
ندارنــد را کنار می گذاریم، اما نســبت به 
موارد دیگر از مودیان سوال می شود که آیا 
فعالیتی بوده که مالیات آن پرداخت نشــده 
باشد. مریدی با تاکید براینکه ما مالیات بر 
تراکنش بانکی نداریــم، اظهار کرد: براین 

اســاس ســازمان امور مالیاتی با بررسی 
تراکنش های بانکی اشخاص از فعالیت هایی 
که مالیات آن ها پرداخت نشــده، مالیات را 
مطالبــه کرده و این کار با قوت در دســت 

اقدام است. 
  وی تاکیــد کــرد: اطلاعــات مربوط به 
اشــخاصی که فرار مالیاتی دارند از طریق 
ســازمان امور مالیاتی شناسایی شده و یا 
اطلاعات مربــوط به فعالیت های اقتصادی 
توسط دستگاه های نظارتی و اجرایی برای 
ما ارسال می شــود و ما براساس آن اقدام 

می کنیم. مریدی با اشــاره بــه اینکه فرار 
مالیاتی انواع مختلفی دارد و ما بدون هیاهو 
و جار و جنجــال موارد مالیاتی را عالمانه 
بررسی و اطلاع رســانی های لازم را انجام 
می دهیم، گفت: این سیاست قطعی و محکم 

سازمان امور مالیاتی بوده و هست.

گروه خبر // عیسی عباســی، حجت الاسلام حیدری، 
فریده عامری، یعقوب دبیــری نژاد، احمد کناری نژاد و 
حسن سالاری از  اعضای شورای اسلامی شهر بندرعباس 
طی نشست مشترکی با ریاست دانشگاه آزاد و مدیران 
گروه و اعضای هیئت علمی رشته حقوق دانشگاه آزاد 
بندرعباس دیدار و در خصوص چالش های حقوقی وصول 
عوارض آلایندگی، حقوق شــهروندی و اصلاح ساختار 

قراردادهای شهرداری بندرعباس گفتگو نمودند.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ پروفســور کامرانی رئیس 
دانشــگاه آزاد هرمزگان با ابراز خرســندی از برگزاری 
 این نشســت گفت: اینکه کمیســیون حقوقی شورا در 
ماه های ابتدایی آغاز بکار خود در خواســت برگزاري 
چنین نشستی و همفکری با اساتید دانشگاهی دارد نشانه 
خوبی از عزم شورا برای انجام کارهای زیرساختی و نگاه 

بلند مدت به مشــکلات مدیریت شهری است و بعنوان 
عضو جامعه دانشگاهی و شهروند هرمزگانی در خصوص 
احقاق حقوق شــهروندان اعلام آمادگی می کنیم.فریده 
عامری رئیس کمیسیون نظارت و ارزیابی حقوقی شورای 
اسلامی شــهر نیز در این نشست گفت: وصول عوارض 
آلایندگی یکی از شــعارهای جذاب انتخاباتی است که 
متاسفانه خیلی زود فراموش می شود اما در شورای ششم 
تمام تلاشمان را برای وصول این حق قانونی شهروندان 
بندرعباسی خواهیم نمود تا مدیون اعتماد مردم نباشیم. به 
همین دلیل تصمیم گرفتیم تا از ظرفیت نخبگان دانشگاهی 
و مساعدت مسئولان دســتگاه قضایی برای مطالبه حق 

مردم استفاده نمائیم.
  عامری در ادامه گفت: متاسفانه هیچگاه پیگیری محکمی 
در این خصوص انجام نشده است و در کمیسیون حقوقی 

شــورا تصمیم گرفتیم این موضوع را بعنوان یک پرونده 
کامل و بلند مدت حقوقی آغاز نمائیم تا انشــالله بعد از 
ســال ها شهروندان بندرعباســی از این ظرفیت قانونی 
منتفع شــوند.در ادامه این جلسه اعضای شورا و اساتید 
دانشــگاهی به بیان ابعاد مختلــف حقوقی و دلایل اجرا 
نشــدن قانون عوارض آلایندگی در بندرعباس پرداخته 
و در پایان مقرر شد کارگروه حقوقی با مشارکت اعضای 
هیئت علمی دانشــگاه و کمیسیون حقوقی شورای شهر 
بندرعباس تشکیل و نسبت به تشکیل پرونده حقوقی با 

موضوع وصول قانونی عوارض آلایندگی  اقدام گردد.
همچنین مشکلات حقوقی برخی قراردادهای منعقده در 
سال های قبل و جلوگیری از تضییع بیش از پیش حقوق 
بیت المــال نیز به این کارگروه ارجاع و مورد بررســی 

کارشناسی قرار خواهد گرفت.

 گروه خبر // وزیر کشور گفت: صنایع 
بایــد از تیم های ورزشــی هرمزگان 

حمایت کنند.
   احمــد وحیدی در دیدار با نماینده ولی 
فقیه در هرمزگان و امام جمعه بندرعباس 
اظهار داشت: تیم های ورزشی این استان 
بایستی در عرصه های ملی حضور فعال 
و موثری داشته باشند، هرمزگان باید در 
قایقرانی  همچــون  دریایی  های  ورزش 
و شــنا حرف اول را در کشور بزند.وی 
ادامه داد: این مساله به خصوص در زمینه 
ورزش های دریایی دارای اهمیت بیشتری 
اســت چرا که این استان دارای ساحل و 
دریاســت و برای این منظور از نیروهای 
دریایی و دریابانی هم استفاده شود. وزیر 
 کشور در بخش دیگری از سخنان خود به 
تلاش های اســتاندار قبلی استان اشاره 
کرد و گفت: فریدون همتی دارای روحیه، 
خلاق پر تلاش و پرکار و متواضع است.

وحیدی همچنین به اهمیت مزارع پرورش 
میگو اشــاره کرد و گفت: قرارداد خوبی 
توســط استاندار ســابق هرمزگان منعقد 
شده اســت، اولین قرار داد برای ۱۴ هزار 
هکتاری کوثر در بندرلنگه منعقد شده که 
اگر هر یک هکتار بــه یک خانواده داده 
شــود ۱۴ هزار خانواده شاغل می شوند.

حجت الاسلام محمد عبادی زاده نماینده 
ولــی فقیــه در هرمزگان و امــام جمعه 
بندرعباس نیــز دراین دیدار گفت: همتی 
دارای روحیه کار و تلاش و پر انرژی است 
که توانست حاشیه های سیاسی را از این 
استان دور کند که امید می رود از این نیرو 
در جاهای دیگری استفاده شود.استاندار 
 ســابق هرمزگان هم در این دیدار گفت: 
برنامه ای چهار ساله برای توسعه هرمزگان 
نوشته ایم که امروز تقدیم استاندار جدید 
می شــود.  فریدون همتی افزود: مدیران 
هرمزگان آماده اند به استاندار جدید برای 

توســعه و عمران این استان کمک کنند و 
ظرفیت های جدیدی در زمان کرونا مانند 
یک هزار تخت برای بیماران کرونا ایجاد 
شــد. وی در خصوص ورزش هم گفت: 
اخیراً شــرکتی برای حمایت از تیم های 
ورزشی در هرمزگان ایجاد شده است که 
می تواند تحولی در این زمینه ایجاد کند و 
 مقرر شده فولاد هرمزگان هم بنا شده در 
زمینــه ورزشــی ورود کنــد.وی افزود: 
بیمارســتان های جدیدی در این استان 
در حال احداث است که بیمارستان ۵۲۱ 
تخت خوابی بزرگترین آنهاست و در این 
مســیر صنایع را وارد میدان کرده ایم که 
مشغول احداث بیمارستان هستند.استاندار 
سابق هرمزگان به موضوع آب اشاره کرد 
و گفت: ۵۰ درصد آب شــرب مورد نیاز 
 این اســتان از آب شــرین کن ها تامین 
مــی شــود و آب از آب شــیرین کن 
یک میلیون متر مکعبــی بندرعباس هم 

خریداری می شــود.  به گــزارش مهر، 
 همتی یاد آور شد: تفاهم نامه ایجاد یک 
آب شرین کن در سیریک برای ۲ استان 
منعقد شده که در طول مسیر آن می توان 
برای شرب روســتاها و صنایع انشعاب 
گرفت. در ایــن دیدار که در دفتر نماینده 
ولــی فقیــه در هرمزگان و امــام جمعه 
بندرعباس انجام شد، نمایندگان هرمزگان 
در مجلس شورای اســلامی، استانداران 
جدید و سابق، معاونان استاندار و اعضای 
شــورای تامین اســتان حضور داشتند. 
وزیر کشــور صبح دوشــنبه ۱۹ مهرماه 
وارد فرودگاه بین المللی شــهدای ۶۵۵ 
بندرعباس شــد و مورد استقبال معاونان 
هرمزگان،  اســتان  مسئولان  استانداری، 
اعضای شــورای تامین اســتان از جمله 
ناوگان  فرمانــده  دادگســتری،  مدیرکل 
انتظامی هرمزگان قرار  جنوب و فرمانده 

گرفت.

درنشست تخصصی کمیسیون حقوقی شورای شهر بندرعباس با اساتید حقوق دانشگاه آزاد اسلامی مطرح شد 

پیگیری وصول قانونی عوارض آلایندگی از صنایع غرب بندرعباس 

وزیر کشور در دیدار با نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

صنایع باید از تیم های ورزشی هرمزگان حمایت کنند

در صورت موافقت شورای عالی مسکن ؛
 وام ساخت مسکن روستایی
 ۲۰۰ میلیون تومان می شود

 شمار دوربین های سطح بندرعباس
 3 برابر شده است
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 برخورد قاطع با تعرض کنندگان 
به نیروی انتظامی

پیگیری وصول قانونی عوارض آلایندگی 
از صنایع غرب بندرعباس 

شترهای سرگردان 
و جان انسان ها ، تکلیف چیست!

آگهی مزایده اموال ضایعاتی بیمارستان خلیج فارس بندرعباس سال  1400

ضمنا رعایت موارد ذیل الزامی می باشد :
1. برگزاری مزایده صرفا از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد وکلیه مراحل فرآیند مزایده شامل خرید و دریافت 
اسناد مزایده )درصورت وجود هزینه مربوطه ( ، پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه ( ، ارسال پیشنهاد قیمت ، بازگشایی 

پاکت ، اعلام به برنده ، واریز وجه مزایده و تحویل کالا در بستر سامانه از این طریق امکان پذیر می باشد .
2.پیشنهاد می گردد با توجه به تنوع کالا های مطرح شده در مزایده قبل از ارائه پیشنهاد از اقلام موضوع مزایده بازدید به عمل آورید 
3. علاقمندان به شــرکت در مزایده می بایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن ( با شماره های ذیل تماس 

حاصل نمایند :
مرکز پشتیبانی وراهبری سامانه : 021-41934

اطلاعات تماس دفاتر ثبت نام سایر استانها در سایت )www.setadiran.ir  ( بخش »ثبت نام /پروفایل مزایده گر« موجود 
است . 

آگهی مزایده عمومی به شماره 1000005482000001                به شماره مزایده مرجع 1400/1/1

مدیریت درمان تامین اجتماعی استان هرمزگان درنظر دارد اموال ضایعاتی بیمارستان خلیج فارس بندرعباس به شرح مذکور با 
جزئیات مندرج در اســناد مزایده را به بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )www.setadiran.ir( با شماره مزایده 

1000005482000001به صورت الکترونیکی به فروش برساند .

زمان انتشار در سایت :

تاریخ بازدید :

زمان بازگشایی :

تاریخ 1400/07/20
ساعت 8

تاریخ 1400/07/26 
و 1400/07/27 ساعت 11

تاریخ 1400/08/06
ساعت 10

مهلت دریافت اسناد مزایده:

آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت :

زمان اعلام به برنده 

تاریخ 1400/07/25
ساعت 10

تاریخ 1400/08/05
ساعت 14:30

تاریخ 1400/08/08
ساعت 10:00

شرح مختصری از کالاها :
چیلر جذبی میتسوبیشی ، برج خنک کننده ، پمپ آب مربوط به برج های خنک کننده ، هواساز کاملا اسقاط ، کمپرسور 140 تن خراب چیلر ، 

تابلو برق خازنی 20 کیلو وات خراب و اگزاست فن اسقاط

ت اول
نوب

  خرید و فرش برد گوشی ریجستر
و بدون ریجستر  قطعات روکاری اصلی

mobilemasuod.bnd 09176672051

استاندار جدید هرمزگان در آیین معارفه اش :

شأن هرمزگان ، حکمرانی صدقه ای نیست
از امروز بنده فرزند هرمزگان هستم و دستم را برابر هرکسی که برای کمک به توسعه هرمزگان می خواهد 

گامی بردارد ، دراز می کنم

صفحه 2را بخوانید
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سرمقاله

  حال که اســتاندارهرمزگان و شهردار بندرعباس بطور رسمی آغاز بکار 
کرده اند، انتظار می رود با برنامه ریزی مدونی که خواهند داشــت، قفل بافت 
فرسوده اســتان و بخصوص بندرعباس را بازکنند.مرکز استان که تا دو سوم 
آن هم گفته شــده بافت فرسوده، حاشیه نشین و سکونتگاه های غیررسمی 
اســت، اما متاسفانه در ادوار گذشته مورد بی توجهی و کم مهری قرار گرفته 
است. بافتی که ساکنانش همواره از تبعیض و بی عدالتی هایی که درحق شان 
 روا شــده است، گلایه مندند. در بسیاری از این مناطق همچنان فاضلاب در 
کوچه ها روان اســت و کودکان در فاضلاب ویا کنــارش بازی می کنند و 
 بوی تعفنش، ســاکنان را می آزارد. معتادان کوچه ها را به پاتوق شان تبدیل 
کــرده انــد و در محلــه ای مانند آیــت ا... غفاری، برخی دســتگاه های 
اجرایــی مراکزی ایجاد کــرده اند تا معتــادان به بهانه حضــور در آنجا، 
کوچــه هــای اطراف را بــه پاتــوق تبدیل کننــد و در ملاء عــام اقدام 
 بــه اســتعمال و تزریق کننــد که الگویــی بــرای نوجوانــان و جوانان 
شــده اند وبه گفته برخــی از مــادران در این محله، کودکان هــم مواد را 
می شناســند. همچنین از برخی کــودکان و نوجوانــان در ازای پرداخت 
 مبلغی برای جابجایی مواد و مشــروب و... اســتفاده می شــود . در برخی 
کوچه ها ســرنگ آلوده خون آلود رها می شود. امنیت در این محلات پایین 
است و خانواده ها از سرقت اموال شان گلایه مندند و سارقان  معتادان، اراذل 
و اوباش این محله و محلات حاشــیه ای را ناامن کرده اند. مهمترین طرحی 
که در بافت فرسوده بایستی اجرایی شــود تا ارتقای امنیت، خدمت رسانی، 
اجــرای طرح جمع آوری فاضلاب و معتادان واراذل و... را به همراه داشــته 
باشــد؛ بازگشایی معابر است. در بازگشایی معابر می توان از ظرفیت صنایع 
 و بنگاه های اقتصادی نیز در راســتای انجام مسئولیت های اجتماعی شان 
بهره برد و مشارکت کنند و معبر که هر بنگاه اقتصادی و صنعتی در بازگشایی 
آن مشارکت کرد را می توان به نام خودش نامگذاری نمود تا اثرات وجودی 
این صنایع در اســتان برای مردم حاشیه نشین ملموس و مشهود باشد و فقط 
گرانی، آلودگی، ترافیک و.... ســهم مردم استان از وجود صنایع نباشد. انتظار 
می رود اســتاندار، شهردار و شورای شهر بتوانند در این بخش اقدام مناسب 
را داشته باشند واز ظرفیت صنایع هم برای عمران و آبادانی محلات استفاده 
نمایند. در محله ای مانند اســلام آباد که وعده احداث پارک بزرگی داده شده 
و هنوز اجرا نشــده است و یا 7۰ خانواده ای که نمی توانند برای املاک شان 
با حمایت بنیاد مســتضعفان سند بگیرند هم نیاز به همکاری شهرداری دارد. 
برخی از ســاکنان کوچه دلاوران7 این محله و ســایر مناطق محله که برای 
دریافت استعلام از شــهرداری جهت ارائه به بنیاد مستضعفان اقدام کرده اند 
و شــهرداری منطقه۴ در استعلام قید کرده است که این خانه در آینده قابلیت 
غیرمســکونی خواهد داشــت وبنیاد مستضعفان هم با اســتناد به این نامه 
از دادن ســند به صورت رایگان خودداری کرده اســت. کوچه دلاوران 7 از 
چهارده ســال قبل به خاطر دارم که بحث بازگشایی معبر و احداث خیابان 
در آن مطرح بود و متاســفانه هیچگاه عملیاتی نشــد و مشخص هم نیست 
آیا اجرایی شــود یا خیر و فقط مطرح شــدن این موضوع باعث شده است، 
برخی از ساکنان از دریافت ســند رایگان از سوی بنیاد مستضعفان محروم 
شــوند که نیاز است شهرداری، شورای شهر و بنیاد مستضعفان برای رفع این 
مشکل جلسه مشترکی داشته باشند و مدیرکل بنیاد مستضعفان هم از برگزاری 
 این جلســه برای رفع مشکل استقبال کرد. بایســتی برای رفع کمبود اماکن 
آموزشی، فرهنگی، ورزشی، تفریحی و... در محلات چاره اندیشی کرد و استاندار 
و شهردار در این محلات حضور یافته و با مردم صحبت کنند واز دغدغه های 
شان اطلاع یابند. برای احیای بافت فرسوده در محلاتی مانند آیت ا... غفاری 
و اعطای سند به ساکنان نیز بایستی مانع زدایی کردکه متاسفانه در این سال ها 
فقط شــاهد شعار درمانی بوده ایم وحتی مصوبات حضور مسئولان قضایی، 
سپاه، اجرایی و... در این محله و مصوباتی که برای چهار محله آیت ا... غفاری، 
چاهستانی ها، اسلام آباد و کوی ملت داشتند و می توانست انقلابی را در این 
محلات ایجاد کند، اجرایی نشده است. بازگشایی معبر از کوچه بعثت ۴تا بلوار 
مادر در محله آیت ا... غفاری از چهارسال قبل وعده داده شده است و اجرایي 
نشد. از کوچه آدینه ۵تا ۲۰متری شاهد هم یک دهه وعده بازگشایی معبر داده 
شده است و اجرایي نشد. عدم بازگشایی معابر در محلات باعث شده است که 
 خودروهای آتش نشانی، اورژانس و پلیس و جمع آوری زباله و... نتوانند وارد 
کوچه های تنگ و تاریک شــوند وخانه هایی در آتش، خاکســتر شدند و 
بیمارانی نتوانســتند بموقع با آمبولانس جابجا شوند و جان شان را از دست 
دادند. از طرفی دیگر از بیش از یک دهه قبل که اعطای تســهیلات نوسازی 
بافت فرسوده آغاز شده است، اما محلاتی که به ساکنان سند املاک شان داده 
نمی شود، نتوانستند املاک شان را بازسازی کنند و خودبخود یا در بارندگی 
و... فرو می ریزند و بارها گزارش هایی در این خصوص از محلات مختلف 
و از جمله آیت ا... غفاری در رسانه ها منتشر شده است که متاسفانه متولیان 
 مربوطه تصمیم مناســبی اخذ نکردند و بحران همچنان باقی اســت و بنظر 
می رســد تا این املاک بر سر ساکنان آوار نشــده و ساکنان مدفون نشوند، 
مسئولان تصمیم ندارند اقدام مناسبی داشته باشند که انتظار می رود استاندار 
دولت ســیزدهم و شهردار و شورای شهر جدید در این بخش تغییر رویه داده 
و برای اعطای اســناد مالکیت محلاتی مانند آیــت ا... غفاری، کوی ملت، 
اسلام آباد، سنگ کن، نخل ناخدا، خواجه عطاء و.... تسهیلات ویژه ای قائل 
شــوند تا هر چه زودتر این چالش برطرف شود و بازسازی بافت فرسوده و 
املاک قدیمی و فرسوده توســط دولت و با مشارکت ساکنان سرعت گیرد؛ 
 زیرا اگر زمین لرزه ای در بندرعباس رخ دهد، تخریب گسترده این املاک و 
مدفــون شــدن ســاکنان دور از انتظار نیســت. موضوع دیگــر تاریکی 
محلات و کوچه ها ومعابر اســت کــه باعث افزایش ناامنی و ســرقت و 
زورگیری شــده اســت که روشن شــدن کوچه های محلات باعث ارتقای 
امنیــت و حتی کاهــش پرونده های قضایی می شــود. بیــکاری جوانان 
 در ایــن محلات منجر به ســوق یافتن شــان به ســمت مشــاغل کاذب 
می شــود که نیاز است از اشــتغال حاشیه نشینان حمایت شود و بازگشایی 
 معابر همچنین در اشــتغال ســاکنان اثرگذار اســت وبرخی از ســاکنان 
می توانند بخشــی از ملک شــان را به تجاری، تعمیرگاهــی، درمانی و... 
 تبدیل کنند و رونق اقتصادی در محلات را به همراه داشــته باشد ونیاز است 
دســتگاه های مختلف همکاری لازم را داشــته باشــند و شــهرداری هم 
مانند گذشــته از ســنگ اندازی و مانع تراشــی در محلات بــرای تبدیل 
بخشــی از واحد مســکونی به تجاری ســاکنان خودداری نموده و ساکنان 
را تشــویق به این مهم نمایند تا از مشــاغل کاذب در محلات کاسته شود 
و از آن طــرف متولیان مربوطه نیاز اســت نســبت به پاکســازی محلات 
 از مــواد و مشــروب فروشــان و.... اقــدام نمایند. در یک کلام بایســتی 
نســخه ای شفابخش برای درمان محلات حاشــیه ای و بافت های فرسوده 
توسط مســئولان پیچیده شــود تا گره کور این محلات باز شود که انتظار 
می رود اســتانداری و شــهرداری در این بخش هماهنگ باشند و نگاه به 
محلات را مانند گذشــته منحصر به ایام انتخابات نکنند تا ســاکنان نگویند 
 کــه مســئولان و کاندیداها فقط در ایــام انتخابات به محــلات می آیند و

  وعــده هایی را مطــرح می کنند وبعــد از انتخابات تــا انتخابات بعدی، 
وعده ها به فراموشی سپرده می شود.

  علی زارعی

قفل بافت فرسوده را بازکنید

گروه خبر // مراسم تودیع فریدون همتی و معارفه 
مهدی دوستی به عنوان استاندار جدید هرمزگان با 

حضور وزیر کشور در بندرعباس برگزار شد.
 مراسم تودیع فریدون همتی و معارفه مهدی دوستی به 
عنوان اســتاندار جدید هرمزگان از ساعت 7:۴۵ صبح 
دیروز با حضور وزیر کشور در محل تالار شهید آوینی 

بندرعباس برگزار شد.
* وضعیت فقر و بیکاری هرمزگان جای تاسف دارد

حجت الاسلام والمسلمین 
محمــد عبــادی زاده در 
آئیــن تکریــم و معارفه 
استاندار هرمزگان به عنوان 
افزود:   ، ســخنران   اولین 
ظرفیــت هــای اســتان 
هرمزگان و شهر بندرعباس 
بر هیچکس پوشیده نیست 
و تاکید مقام معظم رهبری بر اهمیت شــهر بندرعباس 
و جایگاه اســتان هرمزگان گواه این موضوع است.وی 
با بیــان اینکه همدلی و وفاق در بین جامعه شــیعه و 
سنی ظرفیت بزرگی را در هرمزگان ایجاد کرده است، 
خاطرنشــان کرد: ۶۰ درصد صادرات و واردات کشور 
از طریق بندرشهیدرجایی انجام می شود و نشان دهنده 
اهمیت اقتصادی هرمزگان است.امام جمعه بندرعباس 
با اشــاره به اینکه هرمزگان راه زیادی در پیش دارد که 
به وضعیت مطلوب برسد، اضافه کرد: گام های بزرگی 
برداشته شده که با شتاب در دولت سیزدهم امیدواریم این 
سرعت بتواند هرمزگان را به جایگاه اصلی اش برساند.
وی با بیان اینکه وضعیت فقر در استان هرمزگان جایگاه 
مطلوبی ندارد و تنها سه اســتان از هرمزگان وضعیت 
بدتری دارند، عنوان کرد: وضعیت اشــتغال هرمزگان 
جالب نیســت و ضریب بیکاری اعلام شــده مطلوب 
 نیســت و باید برای اشــتغال جوانان هرمزگانی فکر 
چاره ای کرد.عبادی زاده ادامه داد: مشــکلات زندگی 
مردم در هرمزگان و میزان فقر همگی برگرفته از میزان 
اشتغال و بیکاری است و با ایجاد اشتغال می توان میزان 
فقر را کاهش داد.وی با اشاره به اینکه جوانان هرمزگانی 
کمترین بهره را از سرمایه های ارزشمند موجود در آن 
می برند، بیان کرد: در گذشته وضعیت صنایع دستی در 
هرمزگان جایگاه رفیعی داشت اما امروز نیازمند رونق 
بیشتر است تا در هرخانه را به یک کارگاه صنایع دستی 
تبدیل کنیم. نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان با بیان 
اینکه جوانان هرمزگانی شایسته رسیدن به مدیران عالی 
 کشور هستند، عنوان کرد: در حوزه های وزارتی و حتی 
لایه های پایین تر نیروهای هرمزگانی عقبه و جایگاه 
مطلوبی ندارند و امیدوارم در دولت سیزدهم با کادرسازی 
مناسب، جوانان هرمزگانی بتوانند در سطوح عالی کشور 
حضور داشته باشند و این آرزوی مردم هرمزگان محقق 
شود.وی با اشاره به اینکه در دوره جدید با تلاش وافر 
 و کادرســازی مناسب این مهم عملی شــود، افزود: از 
تلاش ها و زحمات فریدون همتی، به عنوان اســتاندار 
ریســک پذیر و توانمند که با ایجاد یک فضای همدلی 
و وفاق توانستند دوره درخشانی را در هرمزگان ایجاد 
کننــد، تقدیر می کنم.عبادی زاده با بیان اینکه بنای کار 
همتی بر تلاش و خدمت بود، اضافه کرد: هرمزگان در 
این مدت از فضای سیاسی کاری دور شد و توانست در 
مسیر توسعه گام بردارد و فضای کار و تلاش پر رنگ 
بود و زحمات و تلاش به وقوع پیوست.وی با اشاره به 
اینکه به مهدی دوستی خوشامد می گویم و حضور این 
اســتاندار جوان و پر انرژی را به فال نیک می گیریم، 

عنوان کرد: امیدوارم مدیران اســتان با تلاش دو چندان 
در مسیر خدمت در کنار استاندار جدید هرمزگان باشند 
و با حمایت های مجموعه نمایندگان مجلس، روحانیون 
و مدیران اســتان هرمزگان خلاهای موجود را پر کرده 

و چرخ حرکت پیشرفت استان شتاب بیشتری بگیرد.
* از مردم هرمزگان عذرخواهی می کنیم

نمایندگان  مجمــع  رئیس 
مجلــس  در  هرمــزگان 
شورای اسلامی  نیز در آئین 
تکریم و معارفه اســتاندار 
هرمــزگان چنین گفت : از 
مردم هرمزگان عذرخواهی 
می کنم کــه انتظار مردم از 
استفاده نیروهای توانمند در 
هرمزگانی در سطح مدیران عالی کشور تاکنون عملیاتی 
نشده اســت.احمد مرادی با بیان اینکه در جلسه ای که 
در حضور وزیر کشور بودم، اعلام کردم که رویه انتخاب 
استاندار هرمزگان را نمی پسندیم، عنوان کرد: پس از چهار 
جلسه با وزیر کشور و جلسات شفاف امیدواریم در آینده 
نیروهای توانمند هرمزگانــی به جایگاهی که لیاقتش را 
دارند، برســند.وی با اشاره به اینکه ظرفیت های موجود 
در اســتان را به وزیر کشــور معرفی کردیم، خاطرنشان 
کرد: تمامی انتصابات در دستگاه های اجرایی حق دولت 
اســت و مجمع نمایندگان از باب مشــورت لیستی را به 
عنوان پیشنهاد به وزیر کشــور ارائه کردند. وی ادامه داد: 
اخلاق و ادب حکم کرد در این جلســه تکریم و معارفه 
حضور یابیم اما گلایه هایمان همچنان پابرجاســت.این 
نماینده مجلس با بیان اینکه در نشست با استاندار جدید 
هرمزگان نیز به نتایج مطلوبی دســت پیدا کردیم، عنوان 
 کرد: اســتفاده از نیروهای توانمند بومی و بهره گیری از 
ظرفیت های موجــودش باید در اولویــت برنامه های 
اســتاندار جدید باشــد و نادیده گرفتن نیروهای مستعد 
بومی و ماندگار اجحاف در حق پتانسیل های هرمزگان 
است.وی با اشاره به اینکه ارتباط مناسب استاندار جدید 
با رئیس جمهور، اکثــر وزرا و توانمندی اجرایی اش نیز 
سبب شــده نگرانی هایمان کم شــود و امیدوارم دیگر 
 شــاهد انتصابات فله ای در هیات مدیــره مناطق آزاد و 
بنگاه های اقتصادی هرمزگان و اجحاف در حق نیروهای 
بومی نباشــیم. مرادی بــا بیان اینکــه امیدواریم دیگر 
 شاهد کمرنگ بودن انجام مســئولیت های اجتماعی در 
بنگاه های اقتصادی هرمزگان نباشیم، عنوان کرد: آرزوی 
مردم طی ســال های گذشــته وفاق و همدلی در مجمع 
نمایندگان هرمزگان در مجلس بود که امروز این موضوع 
 وجود دارد و نمی دانم چرا برخی افراد از این انسجام و همدلی 
ناراحت اند و فرافکنی می کنند.وی با اشــاره به اینکه در 
این موضوع و در تلاش برای اســتفاده از نیروهای بومی 
هرآنچه نیاز بود، انجام شــد و می شود، خاطرنشان کرد: 
برخی افراد خود را انقلابی جــا می زنند اما در گفتار و 
عملکردمان انقلابی نیســتیم.  رئیــس مجمع نمایندگان 
هرمزگان در مجلس شورای اســلامی با بیان اینکه اگر 
اســتانداری آمد و وفاقی ایجاد کرد و سیاســی بازی را 
کنار زد و در مبارزه با کرونا سرآمد بود، باید عملکردش 
را نقد کنیــم، اضافه کرد: چرا بایــد نمایندگان مجلس 
را متهــم به حمایت از فریدون همتــی کنیم و نقش مان 
را در فلاکت اســتان هرمزگان زیر ســوال می برند.  وی 
 با اشــاره به اینکه چرا در دولت دوازدهم بارها از فقر و 
بی تفاوتی به هرمزگان گلایه کردم هیچکس در حمایت از 
بنده صحبتی نکرد اما امروز آماج اتهامات به سمت بنده و 
سایر همکارانم در مجلس روانه می شود، افزود: نمایندگان 

مجلس عصاره ملت هســتند و نباید مسائل شخصی و 
فردی را به تمامی موضوعات تعمیم دهیم.مرادی با بیان 
اینکه تمامی نمایندگان مجلس از دولت سیزدهم حمایت 
کردند تا توســعه بیشتری در اســتان ها را شاهد باشیم، 
عنوان کرد: نماینده مجلس باید از حقوق مردم دفاع کند. 
وی با اشــاره به اینکه باید تلاش های فریدون همتی در 
 استان هرمزگان را ســتود و تقدیر کرد، خاطرنشان کرد: 
ظرفیت های بالایی در هرمزگان وجود دارد و اگر نگاهی 
به توسعه سواحل مکران به مرکزیت جاسک داشته باشیم 
و حقی از هرمزگان ضایع نشود.این نماینده مجلس با بیان 
اینکه خوشــبختانه در جزایر هرمزگان اقدامات مناسبی 
صورت گرفته اســت، اظهار کرد: وضعیت کشتی سازی 
ایزوایکو نا به سامان است و اکنون در شرایط بلاتکلیفی به 
سر می برد.مرادی با اشاره به اینکه باید به وضعیت آموزش 
و پرورش و بهداشت و درمان در هرمزگان ساماندهی شود، 
بیان کرد: امیدواریم در بحث بافت فرسوده و ساماندهی آن 

بتوانیم موفق تر از قبل باشیم.
* تا پایان سال جشن پایان محرومیت بشاگرد برپا 

می شود
سابق  اســتاندار  همچنین   
هرمــزگان درایــن آئیــن 
بیان کــرد : امروز شــاهد 
مقتدرتریــن دوران ایران در 
طول تاریخ هستیم که هیچ 
بیگانه ای اجازه ندارد حتی 
بیندازد  بــه آن  نیم نگاهی 
و مردمان ایران اســلامی با تمامی ســختی ها، ذره ای از 
دفاع و حمایت از ارزش هایشــان کوتاه نیامدند.فریدون 
همتی  با بیان اینکه اگر امروز سختی می کشیم در آینده 
سبب افتخار نســل های آینده خواهیم بود، تصریح کرد: 
نقص در تصمیم گیری ملی ماســت که شاید به درستی 
از ظرفیت نخبگان تمامی اســتان ها بهره گرفته نشده که 
به طور مثال در اســتانی مانند هرمزگان پنج نفر در حال 
حاضر شایســتگی در صندلی استانداری را دارند.وی  با 
 اشاره به اینکه هرمزگان علاوه بر نقش استانی، نقشی ملی و 
بین المللی دارد و باید بر این اساس برای آن برنامه ریزی 
کرد، تصریح کرد: امروز شاهد درخشان ترین دوران کاری 
در هرمزگان هستیم و شاید تکرار آن سخت باشد که در 
این شرایط تحریم و کرونا اینچنین خدماتی به وقوع پیوست 
و به عنوان نمونه ۲ هزار تخت بیمارستانی در این شرایط 
به امکانات بهداشــت و درمان افزوده شــد یا در شرایط 
خشکسالی شدید کنونی با کمترین مشکل کم آبی رو به 
رو شــدیم و با احداث آب شیرینکن ها از مشکلات مان 
بکاهیم و نیاز بندرعباس به آب دشت میناب را قطع کردیم 
و انتظار مردم میناب را محقق کردیم.وی با بیان اینکه باید 
از ظرفیت دریا به درستی استفاده کنیم و بتوانیم مشکلات 
را در اســتان هرمزگان کاهش دهیم، عنــوان کرد: 7۰۰ 
هکتار در زمینه احداث گلخانه ها سرمایه گذاری شد و 
در زمینه آبیاری قطره ای رتبه نخســت کشور را به خود 
اختصاص دادیم.استاندار سابق هرمزگان با اشاره به اینکه 
در چهار سال آینده هرمزگان به قطب فولاد کشور تبدیل 
می شود، تصریح کرد: تحولی شگرف در زمینه اقتصادی 
در شــرق و غرب هرمزگان در حال شــکل گیری است 
 و بزودی هرمزگان به ظرفیت عظیمی در کشــور تبدیل 
می شود.وی با بیان اینکه بزودی هرمزگان قطب اصلی نفت 
و پالایش می شود و عسلویه را پشت سر خواهد گذاشت، 
اظهار کرد: هرجا با ابتکار و خلاقیت مردم را مشــارکت 
دهیم، می توانیم مشــکلات را بکاهیم و مردم هم از این 
 موضوع بهره مند شوند.همتی با اشاره به اینکه زمینه برای 
سرمایه گذاری فراهم و موانع زیادی برداشته شده است و 
درب به روی ســرمایه گذاران باز کردم، خاطرنشان کرد: 
هرمزگان با نشاط ترین استان برای سرمایه گذاری است.
وی با بیان اینکه تا پایان ســال جشن پایان محرومیت 
بشــاگرد را خواهیم گرفت، عنوان کرد: هرمزگان در این 
چهار سال تحریم پژمرده نشد و توانستیم با نشاط کارها 

را پیش ببریم.استاندار سابق هرمزگان با اشاره به اینکه در 
شیوع کرونا هرمزگان تنها در دو پیک گرفتار شد در حالی 
که کشور در پنج پیک به سر می برد، خاطرنشان کرد: باید 
امیدمان به تهران و مرکز نباشد بلکه باید خودمان مشکلات 
را بشــکنیم و موانع را از سد راه برداریم.وی با بیان اینکه 
محبت مردم هرمزگان را فراموش نمی کنم و نجابت آن ها 
مثال زدنی است، اظهار کرد: همیشه هرمزگانی بوده و هستم 
و دلم با مردم هرمزگان است و خواهد بود.همتی در پایان با 
اشاره به اینکه در این مدت چهار بار موقعیت برای حضور 
در سمت های دیگر برایم پیش آمد اما نتوانستم از هرمزگان 
دل بکنم، اضافه کرد: امیدوارم هرمزگان همچنان در مسیر 
توسعه گام بردارد و بتوانیم روزی شاهد شکوفایی بیش از 

پیش این استان باشیم.
* اجازه فتنه گری و ماجراجویی به کشــورهای 

سلطه گر نمی دهیم
وزیر کشــورنیز  در آئین 
تکریم و معارفه اســتاندار 
هرمــزگان  اظهــار کرد : 
و  اســلامی  دولت  کرامت 
ذلــت دولت کفــر و نفاق 
همگــی نشــان دهنــده 
حرکت درســت و بر پایه 
تقوا دولت سیزدهم اســت.احمد وحیدی با بیان اینکه 
انسجام و همدلی در هرمزگان مثال زدنی و جای تقدیر 
دارد و وحدت شــیعه و ســنی در هرمزگان ستودنی و 
رمز تمامی موفقیت هاســت، خاطرنشان کرد: هرمزگان 
اســتانی مهم و استراتژیک اســت و وجود تنگه مهم و 
 حیاتی هرمز که یکی از موقعیت های حســاس و مهم 
بین المللی است.وی با اشاره به اینکه وجود ۱۴ جزیره 
خاص و با پتانسیل هرمزگان را دارای جایگاهی مهم در 
اذهان قرار داده اســت، تصریح کرد: ظرفیت کشاورزی، 
آبزی پروری و به طور کلی اقتصاد دریا محور هرمزگان 
را در پیشانی این برنامه مهم قرار داده است.وزیر کشور 
با بیان اینکه شــکل گیری تمدن در کنار دریا و اهمیت 
اقتصادی آن هرمزگان را اســتانی کلیدی و حیاتی کرده 
است، عنوان کرد: ایزایکو بزرگترین صنعت کشتی سازی 
کشــور را به خود اختصاص داده و باید کمی همتمان را 
برای توسعه آن بیشتر کنیم.وزیر کشور با اشاره به اینکه 
پالایشگاه ستاره نفت خلیج فارس نماد شکست تحریم 
کشورمان است، خاطرنشان کرد: با وجود این پالایشگاه 
نیز در تولید بنزین به خودکفایی رســیدیم و نشان دادیم 
تحریم ها نتوانست کشورمان را از حرکت و تولید بازدارد.
وی با بیان اینکه با این ظرفیت ها اصلا روا نیست بگوییم 
هرمــزگان از بیکاری و فقر رنج می بــرد، اضافه کرد: 
اشکالی که در سیستم بروکراسی مان وجود دارد، دولت 
محوری شدنمان اســت که این موضوع در نگاه انقلاب 
اســلامی و مقام معظم رهبری نبوده و نیست.وحیدی با 
اشاره به اینکه اقتصادمان را باید از دولت محوری خارج 
کنیم و حتی مقام معظم رهبری این موضوع را بارها مورد 
تاکید قرار داده اند، عنوان کرد: نباید در هرمزگان با این 
ظرفیت ها شاهد بیکار و بالا بودن میزان فقر باشیم بلکه 
باید هرمزگان صادرکننده الگو اشــتغال، توسعه و تولید 
به سایر استان ها باشــد.وی ادامه داد: باید فضا را برای 
کارآفرین و ســرمایه گذاران فراهم کنیم و زمینه را برای 
مشارکت مردم مهیا سازیم.وزیر کشور با اشاره به اینکه 
باید از ظرفیت های موجود بهره وری بیشــتری داشته 
باشیم، اظهار کرد: هرمزگان باید خود پیشران توسعه باشد 
و کارآفرینان باید محور اصلی این موفقیت و پیشــرانی 
باشــند.وی با بیان اینکه باید دفاع و امنیت کشــورمان 
هم مردم محور و مردم پایه باشــد ، افزود: باید به دنبال 
الگویی باشیم که ظرفیت های مردمی را به صحنه بیاوریم 
و فضا را برای حرکت و توسعه از طریق مشارکت مردم 
 فراهم کنیم.وحیدی با اشاره به اینکه باید بندرعباس را به 
یکی از بنادر مهم جهانی و منطقه تبدیل کنیم و در زمره 
برترین ها قرار دهیم، اضافــه کرد: از مهمترین وظایف 

استاندار جدید هرمزگان، تجلی سازی ظرفیت ها برای 
 تحقق این موضوعات اســت و باید شــبانه روز برای 
عملی شدنش تلاش کند.وی با بیان اینکه مهدی دوستی 
فردی توانمند و توانســته پروژه هــای مهمی همچون 
پالایشگاه نفت ستاره خلیج فارس را مدیریت و باعث 
افتخار ایران اسلامی باشــد، عنوان کرد: دوستی فردی 
باهوش، توانمند و دل و شــجاعت کار بزرگ را دارد و 
اداره مجموعه های عظیم را برعهده داشته و حتی یکی 
از کاندیدای وزارت نفت بود.وزیر کشــور با اشــاره به 
اینکه با توجه به اهمیت استان هرمزگان به دنبال فردی 
بودیم کــه هم رئیس جمهور و وزرا از آن شــناخت و 
ارتبــاط نزدیک دارند و هم توانایی مدیریت پروژه های 
بزرگ را داشــته باشــد و هم زمینه را برای فقرزدایی و 
جلب ســرمایه گذاری فراهم کند که اســتاندار جدید 
هرمزگان این خصوصیت هــا را دارد.وی با بیان اینکه 
 جمهوری اســلامی اجازه نمی دهد که قدرت های فرا 
منطقــه ای به دنبال ماجراجویی در منطقه مان باشــند، 
اضافــه کرد: امنیت امروز خلیج فــارس با تلاش ایران 
اســلامی تامین شده و کشــورهای منطقه خود توانایی 
تامین این امنیت را دارند و نیازی به حضور کشــورهای 
دیگر نیست.وحیدی با اشاره به اینکه دست همکاری را 
با کشورهای همســایه می گیریم و اجازه فتنه گری در 
منطقه به کشــورهایی نظیر آمریکا را نمی دهیم، عنوان 
 کرد: حوادث امروز در افغانســتان، ظهور داعش و نظیر 
آن ها همگی نشات گرفته از حضور آمریکا در منطقه بوده 
و نباید کشــورهای همسایه اجازه این حضور را بدهند.
وی با بیان اینکه جزایر بزرگ خلیج فارس روز به روز 
آبادتر باشند، افزود: همتی چهار سال خدمات صادقانه و 
پرتلاش در هرمزگان انجام داد و روحیه مثبتش به واقع 
ستودنی است و تلاشش در فعالیت های اقتصادی قابل 
تقدیر است اما تغییرات طبیعی و زمینه را برای دمیده شدن 
نفس جدید بوجود می آورد و امیدوارم این تغییرات سبب 
پیشرفت و توسعه شود.به گزارش ایسنا ؛ وزیر کشور با 
اشــاره به اینکه بهره گیری از جوانان مستعد و توانمند 
هرمزگان باید در اولویت استاندار جدید هرمزگان باشد، 
خاطرنشان کرد: علما و نخبگان اهل سنت هرمزگان برای 
بنده عزیز و محترم و همگی باهم ایران را تشکیل داده ایم 

و وفادارانه پای عزت و سربلندی کشورمان ایستاده ایم.
*  شان هرمزگان، حکمرانی صدقه ای نیست

  اســتاندار جدید هرمزگان در آئیــن تکریم و معارفه 
استاندار هرمزگان، افزود: با هرمزگان بیگانه نیستم و هم 
 در بحث نفت و هم در بحث کشتی سازی نیز در هرمزگان 
فعالیت هایی ماندگار انجام دادیم.مهدی دوستی  با اشاره 
به اینکه توســعه بر مبنا دریا در دســتور کار و اولویت 
 کاری بنده خواهد بود، اظهار کرد: وظیفه بنده و همکارانم 
برآورده کردن آرزوی مردم اســت و باید تمامی تلاش 
خــود را برای عملی کردن آن به کار ببندیم.اســتاندار 
جدید هرمزگان با بیان اینکه توسعه موجود در هرمزگان 
نامتوازن است و نمی تواند تحولی در زندگی مردم داشته 
باشد، اظهار کرد: شان هرمزگان با این ثروت، حکمرانی 
 صدقه ای نیســت و اگر حق خــودش را بگیرد برای 
توسعه اش کافی است.وی با اشاره به اینکه باید توسعه 
خوشه ای در صنایع هرمزگان شکل بگیرد، عنوان کرد: 
وظیفه دولت تســهیل گیری برای بهــره گیری مردم از 
ظرفیت هاست و باید قوانین را برای این موضوع ایجاد 
کنیم و قوانین تسهیل گر باید زمینه تحول را در هرمزگان 
شکل دهند.دوستی با بیان اینکه ورزش استان هرمزگان 
به طور حتم باید در مسیر توسعه قرار بگیرد و از ظرفیت 
جوانان نخبگان هرمزگانی بهره گرفته شود، اضافه کرد: 
محیط زیست موضوعی اساسی و در اولویت قرار دارد 
و باید به مســائل زیســت محیطی همچون ساماندهی 
فاضلاب و دریا ورود جــدی کنیم.وی در پایان گفت: 
از امروز بنده فرزند هرمزگان هســتم و دســتم را برابر 
هرکســی که برای کمک به توسعه هرمزگان می خواهد 

گامی بردارد، دراز می کنم.

استاندار جدید هرمزگان در آیین معارفه اش  :

شأن هرمزگان ، حکمرانی صدقه ای نیست
از امروز بنده فرزند هرمزگان هستم و دستم را برابر هرکسی که برای کمک به توسعه هرمزگان 

می خواهد گامی بردارد، دراز می کنم
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مثل ماشین است و در دارد پراید! 
مثل ماشین است و در دارد پراید

چارتا چرخ و سپر دارد پراید
اگزوز و دینام و شمع و فیلتر و
دلکو و رینگ و فنر دارد پراید
گرچه آدم نیست اما از قضا
معده و اثنی عشر دارد پراید

غیر از این هایی که گفتم مختصر
چندتایی هم هنر دارد پراید

فی المثل در جاده پر پیچ و خم
ناگهان قر در کمر دارد پراید
یا که توی جاده های مال رو

گهگداری زور خر دارد پراید
توی مصرف کردن انصافا ولی
اشتهایی مختصر دارد پراید
آنقدر ایشان اصالت داشته

ریشه در عهد قجر دارد پراید
تازه دیده ناز وی را می خرند
گفته که قصد قطر دارد پراید

مشتری های تمیز و شیک و پیک
از فراری بیشتر دارد پراید

سرعتش مثل عقابی چابک است
چرخ نه انگار پر دارد پراید

توی چندین حسن بالایی فقط
عیبش این باشد خطر دارد پراید

  محمد علی احمد نژاد 
***

گرانی واحتکار
سال بگذشت و گرانی باز غوغا می کند

کاسب بی رحم هم خون بر دل ما می کند
قیمت اجناس را هر لحظه بالا می برد
مدعی استاده با شادی تماشا می کند
نانوا نان را گران کرده است اما مدعی

نرخ های تازه را هر لحظه حاشا می کند
بی نوا آن کس که دارد مثل من فرزند و زن
مرگ خود را از خدا هر دم تقاضا می کند

گر که فرزندی بخواهد کیف و خودکار و مداد
چون بود دستش تهی امروز و فردا می کند

محتکر با احتکار جنس در انبارها
قیمت اجناس را یک باره ده لا می کند
مدعی هم در پناه محتکر از بهر خود

ثروت و پست و مقامی خوب پیدا می کند
گر ندارد قدرتی فارغ ولی با شعر خود

کاسب بی رحم را هر لحظه رسوا می کند
  طنز نامه فارغ 

طنز

مهران سلطانی نژاد ســرویس استان ها //
اســتاندار بوشــهر گفت: رهاورد ششمین 
 سفر اســتانی هیات دولت سیزدهم به این 
 اســتان به بیش از پنج هزار میلیارد تومان 

می رسد. 
    بــه گــزارش خبرنــگار دریــا  ، احمد 
محمدی زاده در نشست پیگیری مصوبات سفر 
رئیس جمهوری به اســتان بوشهر افزود: هم 
اکنون اختصاص چهار هــزار و ۴۳۸ میلیارد 
تومان اعتبار از محل منابع دولتی برای اجرای 
۹۴ پروژه مصوب است که نسبت به اعتبارات 
مصوب سفر به پنج استان دیگر بیشتر است.وی 
بیان کرد: البته یکســری از مصوبات و برخی 
تصمیم ها نیز در حین سفر رئیس جمهوری به 
این استان توافق شــده که پیش بینی می شود 
ســرجمع اعتبار مصوبه های سفر هیات دولت 
ســیزدهم به استان بوشهر به بیش از پنج هزار 
میلیارد تومان افزاش یابد که رقم قابل توجهی 

است.
  استاندار بوشــهر ادامه داد: افزون براین ۱۶ 
هزار میلیارد تومان تسهیلات نیز در این سفر 
به استان بوشهر اختصاص یافت که رقم خوبی 

است.
  محمدی زاده اضافه کرد: همچنین تخصیص 
۹۲۰ میلیون دلار تســهیلات ارزی از محل 

اعتبارات منابع صندوق توســعه ملی به استان 
بوشهر از دیگر رهاوردهای سفر هیات دولت 
به این اســتان اســت که از ایــن میزان ۱7۰ 
میلیون دلار مربوط به یک واحد پتروشیمی در 
عسلویه و 7۵۰ میلیون دلار آن نیز برای توسعه 
صنایع دریایی است که برای ساخت شناور باید 

به کشتی و لنج سازی ها پرداخت شود.
* مدیران استان بوشهر برای جذب اعتبارات و 
تسهیلات سفر رئیس جمهوری پای کار باشند

  وی یادآور شد: اختصاص این میزان بودجه و 
تسهیلات بیانگر اعتماد هیات دولت سیزدهم به 
مجموعه مدیران استان بوشهر است و می طلبد 
همه مســئولان برای تحقق این مصوبه ها و 

جذب اعتبارات پای کار باشند.
  اســتاندار بوشــهر گفت: در شرایط سخت 
اقتصادی اختصاص این منابع به این استان با 
هدف اجرای پروژه های مختلف در راســتای 
رفاه حال مردم انجام شــده و همه مدیران به 
صورت شرعی، عرفی و قانونی برای هزینه کرد 
ریال به ریال این اعتبار مسئول هستند و باید 
با برنامه این اعتبارات هزینه و نباید هیچگونه 
حیف و میل و اســرافی در این زمینه صورت 

گیرد.
  وی بــا تاکید براینکه همــه پروژه ها باید به 
شــکل جدول تنظیم شود تا به صورت ماهانه 

در جریان روند پیشرفت کار قرار بگیرم ادامه 
داد: همه معاونان استاندار و مدیران دستگاه های 
اجرایی برای اجرا و پیشــبرد مصوبه های سفر 
باید پای کار باشند و اگر پیشنهادی برای رفع 
مشــکل در مســیر اجرای مصوبه ها دارند به 

وزارتخانه متبوع گزارش دهند.
* اعلام آمادگی و پشــتیبانی برای احداث 
۱۱۳ هزار واحد مسکونی در استان بوشهر 

  محمدی زاده در باره تامین مسکن در استان 
بوشــهر یادآور شد: در حوزه مسکن کارهای 
زیادی به این اســتان ابلاغ شــده و علاوه بر 
احداث ۱۲ تا ۱۳ هزار واحد مسکونی که در 
موافقت نامه ها ابلاغ شده وزیر راه و شهرسازی 
نســبت به احداث ۱۰۰ هزار واحد مسکونی 
نیز اعلام آمادگی و پشــتیبانی کرده است.وی 
ساخت یکهزار و 7۰۰ واحد مسکونی از سوی 
کمیته امداد، بهســازی 7۰۰ تا ۸۰۰ واحد و 
احداث یکهزار و ۵۰۰ واحد مسکونی از سوی 
بنیاد مسکن را تنها بخشی از تعهدات استان در 

این بخش عنوان کرد.
   محمدی زاده گفت: مســکن موتور محرک 
اقتصاد اســت و اگر فقط این حوزه در استان 
فعال شود به دنبال آن چرخه تولید، فعالیت، کار 

و تجارت نیز رونق می گیرد.
* تامین ۱۵۰ هزار متر مکعب آب توســط 

نیروگاه اتمی برای استان بوشهر 
  وی بیــان کر: همچنیــن در بخش آب نیز 
رئیس جمهوری توافق خوبی با نیروگاه اتمی 
بوشهر داشتند که در مدت ۲ سال آینده ظرفیت 
7۰ هزار مترمکعب آب برای بوشــهر تامین و 

وزارت نیرو این آب را بخرد.
  اســتاندار بوشهر با بیان اینکه امکان افزایش 
این میزان آب تولیدی از سوی نیروگاه به ۱۵۰ 
هــزار مترمکعب وجــود دارد گفت: این یک 
فرصت عالی برای استان است و هر قرارداد و 

توافقی که لازم است باید انجام شود.
  وی گفت: همه مدیران دســتگاه های اجرایی 
استان در سفر هیات دولت به استان بوشهر به 
صورت مصمم، هوشــمند و عاقلانه پای کار 
آمدند و نتیجه خوبی نیز نصیب استان شد و این 
نتیجه دعای خیر شهدایی است که همه چیز خود 
را در راه خدا نثار کردند و باید قدر این نعمت را 
دانست.رئیس جمهوری به همراه اعضای هیات 
دولت و در قالب ششــمین سفر استانی دولت 
سیزدهم صبح روز جمعه ۱۶ مهرماه وارد استان 
بوشهر شد و در فرودگاه بین المللی استان مورد 
استقبال مسئولان قرار گرفت.در ششمین سفر 
اســتانی هیات دولت به استان بوشهر ۶  وزیر 
کابینه دولت ســیزدهم، شامل وزیر کشور، راه 
و شهرســازی، نفت، نیرو، جهاد کشاورزی و 

اقتصــاد و دارایی رئیس جمهوری را همراهی 
کردند.براســاس برنامه ریزی انجام شده وزیر 
نیرو به شهرســتان های دشــتی و تنگستان، 
وزیر جهاد کشــاورزی در شهرســتان های 
بوشهر و دشتســتان و وزیر اقتصاد و دارایی 
 به شهرســتان های گناوه و دیلم سفر کردند و 
وزیر راه و شهرســازی نیز روز پنجشــنبه به 
شهرستان های عسلویه، کنگان و دیر سفر کرد و 
پروژه های زیربنایی این مناطق را مورد بازدید 
 قرار داد.وزیران  یادشده که معین دولت بودند 
علاوه بربررســی میدانی مسایل و مشکلات 
شهرستان ها در نشست شورای اداری شرکت 
کردند و دیدارهایی با اقشــار مختلف مردم و 

خانواده های شهدا و ایثارگران داشتند.
  همچنیــن محمد اســلامی معــاون رئیس 
جمهوری و رئیس ســازمان انرژی اتمی،دکتر 
انسیه خزعلی معاون رئیس جمهوری در امور 
زنان و خانواده، صولت مرتضوی معاون اجرایی 

رئیس جمهوری و معاون توســعه روستایی و 
مناطق محروم معاون اول و رئیس دفتر رئیس 
جمهوری نیز در بازدیدها ، دیدارها و جلسات 
سفر  رئیس جمهوری به استان بوشهر  آیت الله 

رئیسی را همراهی کردند.
  بازدید از شــرکت صنعتــی دریایی ایران ) 
صدرا(، منطقه ویژه اقتصادی و اســکله  شهید 
محلاتــی ، دیدار بــا نخلداران اهــرم مرکز 
شهرســتان تنگســتان، بازدید از موزه شهید 
رئیسعلی دلواری، پروژه راه آهن بوشهر- شیراز 
- عسلویه و نیروگاه اتمی بوشهر و حضور در 
نشســت شــورای اداری و  نخبگان استان و 
نشســت خبری  برنامه های رئیس جمهوری 
 در ســفر به بوشــهر بود. در این سفر هیات 
دولت ســیزدهم ۱۱۱ طرح و توافقنامه برای 
محرومیت زدایی، توسعه زیرساختی و رونق 
اقتصادی استان بوشهر تصویب کرد که باعث 

امیدواری مردم این استان شده است.

استانداربوشهر : 

رهاورد سفر دولت برای بوشهر بیش از پنج هزار میلیارد است

آرزو توکلی سرویس استان ها // رئیس کمیسیون 
اقتصادی مجلس با اشاره به ۳۰ هزار بازنشسته 
فرهنگی که پاداش پایان خدمت خود را دریافت 
نکرده اند اظهار کرد: در نشســت با سرپرست 
وزارت آموزش و پرورش مقرر شــد با همراهی 
کمیسیون اقتصادی و کمیسیون برنامه و بودجه 
پیگیری لازم از طریق وزارتخانه انجام شــود تا 
ظرف ماه های آینده شاهد پرداخت پایان خدمت 

به بازنشستگان این نهاد باشیم. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدرضا پورابراهیمی  با 
اشاره به نشست مشترک با سرپرست وزارت آموزش 
و پرورش اظهار کرد: در این نشســت موضوعاتی از 
جملــه اجرای طرح رتبه بندی معلمان، تســریع در 
واکسیناســیون دانش آمــوزان، پرداخت پاداش ۳۰ 
هزار فرهنگی بازنشسســته، تجهیز ساختمان جدید 
 اداره کل آمــوزش و پــرورش کرمــان و کمک به 
دانش آمــوزان بی بضاعت کرمان و راور مورد بحث 
و تبادل نظر قرار گرفت.وی افزود: رتبه بندی معلمان 
در این نشست مورد بحث قرار گرفت که خوشبختانه 

مجلس اقدامات خوبی در این راستا انجام داده و قرار 
 اســت تمام زوایا و جوانب مربــوط به رتبه بندی با 
لحاظ کردن تمــام نقطه نظرات فرهنگیان نهایی و به 
زودی تصمیم گیری در مورد منابع مالی و بودجه ای 
 سال ۱۴۰۰ برای اجرای این طرح در دستور کار قرار 
می گیــرد. پورابراهیمی گفــت: از وزارت آموزش 
و پرورش خواســتیم از طریق کمیسیون مربوطه با 
 اجرای طرح رتبه بندی معلمان همراهی کند تا هر چه 
 سریع تر انجام شود.وی از پیگیری تسهیل واکسیناسیون 
دانش آموزان استان کرمان به منظور بازگشایی مدارس 
و با هدف جلوگیری از افت تحصیلی با حضور دکتر 
کاظمی سرپرست وزارت آموزش و پرورش خبر داد.

نماینده مردم کرمــان و راور در مجلس با بیان اینکه 
طی یک ســال و نیم گذشته شــاهد افت تحصیلی 
 برخی دانش آموزان به دلیل مجازی شدن آموزش ها 
بوده ایم، تصریح کرد: خوشــبختانه با اقدامات خوب 
دانشــگاه علوم پزشکی کرمان، حمایت های وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی، استانداری و 
ستاد کرونا واکسیناسیون ساکنان استان کرمان به طور 

متوسط ۱۰ درصد نسبت به میانگین کشور بالاتر است 
که این مهم در مورد دانش آموزان نیز باید با تسریع در 
زمان انجام شود.وی به ۳۰ هزار بازنشسته فرهنگی که 
پاداش پایان خدمت خود را دریافت نکرده اند اشاره 
و تصریح کرد: در این نشســت مقرر شد با همراهی 
کمیسیون اقتصادی و کمیسیون برنامه و بودجه پیگیری 
لازم از طریــق وزارت آمــوزش و پرورش انجام تا 
ظرف ماه های آینده شاهد پرداخت پایان خدمت به 

بازنشستگان این نهاد باشیم.
   وی کمــک به دانش آموزان بی بضاعت در مناطق 
محروم کرمان و راور اشاره کرد و گفت: مقرر شد در 
زمینه تهیه بسته حمایتی برای این دانش آموزان اقدام 
شود و به زودی این مهم انجام خواهد شد.پورابراهیمی 
افزود: موضــوع دیگر مورد بحث در این نشســت 
ساختمان آموزش و پرورش کرمان بود که مقرر شد با 
دستور سرپرست وزارت آموزش و پرورش و سازمان 
نوسازی مدارس مسئولیت بخش تجهیز این ساختمان 
را با دستور وزیر به عهده بگیرد و بزودی این ساختمان 

به صورت کامل بهره برداری شود.

آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار 
کرمــان گفت: کرمان ظرفیت ســاخت 
این کار  هرساله ۱۲۰ مدرســه را دارد و 
به راحتی با هدفگــذاری در قالب پویش 
»کرمان دانا« مزین به نام شــهید سردار 

سلیمانی انجام پذیر است. 
   به گزارش خبرنــگار دریا ؛ علی زینی وند 
در مراسم افتتاح مدرسه ۹ کلاسه شهید حاج 
قاسم سلیمانی در قالب پویش »کرمان دانا« با 
مشارکت اتاق بازرگانی در کشکوئیه رفسنجان 
اظهار کرد: اتاق بازرگانی محور اقدام ارزشمند 
پویش »کرمان دانا« شده و با همکاری آموزش 
و پرورش در مناطق دور افتاده استان و حاشیه 
شــهر کرمان ۱۲۰ مدرســه در حال احداث 

هستند.
  وی افزود: در بحث مدرسه سازی در کرمان 

اقدامات خوبی شده منتها مطلقا در شان و تراز 
استان کرمان نیست.

   مقام عالی دولت در استان کرمان خاطرنشان 
کرد: اســتان کرمان با این همه ظرفیت خیرین 
 و ســابقه خوب در امر امور خیریه دارد باید 
مدرسه های شــیک در آن ساخته شده بود و 
الان به سراغ سایر نقاط کشور برای کمک در 
بحث مدرسه ســازی می رفتیم. البته اتفاقات 

خیلی خوبی افتاده است.
   اســتاندار کرمان با ابراز امیدواری از اینکه 
برای نوســازی  پویش »کرمان دانا« آغازی 
مدارس اســتان ظرف بازه زمانی ۱۰ ســاله 
شــود، ادامه داد: امیدوارم این پویش ســبب 
شــود در مناطق محروم ســرانه مــدارس به 
اســتاندارد جهانی برساند و باید هدف گذاری 
این باشــد.زینی زوند با بیان اینکه مدارس و 
دانشــگاه های آموزش محور دیگر جوابگو 
 نیســت، افزود: بــرای زندگی امــروز باید 
نســل های جدید در آموزش را تعریف کرد 
 و امیــدوارم با همین انگیزه پتانســیل عظیم 
حوزه های اقتصادی کرمان تجمیع و با سرعت 
کل مناطق پوشش داده شــود و این شدنی و 
اتفاق افتاده است.اســتاندار کرمــان در ادامه 
با اشــاره به ظرفیت های منطقه کشــکوئیه، 
تصریح کرد: منطقه کشکوئیه منطقه عالم پرور 
و مدیرپروری اســت و مردمان این شهر مثل 

سایر نقاط کرمان اصالت و ریشه دارند و این 
ارزشمند است و امیدواریم مشکلات جزئی که 
امام جمعه مطرح کردند و من هم مطلع هستم 

پیگیری و حل شود.
  وی در خصــوص اســتقرار دانشــگاه پیام 
نور در کشــکوئیه توضیــح داد: در حالی که 
 بســیاری از کرسی های دانشگاه های ما آنهم 
دانشگاه های اصلی خالی است نباید نگران شد 
البته این موضوع نشانه بدی نیست بلکه نشانه 
هدفمند شدن آموزش است چرا که یک زمان 
بدون هدف فضای آموزشــی گسترش یافت.
اســتاندار کرمان ادامه داد: اینکه یک مکان با 
قدمت و اصیل مثل کشــکوئیه مرکز آموزش 
عالی داشــته باشــد قابل درک اســت و در 
صورت داشتن متقاضی دایر شود در غیر این 
 صورت بهره برداری دیگری در همین راستای 

مهارت آموزی انجام گیرد.
  زینی زوند در بخش دیگری از سخنان خود 
گفت: هویت تمامی ایرانیان عشــایر است و 
انعکاسی از روحیات عشــایری را در همین 
روحیات حاج قاســم می توانیــد ببینید که 
صداقت، شــجاعت، مردانگــی و رفاقت بود.  
وی با اشاره به سخن امام خمینی)ره( مبنی بر 
اینکه عشایر ذخیره انقلاب هستند، خاطرنشان 
کرد: عشــایر گوهر گرانبهایی هستند و سردار 

سلیمانی پرورش یافته روحیه عشایری است.

 حسن سیلاوی ســرویس استان ها // معاون 
وزیر جهاد کشــاورزی گفت: مشکلات خرید 
خرمای تضمینی از نخلداران در کمترین زمان 

ممکن برطرف خواهد شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛  اســماعیل قادری فر 
در حاشــیه بازدید از سرخانه پنج مهر آبادان بیان 
کرد: مشکل صف های طولانی خرید تضمینی خرما 

در استان خوزستان برطرف خواهد شد.وی گفت: 
سال آینده زیرساخت های لازم برای شرایط خرید 
و انبار محصول خرما فراهم خواهد شد تا نخلداران 
مانند امسال دچار بحران نشوند.معاون وزیر جهاد 
کشاورزی ادامه داد: با توجه به پیری نخلستان های 
آبادان و تنش آبی که نخلداران با آن دست و پنجه 
نرم کردند کیفیت و کمیت خرما کاهش یافته است.  

وی افزود: در تلاش هستیم فارغ از درجه بندی  از   
پیش تعیین شده، خرید تضمینی خرما را با هدف 
جبران خســارات نخلداران انجام دهیم.قادری فر 
گفت: با توجه به اینکه خرمای استعمران خرمای 
صنعتی و مقاوم در برابر آسیب های زیست محیطی 
اســت و امکان این وجود دارد که ارزش افزوده 
فراوانی از آن حاصل شود، فرآوری این محصول 

بیش از بیش در دســتور کار قرار گرفته است تا 
از خام فروشــی فاصله گرفته و تنوع در تولید و 

صادرات را رونق ببخشیم.
  ۲ هزار و ۱۵۰ تن خرما از ابتدای خرید تضمینی 
این محصول تاکنون از نخلداران شهرستان آبادان 
خریداری و در انبارها نگهداری شده است.خرما 
دارای بیشــترین ارزش افزوده در بین محصولات 
کشاورزی خوزستان است.امسال پیش بینی شده 
حــدود ۸۵هزار تن خرما از نخیلات خوزســتان 
به ارزش ۱۰۰میلیون دلار پس از بســته بندی به 
خارج صادر شــود.  خرید خرما در خوزستان از 

نیمه شهریور آغاز و تا پایان مهر ادامه دارد.

استاندار کرمان :

استان کرمان ظرفیت ساخت هرساله ۱۲۰ مدرسه را دارد 

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس خبر داد

پرداخت پاداش ۳۰ هزار فرهنگی بازنشسته به زودی

طرح : بیتا هوشنگی

معاون وزیر جهاد کشاورزی :

مشکل خرید تضمینی خرما در کوتاهترین زمان برطرف می شود

علیرضا حائری زاده سرویس اســتان ها //مدیر عامل انجمن 
حفاظت از اسب کاسپین با اشــاره به تصویب اساسنامه جدید 
انجمن بین المللی اســب کاســپین، اعلام کرد: در اساسنامه 
جدید برای نخســتین بار رسماً از ایران به عنوان منشا این نژاد 
و همچنین از انجمن حفاظت از اسب کاسپین کشورمان به عنوان 

عضو اصلی انجمن بین المللی نام برده شده است. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدجواد دهقان با بیان این که اعضای انجمن 
بین المللی اسب کاسپین شامل کشورهای ایران، انگلیس، آمریکا، استرالیا، 
نیوزلند، نروژ و سوئد هستند، اظهار کرد: به دنبال تشکیل انجمن حفاظت از 
اسب کاسپین در ایران، برای نخستین بار پس از ۵۵ سال از زمان کشف این 
نژاد، ایران دارای سه حق رای در مجمع شورای انجمن بین المللی بود.وی 
گفت: به منظور استفاده از نظرات کلیه کارشناسان و دلسوزان در کشورمان 
کمیته ای متشکل از داوطلبان مردمی و نمایندگان موسسه تحقیقات علوم 
دامی کشــور و مرکز اصلاح نژاد و بهبود تولیدات دامی کشور در انجمن 

حفاظت از اسب کاسپین تشکیل و جمع بندی نظرات این کمیته به عنوان 
نظر ایران برای کمیته بین المللی اصلاح اساسنامه، ارسال شد و در نهایت 
پس از ســه ماه کار فشرده و رایزنی بین المللی، اساسنامه جدید به همراه 

ضمائم آن به تصویب رسید.
  مدیرعامل انجمن حفاظت از اسب کاسپین خاطرنشان کرد: در اساسنامه 
جدید برای نخســتین بار رسماً از ایران به عنوان منشا نژاد و همچنین از 
 انجمن حفاظت از اســب کاسپین کشورمان به عنوان عضو اصلی انجمن 
بین المللی نام برده شــده است و تغییر در شرایط و انواع عضویت، تعیین 
نحوه انتخاب و شــرح وظایف اعضای هیات مدیره از جمله تغییرات در 

ضمائم اساسنامه جدید است.
  دهقان در پایان خاطرنشــان کرد: حمایت و حفاظت از اسب کاسپین به 
عنوان یک ســرمایه ملی و کمک به بقای آن و همچنین ترویج و توسعه 
بهره برداری از کاربردهای این نژاد ارزشمند ایرانی، مهمترین اهداف انجمن 

حمایت از اسبهای کاسپین است.

   

حسن سیلاوی سرویس استان ها // معاون بهداشت 
دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز با بیان این 
که پوشش واکسیناسیون زنان باردار و کودکان ۱۲ تا 
۱۸ سال استان خوزستان مناسب نیست، گفت: اگر 
بخواهیم از وقــوع موج بعدی که احتمالا در آبان ماه 
رخ می دهــد جلوگیری کنیم باید پوشــش کامل 

واکسیناسیون به حدود ۸۵ درصد برسد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر ســید محمد علوی 
اظهار کرد: واکسیناسیون در استان خوزستان با سرعت 
خوبی در حال انجام است. تاکنون ۴۵ درصد جمعیت 
خوزستان حداقل یک دوز واکسن را دریافت کرده اند اما 
در صورتی که بخواهیم جمعیت هدف را در نظر بگیریم، 
۶۲ درصد جمعیت هدف تحت پوشش واکسیناسیون 
قرار گرفته اند.به گزارش ایسنا، وی افزود: بدین ترتیب 
تاکنون ۶7 درصد جمعیت شهری و ۴۵ درصد جمعیت 

روستایی خوزستان واکسن دریافت کرده اند.
   معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور 
اهواز گفت: اگر بخواهیم از وقوع موج بعدی که احتمالا 

در آبان ماه رخ می دهد جلوگیری کنیم باید پوشش کامل 
واکسیناسیون به حدود ۸۵ درصد برسد، یعنی ۸۵ درصد 
جمعیت دو دوز واکسن را دریافت کرده باشند.علوی با 
بیان این که مجبور هســتیم واکسیناسیون را با سرعت 
بیشــتری در خوزســتان انجام دهیم، افزود: در برخی 
مناطق استان خوزستان مردم از واکسن استقبال خوبی 

نمی کنند.
  وی بیان کرد: در حال حاضر پوشش واکسیناسیون در 
برخی شــهرها مانند دهدز، بهبهان و شرق اهواز به ۸۰ 
درصد رسیده است اما در برخی شهرها مانند شادگان، 
خرمشــهر، آبادان و حمیدیه پوشش پایین است و باید 

مردم این مناطق واکسینه شوند.
  رئیس مرکز بهداشــت خوزســتان که در یک برنامه 
تلویزیونی صحبت می کرد، افزود: پوشش واکسیناسیون 
زنان باردار و کودکان ۱۲ تا ۱۸ سال استان خوزستان 
نیز مناسب نیست. انتظار می رود این گروه سنی و همه 
زنان باردار پس از ۱۲ هفتگی بارداری، دریافت واکسن 

دریافت کنند.

معاون بهداشت علوم پزشکی اهواز مطرح کرد 

پوشش نامناسب واکسیناسیون زنان باردار و کودکان در خوزستان

 

ایران رسماً منشا نژاد اسب کاسپین شناخته شد
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اقتصادی

تقویت معیشت کارگران با افزایش کف حقوق
  سرویس اقتصادی // یک کارشناس حوزه کار معتقد است افزایش کف 
حقوق و دســتمزد کارگران در بهبود وضع معیشت آنها اثرگذار است. وی با 
 تاکید بر احیای بنگاه های راکد، تثبیت و تولید شغل را راهکار تقویت بازار کار 
می داند. رضا محمودی گفت: هر برنامه ای که می خواهیم در حوزه اشتغال 
تدوین و پیاده سازی کنیم باید با انعطاف پذیری کامل باشد چون ما در فضای 
تحریم قرار داریم و کرونا هم بر بســیاری از کسب و کارها و بازار کار تاثیر 
گذاشته است.وی افزود: طبعا در چنین فضا و شرایطی امکان اینکه بخواهیم 
اهداف اشتغال را به طور کامل محقق کنیم ممکن است دشوار باشد ولی معتقدم 
برای آنکه به بازار اشتغال کشور کمک کنیم باید در گام اول روی تثبیت شغل و 
سپس تولید شغل متمرکز شویم.این کارشناس حوزه اشتغال از احیای بنگاهها 
و کارخانه های راکد به عنوان یکی دیگر از اقدامات موثر در بازار کار و رونق 
اشتغال نام برد و در ادامه افزود: ما می توانیم بنگاهها را خصوصی سازی کنیم 
ولی با فرمت تعاونی و ازاین طریق اشــتغال موجود را حفظ کنیم.محمودی 
افزایش کف حقوق کارگران را در تقویت معیشت آنها اثرگذار دانست و گفت: 
در حوزه اشتغال کف دستمزد کارگران باید افزایش یابد و حقوقها ترمیم شود. 
اگر این اتفاق بیفتد و فاصله ۱۰ میلیون تومانی حداقل دستمزد را با سبد خرید 
خانوار کم کنیم، به بهبود معیشــت خانوارهای کارگری کمک کردیم.وی در 
پایان بر مشارکت دادن کارگران در سود کارخانه ها تاکید کرد و این کار را در 

بالا بردن انگیزه و روحیه کار و کیفیت تولیدات موثر خواند.

یارانه نقدی  امشب  واریز می شود 
  ســرویس اقتصادی // یکصد و بیســت و نهمین یارانه نقدی امشب ۲۰ 
مهرماه ۱۴۰۰ واریز می شود.  امید حاجتی، مدیرعامل سازمان هدفمندسازی 
یارانه های کشور ،از واریز یکصد و بیست و نهمین مرحله یارانه نقدی به حساب 
سرپرســتان خانوار در ساعت ۲۴ روز ۲۰ مهر ماه ۱۴۰۰ خبر داد.وی عنوان 
کرد: واریز این مرحله از یارانه نقدی، مانند ســنوات گذشــته به ازای هر نفر 
۴۵۵،۰۰۰ ریال به همراه افزایش حداقل مستمری خانوارهای مددجویان تحت 
حمایت کمیته امداد امام خمینی )ره( و سازمان بهزیستی کل کشور به حساب 
سرپرستان محترم خانوارها واریز و قابل برداشت خواهد بود.مدیرعامل سازمان 
هدفمندســازی یارانه ها اضافه کرد: برحسب مصوبه ستاد ملی کرونا و اطلاع 
رسانی های قبلی صورت گرفته، پانزدهمین بخش از اقساط تسهیلات قرض 
الحسنه ۱۰ میلیون ریالی مرحله اول وام کرونا، از یارانه نقدی مهر  سال جاری 

سرپرستان خانواری که این تسهیلات را دریافت کرده اند، کسر خواهد شد.

صادرات دام زنده آزاد شد
   ســرویس اقتصادی // رئیس شــورای قیمت گذاری محصولات 
کشاورزی لغو ممنوعیت صادرات دام زنده غیر مولد را ابلاغ کرد.سید جواد 
ساداتی نژاد وزیر جهاد کشاورزی و رئیس »شورای قیمت گذاری و اتخاذ 
سیاست های حمایتی محصولات اساسی کشاورزی«، مصوبه این شورا در 
خصوص مجاز بودن صادرات دام زنده غیر مولد از یک گمرک مشخص 
را به وزارت خانه های جهاد کشاورزی، صمت و اقتصاد و سازمان برنامه و 
بودجه ابلاغ کرد.بر اساس مصوبه مذکور، شرکت پشتیبانی امور دام به عنوان 
مجری مجاز است با مباشرت اتحادیه ها و بخش خصوصی در سقف تعداد 
مشخص و با لحاظ تعادل قیمت بین تولید و مصرف نسبت به صادرات دام 

زنده غیر مولد از یک گمرک مشخص اقدام کند.

خبر

ســرویس اقتصادی  // نائب رئیس کمیســیون 
انرژی مجلس با بیان اینکه بهینه سازی مصرف و 
صرفه جویی بهترین اقدام برای جبران کمبود گاز 
در زمستان اســت، گفت: قطع گاز صنایع بزرگ 
برای جبران کمبود زمســتان راهکار مناســبی 
نیســت چراکه منجر به بر هم زدن تعادل بازار 

می شود. 
  بــه گزارش خبرنــگار دریا؛ احمد مــرادی درباره 

راهکارهای جبران کمبود گاز در  زمســتان  و اینکه 
آیا صرفا باید گاز صنایع بزرگ را قطع کرد، گفت: قطع 
گاز صنایع بزرگ برای جبران کمبود گاز در زمستان 
راهکار مناســبی نیســت چراکه منجر به بر هم زدن 
تعادل بازار می شــود بنابراین معتقدم از آنجا که تولید 
گاز فرآیندی زمان بر اســت بنابراین باید راهکارهای 
دیگری را جهت جلوگیری از قطعی آن در زمستان به 
کار گرفت و بهینه سازی مصرف و صرفه جویی بهترین 

اقــدام برای جبران این کمبود در کوتاه مدت اســت.
نماینده مردم بندرعباس، قشم، ابوموسی، حاجی آباد و 
خمیر در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: اگرچه وزیر 
نفت در کمیسیون انرژی قول دادند طوری برنامه ریزی 
کند که در زمستان با مشکل کمبود گاز مواجه نشویم 
اما یکی دیگــر از راهکارهای جبران کســری گاز، 
واردات از کشورهای همســایه است چراکه این مهم 
مانع از قطعی گاز خانگی و صنعتی در زمستان خواهد 

شــد.نائب رئیس کمیســیون انرژی مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اعلام آمادگی ایران برای صادرات 
گاز به عراق، گفت: اگرچه ما باید مراودات سیاســی 
و اقتصادی خود را با کشــورهای  همسایه حفظ کنیم 
تا این رابطه حســنه بر قوت خود باقی بماند اما عقل 
حکم می کند ابتدا نیازهای داخل پاســخ داده شود، در 
هرصورت باید وزارت نفت و شخص وزیر برنامه های 
خــود را در رابطه با واردات، صادرات، میزان تولید و 

بهینه سازی مصرف سوخت به کمیسیون انرژی مجلس 
ارائه دهند تا بتوان تصمیمی منطقی برای جلوگیری از 

قطعی گاز در زمستان گرفت.

احمد مرادی نائب رئیس کمیسیون انرژی مجلس :

قطع گاز صنایع برای جبران کمبود گاز ، راهکار مناسبی نیست

سرویس اقتصادی // مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت 
ایران گفت: واقعیت این اســت که به نظر می رســد 
دیگر میدان بزرگی برای کشف نداریم و هرچه جلوتر 

می رویم کشف منابع سخت تر می شود. 
  ســیدصالح هندی در آیین آغــاز به کار عملیات اجرایی 
پروژه لرزه نگاری دشت کوه، اعلام کرد: در بحث اکتشاف و 
علوم زمین یکی از مســائل مهم داده های ژئوفیزیکی است 
و بدون این ها امکان صحیح، دقیق و علمی اکتشــاف و به 
دنبال آن توسعه و تولید امکان پذیر نیست. وی اضافه کرد: 
در چند سال گذشته با مدیران طرح ها، پروژه های بسیاری 
تعریف شــد به نحوی که اکنون با افتخار می گوییم ۶ پروژه 
فعال ژئوفیزیکی و ۳ پروژه فعــال پردازش داده ها داریم و 

۹ عنوان هم در مرحله مناقصه اســت که برای صنعت نفت 
خبر خوبی است؛ همچنین این پیوستگی رعایت می شود و 
پیمانکاران می توانند برنامه ریزی کنند. مدیر اکتشاف شرکت 
ملی نفت ایران با اشاره به اینکه پروژه های بزرگ دیگری نیز 
در آینده داریم، گفت: واقعیت این است که فکر می کنیم میدان 
بزرگی برای کشــف نداریم و هرچه جلوتر می رویم کشف 
منابع ســخت تر می شود. از ابزارهایی که در این موضوع به 
صنعت نفت کمک شایانی می کند داده های ژئوفیزیکی است 
که هرچه برداشت بیشتری داشته باشیم حائز اهمیت خواهد 
بود. این داده ها برای شناســایی اهداف عمیق تر، کوچک تر 
و پیچیده تر و تله های مرکــب می تواند کمک کند که برای 
اجرای همه این ها احتیاج داریم به داده های ژئوفیزیکی؛ به 

همین دلیل باید با سرعت بیشتر پروژه های جدید هم تعیین 
تکلیف شوند. هندی افزود: امیدوارم این پروژه مانند دیگر 
پروژه هایی که با این پیمانکار اجرا شد با کیفیت عالی انجام 
شود. معتقدم یک مهندس اکتشاف باید از اول تا ترک میدان 
درگیر کار باشــد که خوشبختانه این مسئله را در مدیریت 
اکتشــاف آغاز کردیم و در مناطقی که چاه حفر می شــود، 
واحدهای بهره برداری را مطلع می سازیم تا اگر آمادگی داشته 
باشند چاه را تحویل بگیرند. برای نمونه در چاه گناوه دکل 
را نگه داشتیم و مناطق نفت خیز جنوب در حال تکمیل چاه 
است، البته این همکاری به استقبال شرکت ها نیز بستگی دارد. 
مدیر اکتشاف شرکت ملی نفت ایران ادامه داد: در چند سال 
گذشته یک مأموریت جدید برای اداره مهندسی نفت تعریف 
کردیم و پس از عملیات حفاری در حین گزارش کشف، یک 
گزارش مقدماتی طرح توسعه میدان می نویسیم و همین سبب 

می شود اطلاعات کامل تر باشد. 

سرویس اقتصادی // وزیر امور اقتصادی 
و دارایی با بیان اینکه یکی از محورهای 
جلســه با مدیــران عامــل بانک ها 
نظام  از  تســهیلات دهی  نظام  تغییر 
وثیقه سپاری به اعتبارسنجی مشتریان 
بود، گفت: به وسیله نظام اعتبارسنجی 
بسیاری افراد با اتکا به اعتبار خودشان 
می توانند به تسهیلات دسترسی پیدا 
کنند و این موضوع جزء پرتکرارترین 
و فراوان ترین انتقادات مردم بوده است. 
 سید احسان خاندوزی در حاشیه جلسه با 
مدیران عامل بانک ها، اظهارداشت: در این 
جلسه توقعات و انتظارات دولت سیزدهم 
از سیســتم بانکی به صورت مشخص به 
مدیران عامل بانک ها اعلام شد.وی افزود: 
محور اول این بود که کمک کنیم تا تامین 
مالی تولید و کارآفرینی و بخش های مولد 

نسبت به گذشته را افزایش دهیم، زیرا بدون 
این اتفاق رشد اقتصادی بلندمدت و پایدار 
محقق نخواهد شد.وزیر امور اقتصادی و 
دارایی تصریــح کرد: محور دوم برای رفع 
موانع گذر اقتصاد ایران از شرایط تحریمی 
و رونق تجارت کــه نیازمند یک تحرک 
ارزی ویــژه اســت و زمینه های آن هم با 
تغییر رئیس کل بانک مرکزی فراهم شده 
است.وی گفت: محور سوم تقویت نظارت 
و پایبندی بانک ها به مقررات است، زیرا 
بخــش زیادی از نارضایتی مردم ناشــی 
از عــدم رعایت مصوبات شــورای پول 
و اعتبار و دولت اســت که توسط بخشی 
از سیســتم بانکی نادیده گرفته می شود. 
خاندوزی با بیــان اینکه محور چهارم در 
این جلسه حرکت به سمت دسترسی مردم 
به قراردادهای الکترونیکی اســت، افزود: 

قراردادهــای الکترونیکی بــه این منظور 
باید طراحی شود که مشــتریان بانک ها 
بتوانند نحوه محاسبه سود، جریمه دیرکرد 
و استمهال تسهیلات را مطلع شوند و اگر 
اجحافی به آنها می شود بتوانند به وسیله آن 
حقوق خــود را مطالبه کنند.وی ادامه داد: 
محور بعدی تغییر نظام تســهیلات دهی از 
نظام وثیقه سپاری به اعتبارسنجی مشتریان 
بود؛ به وســیله نظام اعتبارسنجی بسیاری 
افراد با اتکا به اعتبار خودشان می توانند به 
تسهیلات دسترسی پیدا کنند و این موضوع 
جزء پرتکرارترین و فراوان ترین انتقادات 
مردم بوده اســت.وزیر امــور اقتصادی و 
دارایی گفت: مساله شفافیت صورت های 
مالی بانک ها و شــرکت های زیرمجموعه 
بانک ها و تاکید بر حرکت بانک ها به سمت 
بهره وری و پاســخگویی و کارآمدی در 

زیرمجموعه ها بود. بانک ها باید به گونه ای 
عمل کنند شرکت های زیرمجموعه مجالی 
برای توزیع قدرت و نفودها نباشد و همه و 
همه در خدمت اقتصاد ملی و توسعه اقتصاد 
ایران قرار بگیــرد و این دغدغه به عنوان 
مطالبات دولت سیزدهم از نظام بانکی به 

اطلاع مدیران عامل بانک ها رسید.
  خانــدوزی بــا بیان اینکه قرار اســت 
دبیرخانه ای در وزارت اقتصاد برای تقویت 
نظارت و پایش مســتمر اهــداف دولت 
سیزدهم در حوزه شبکه بانکی راه اندازی 
شــود، گفت: امیدواریم با همگرایی بین 
وزارت اقتصاد و بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران شاهد یک دوره تعاملی بسیار 
موفق در زمینه نظارت بر شــبکه بانکی 
بــرای تحقق تولید ملی و عادلانه شــدن 

دسترسی ها باشیم.

 سرویس اقتصادی // امسال ۳۷ میلیارد تومان اعتبار برای 
مشاغل خانگی و کسب و کار های خرد در استان در نظر 

گرفته شده است.
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛ مدیر کل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی استان گفت: این تسهیلات به دو صورت پشتیبان 

و مســتقل به فعالان این عرصه پرداخت می شــود.هادی 
ابراهیمی افزود: افرادی که در حوزه مشــاغل خانگی به 
صورت مستقل فعالیت می کنند تا سقف ۱۰۰ میلیون تومان 

می توانند تسهیلات دریافت کنند.
  وی گفت: فعالان مشــاغل خانگی هــم که به صورت 

پشــتیبان، کارگاه های تولیدی راه اندازی کردند تا سقف 
دومیلیارد تومان می توانند تسهیلات دریافت کنند.

  متقاضیان برای دریافت این تسهیلات می توانند به سامانه 
مشاغل خانگی به نشانی mkh.mcls.gov.ir مراجعه 

کنند.

دیگر میدان نفتی بزرگی برای کشف نداریم

پرداخت تسهیلات به تولیدکنندگان مشاغل خانگی در هرمزگان 

 ســرویس اقتصادی // رئیس بنیاد مسکن از ارائه پیشنهاد این 
بنیاد به شورای عالی مسکن برای افزایش سقف تسهیلات ساخت 

مسکن روستایی تا ۲۰۰ میلیون تومان خبر داد.
   تفاهم نامه همکاری بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و صندوق کارآفرینی 
امید با حضور اکبر نیکزاد رئیس این بنیاد و اصغر نورالله زاده مدیرعامل 
صندوق امید با هدف تحقق محرومیت زدایی از روســتاها و شهرهای 
محروم به امضا رســید.بر اســاس این تفاهم نامه صندوق کارآفرینی 
امید مبلغ ۳۰ میلیارد تومان و بنیاد مســکن ۱۵ میلیارد تومان سرمایه 
گذاری کرده و مجموعاً ۴۵ میلیارد تومان برای اعطای تسهیلات قرض 
الحســنه اشتغال به افراد معرفی شــده از سوی بنیاد مسکن برای رفع 

محرومیت، توسعه کارآفرینی، ایجاد اشتغال در روستاها و حمایت از 
طرح های اشتغال زایی مناطق شــهری و روستایی کمتر توسعه یافته 
تأمین مالی می شود.همچنین سقف تسهیلات مذکور ۱۵۰ میلیون تومان 
با دوره شــش ماه تنفس و بازپرداخت ۵۴ ماهه و مجموعاً ۶۰ ماهه 
به صورت قرض الحسنه تعیین شده است که نرخ کارمزد آن ۴ درصد 
خواهد بود.این تسهیلات به صورت مرحله ای و در صورت تأیید بنیاد 
مسکن انجام خواهد شد. هر دو نهاد بر تثبیت واحدهای کسب و کار و 
نحوه هزینه کرد این تسهیلات نظارت خواهند داشت. تضامین پرداخت 

تسهیلات طبق دستورالعمل های صندوق امید دریافت می شود.
مدیرعامل صندوق امید: ۴ هزار صندوق مالی در روستاها ایجاد 

کرده ایم
  در این نشست اصغر نورالله زاده مدیرعامل صندوق کارآفرینی امید با 
بیان اینکه ضمانت بازپرداخت این تسهیلات با تضامین روستایی است، 
گفت: صندوق کارآفرینی امید ۴ هزار صندوق مالی در روستاها ایجاد 
کرده که توسط روستاییان اداره و برای تأمین مالی روستاها راه اندازی 
شده اســت. به گفته نورالله زاده، بنیاد مسکن الگوی توسعه مشارکت 
محلی را در کشور ایجاد کرده و صندوق امید نیز قصد دارد برای توسعه 

روستاها از این الگو استفاده کند.
* رئیس بنیاد مســکن: نیمی از مســاکن روستایی نوسازی یا 

مقاوم سازی شده اند
  اکبر نیکزاد رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در این نشست با اشاره 
به شعار دولت سیزدهم مبنی بر تولید سالانه یک میلیون مسکن در کشور 
گفت: برنامه ریزی ها برای اجرای این طرح انجام شده و نخستین جلسه 
شورای عالی مسکن نیز با حضور رئیس جمهور برگزار شد.وی افزود: 
بنیاد مسکن از سال ۸۴ تاکنون ســالانه ۲۰۰ هزار مسکن در روستاها 
احداث و نوســازی کرده است که تاکنون ۵۰ درصد واحدهای مسکونی 

روستایی نوسازی و مقاوم سازی شده است.
* ۱۰ سال بعد؛ جشن نوسازی خانه های روستایی

نیکزاد تصریح کرد: در سال ۱۴۱۰ جشن پایان نوسازی و مقاوم سازی 
خانه های روستایی را برگزار می کنیم.رئیس بنیاد مسکن انقلاب اسلامی 
با اشــاره به واگذاری تکلیف ساخت سالانه ۲۰۰ هزار واحد مسکونی 
در شــهرهای زیر ۱۰۰ هزار نفر به این بنیاد ادامه داد: بنابراین ســالانه 
۴۰۰ هزار مســکن در کشور با اقدامات بنیاد احداث خواهد شد.نیکزاد 
با تأکید بر اینکه ســاخت واحدهای مسکونی با محوریت مردم است و 
این بنیاد تأمین اراضی و معرفی برای دریافت تســهیلات را در دستور 
کار دارد، یادآور شــد: برای تخصیص تسهیلات به این واحدها، مشکل 

خاصی نداریم.
   تاکنون ۱۵۰ هزار واحد مسکونی روستایی به بانک معرفی شده که برای 

۸۰ هزار واحد آن قرارداد امضا شــده است.نیکزاد درباره روند ساخت 
مسکن روستایی، خاطرنشان کرد: هر پرونده ای که منجر به ساخت مسکن 
روستایی می شود به این صورت است که متقاضی روستایی به بنیاد مسکن 
مراجعه و درخواست مجوز می کند سپس برای صدور پروانه و دریافت 
وام از بانک به نهادهای ذیربط معرفی می شود. به ازای هر واحد ۵ مرتبه 
نظارت از ســوی ناظر نظام فنی روستایی انجام و در صورت تأیید وی 

تسهیلات در ۵ مرحله واریز می شود.
* اینکه گفته می شود بنیاد مسکن برخی سال ها مسکن نساخته، 

صحت ندارد
   وی افزود: بنابراین آماری که بنیاد مســکن درباره تعداد ســاخت و 
ســازها ارائه می دهد به دلیل داشتن سامانه خاص بسیار دقیق بوده و 
اینکه گفته می شــود در برخی از ســال ها، هیچ واحدی احداث نشده، 
صحت ندارد و ما هر ساله ۲۰۰ هزار واحد در روستاها احداث کردیم. 
رئیس بنیاد مســکن انقلاب اسلامی در پاسخ به پرسش خبرنگار مهر 
درباره نحوه بازگشت وجوه تسهیلات به بانک، گفت: دولت بازگشت 
این تسهیلات را برای واحدهای مسکونی روستایی تضمین کرده است و 
بانک های عامل از قانون ضمانت سفته زنجیره ای سه نفره برای مسکن 
روســتایی تبعیت کردند و به راحتی تسهیلات را در اختیار روستاییان 
می گذارند.نیکزاد اظهار داشــت: به زودی جلســه دوم شورای عالی 
مســکن به ریاست رئیس جمهور برگزار شــده و در آن پیشنهاد بنیاد 
مســکن مبنی بر افزایش وام ساخت مسکن روستایی به ۲۰۰ میلیون 
تومان و بازپرداخت ۲۰ ساله و نرخ سود ۵ درصد بررسی خواهد شد 
که با توجه به علاقه وافر رئیس جمهور به روستانشینان با این پیشنهاد 

موافقت خواهد شد.

در صورت موافقت شورای عالی مسکن؛

وام ساخت مسکن روستایی ۲۰۰ میلیون تومان می شود

  
 سرویس اقتصادی // سرپرست معاونت امور زراعت 
پایه مورد  بازرگانی دولتی کودهای  گفت: شــرکت 
 نیاز کشاورزان را در ابتدای فصل کاشت تحویل آنها 
می دهد و مبلغ آن را هنگام برداشت دریافت می کند.

  علیرضا مهاجر افزود: یکی از بحث های مهم در طی 
یکی دو ســال اخیر عدم اســتفاده کافی کشاورزان از 
کودهای پایه از جمله فســفات، پتاس و اوره به دلیل 
گرانی و کمبود آن ها است.وی ادامه داد: برای رفع این 
مشــکل و برای این که عملکرد غلات و محصولات 
پاییزه کاهش پیدا نکند با دستور وزیر جهاد کشاورزی 
مقرر شــدکودهای پایه پتاس، اوره و فســفر در زمان 
کاشــت در اختیار کشاورزان قرار می گیرد مبلغ آن در 

زمان برداشت محصول از کشاورز دریافت می شود.
مهاجر تصریح کرد: در این طرح که توســط شــرکت 
بازرگانی دولتی و شرکت خدمات حمایتی به صورت 
توأمان انجام می شود قراردادی میان شرکت بازرگانی 
دولتی و کشاورز منعقد می شود مبنی بر این که کود مورد 
نیاز کشاورزان در ابتدای کاشت محصول در اختیار آن ها 
قرار می گیرد و هیچ مبلغی بابت آن دریافت نمی شود.

وی گفت: به این ترتیب شرکت بازرگانی دولتی متعهد 
می شود که هنگام برداشــت محصول را از کشاورزان 
بخرد و در همان زمان نیز مبلغ کود از کشاورزان گرفته 

می شود.
  سرپرســت معاونت امور زراعت وزارت کشاورزی 
افزود: این طرح به آن دلیل اجرایی شــده اســت که 
کودهای پایه گران اســت و تهیه آن برای کشاورزان 

بســیار مشکل شده در همین راســتا و برای حمایت 
از تولید و کمک به کشــاورزان هم کشت قراردادی به 
انجام می رســد و هم مبلغ کود برای کاهش فشار مالی 
کشاورزان در زمان برداشت دریافت می شود.مهاجر با 
اشاره به این که کود پایه به مقدار کافی تهیه شده است، 
ادامه داد: کشــاورزان با مراجعه به واحدهای خدمات 
روستایی و کارگزاران مناطق خود می توانند کود مورد 

نیاز خــود را دریافت کنند.وی گفت: در واقع این یک 
کشــت قراردادی میان زارع و شرکت بازرگانی دولتی 
است که در قبال تحویل محصول در زمان برداشت، کود 
پایه در اختیار کشاورزان در ابتدای کاشت قرار می گیرد 

و مبلغ هنگام برداشت دریافت می شود.
 سرپرســت معاونت امور زراعت وزارت کشاورزی 
افــزود: نکته مهم این اســت که بابت ایــن تأخیر در 
پرداخت نیز هیچ مبلغی به عنوان ســود به مبلغ اولیه 
کودهای پایه اضافه نمی شــود.مهاجر گفت: امیدواریم 
با اجرای این طرح کودهای پایه با ســهولت در اختیار 
کشــاورزان قرار گیرد و محصولاتی مانند غلات، جو، 

گندم و کلزا به بهترین شکل در مزارع کشت شود.

سرپرست معاونت امور زراعت وزارت جهاد اعلام کرد

تحویل کود به کشاورزان هنگام کاشت ؛ تسویه در زمان برداشت

اعتبارسنجی جایگزین وثیقه  سپاری در فرایند تسهیلات دهی بانک ها می شود 
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حوادث جهان
سقوط هواپیما در روسیه؛  
دست کم ۱9 نفر کشته شدند 

 یک فروند هواپیمای مسافربری-تجاری با ۲۰ مسافر و دو خدمه در شهر 
»منزلینسک« روسیه سقوط کرد و دست کم ۱۹ تن از سرنشین های آن کشته 
شدند.یک فروند هواپیبمای مسافربری-تجاری »لت-۴۱۰« با ۲۲ سرنشین 
از جمله ۲۰ چترباز دو دو خدمه در شهر »منزلینسک« روسیه سقوط کرد.بنا 
بر گزارش خبرگزاری روســی »اسپوتنیک«، طبق اطلاعات اولیه، هواپیمای 
مذکور به محض بلند شــدن از باند فرودگاه، سقوط کرده است. وزارت امور 
اضطراری منطقه ای گزارش کرد که یک فروند هواپیمای سبک در جمهوری 
تاتارستان روسیه سقوط کرد.شبکه »سی جی تی ان« در این خصوص گزارش 
کرد که دست کم ۱۹ نفر بر اثر سقوط یک فروند هواپیمای سبک »لت-۱۴۰« 
در جمهوری تاتارســتان روسیه جان خود را از دست دادند. در بیانیه وزارت 
امور اضطراری منطقه ای جمهوری تاتارســتان آمده است: »]یکشنبه صبح[، 
ما اطلاعاتی را درباره سقوط یک هواپیما با موتور سبک در نزدیکی....شهر 
منزلینسک دریافت کردیم. این اطلاعات اولیه است، واحدهای آتش نشانی و 
امداد در حال اعزام به محل حادثه هستند«.طبق گزارش اسپوتنیک، وزارت 
امور اضطراری منطقه ای جمهوری تاتارســتان ساعاتی بعد تأیید کرد که ۲۰ 
چترباز و دو خدمه در هواپیمای مذکور سرنشین بوده اند و برخی منابع دیگر 
نیز با این حال گفته اند که هواپیمای مذکور، ۲۳ سرنشین داشته است و ظاهراً 

هفت نفر از آن ها نجات یافته اند.
پدر بمب هسته ای پاکستان درگذشت 

 »عبدالقدیر خان« دانشــمند هســته ای صاحب نام پاکستان که به »پدر 
بمب اتمی« این کشــور معروف است، در ســن ۸۶ سالگی درگذشت.دکتر 
عبدالقدیر خان که از یکماه گذشته به شدت بیمار بود صبح یکشنبه در بخش 
مراقبت های ویژه بیمارستانی در اسلام آباد درگذشت.این فیزیکدان هسته ای 
۸۶ ساله که بنیانگذار برنامه غنی سازی اورانیوم پاکستان محسوب می شود، از 
سال ۲۰۰۴ به دلیل برخی نگرانی های امنیتی، تحت مراقبت قرار گرفته بود 
و نهاد های امنیتی این کشــور از بیم خطر احتمالی برای زندگی این دانشمند 
پاکستانی، دید و بازدید و حضور وی در محافل اجتماعی را محدود کردند.

مقامات پاکستانی با ابراز تاسف از مرگ بنیانگذار فن آوری اتمی این کشور، 
گفتند: عبدالقدیر خان نقش تاریخی و موثری برای تقویت دفاع و بازدارندگی 
پاکســتان ایفا کرد.دکتر عبدالقدیر خان متولد سال ۱۳۱۵ شمسی، فیزیکدان 
هســته ای و مهندس متالوژی پاکستانی است که بنیانگذار برنامه غنی سازی 
اورانیوم این کشور محسوب می شــود. یکی از بزرگ ترین برنامه های وی، 
برنامه غنی ســازی اورانیوم برای پروژه ساخت بمب اتم پاکستان بود. او در 
سال ۱۳۵۵ آزمایشــگاه تحقیقاتی کاهوتا )KRL( در نزدیکی اسلام آباد را 
تأسیس کرد و تا زمان بازنشستگی )سال ۱۳۸۰( به عنوان مدیر کل و محقق 
ارشد در آن مرکز مشغول کار های علمی و تحقیقاتی بود. عبدالقدیر عنوان پدر 
بمب هسته ای پاکستان را یدک می کشید و برای اینکه کشورش را در عرصه 
هسته ای همتراز هند رقیب سنتی پاکستان در جنوب آسیا کرد، مورد ستایش 
قــرار می گیرد، اما اعتراض وی به تمهیــدات و مراقبت های امنیتی همواره 

جنجال برانگیز بوده است.
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حوادث

  روابط عمومي اداره کلگوشت ماهي و ميگو ، حاوی چربي های مفيد پروتئين مرغوب و ويتامين های  گوناگون است
شيلات هرمزگان

  

چنان در زندگی مستأصل شده ام که هر لحظه آرزوی 
مرگ می کنم تا روزی را نبینم که مجبور شوم برای 
عروس ۵4ساله ام جشن بگیرم و او را در میان صدای 
ساز و دهل تا حجله گاه پسر  ۲۲ساله ام بدرقه کنم 

و... 
زن ۵۰ســاله در حالی که اشک هایش را با گوشه چادر 
ســیاهش پاک می کرد با بیان این که اگر چه پســرم با 
ناســزاگویی مرا کتک زده اســت اما نمی خواهم جگر 
گوشه ام زندانی شود، درباره سرگذشت خود به کارشناس 
اجتماعی کلانتری شــفای مشهد  گفت:  ۲۵ساله بودم که 
خانواده الیاس مرا برای پسرشان خواستگاری کردند، آن ها 
اوضاع مالی خیلی خوبی داشتند و من به امید رسیدن به 
یک زندگی رویایی پای  سفره عقد در کنار مردی نشستم 
که هیچ شناختی از او نداشتم و تنها از دیدن برق شادمانی 
در چشمان خانواده ام لذت می بردم. بعد از پایان مراسم 
عقدکنــان و با اصرار خانواده نامزدم به منزل آن ها رفتم.  
صبح روز بعد وقتی از خواب بیدار شــدم که همسرم در 
حال گفت و  گو با فرد دیگری بود با تعجب به اطراف نگاه 
کردم ولی هیچ کس را ندیدم ناباورانه از الیاس پرسیدم با 
چه کســی حرف می زنی؟ پاسخ داد: » با برادرم صحبت 
می کنم مگر او را نمی بینی؟«  حیرت زده گفتم کســی که 
داخل اتاق نیست.  ابتدا فکر می کردم نامزدم برای آشنایی 
بیشــتر با من شوخی می کند اما وقتی با عصبانیت مشت 
محکمی بر دهانم کوبید و فریــاد زد چرا مقابل برادرش 
بدون حجاب ایستاده ام ، تازه فهمیدم چه اشتباه بزرگی را 
مرتکب شده ام .  الیاس اختلال روانی داشت و من ضربه 
مشت او را در صبح  اولین روز ازدواجم تجربه کردم ولی 
چاره ای جز ادامه زندگی در کنار او نداشتم چرا که پدرم 
اوضاع مالی خوبی نداشــت و من دیگر نمی توانستم نزد 
خانواده ام بازگردم خلاصــه درحالی که به رفتارهای او 
عادت کرده بودم یک روز صبح درحالی که پیژامه پوشیده 
بود از خانه خارج شــد تا ســطل زباله را بیرون از خانه 
بگذارد اما دیگر به خانه بازنگشت. چند ماه بعد خانواده 
همسرم پیغام فرستادند که به دادگاه بروم و طلاقم را بگیرم 

چرا که الیاس دیگر حاضر نبود با من زندگی کند من هم که 
هیچ پشتوانه ای نداشتم به ناچار پذیرفتم تا با دریافت نفقه 
از خانواده همسرم پسر ۳ساله ام را نزد خودم نگه دارم و 
او را به سر و سامان برسانم .از آن  روز به بعد سلیمان همه 
چیز من بود و همه محبت مادرانه ام را نثارش می کردم به 
طوری که حتی امور شخصی اش را انجام می دادم تا پسرم 
اذیت نشود اما او تازه به ۱7سالگی رسیده بود که متوجه 
شدم  با زن ۴۰ساله ای رابطه عاشقانه دارد.  آن زن مطلقه 
هم که چند فرزند داشت به گریه های من توجهی نمی کرد 
و به رابطه خود با پســرم ادامه می داد تا این که بالاخره 
۵ سال بعد ازدواج کرد و دســت از سر پسرم برداشت . 
در این شرایط بود که تصمیم گرفتم برای سلیمان آستین 
بالا بزنم تا با دختــری ازدواج کند اما هنوز مدت زیادی 
از این ماجرا نگذشــته بود که پای زن ۵۴ساله دیگری به 
میان آمد. ســلیمان با این زن مطلقه که چند نوه  هم دارد 
در فضای مجازی آشــنا شده است و قصد ازدواج با او را 
دارد .  نصیحــت ها و راهنمایی های من هیچ تاثیری در 
تصمیم او نداشت به ناچار شناسنامه اش را پنهان کردم تا 
نتواند این اشتباه بزرگ را مرتکب شود و من عروس پیری 
را به خانه بیاورم. ولی او با پرخاشگری و عصبانیت به من 
حمله ور شد و در میان توهین و ناسزا به شدت کتکم زد .  
حالا هم مستأصل به کلانتری آمده ام تا از او شکایت کنم 
اما نمی خواهم جگرگوشه  ام را ناراحت کنم  یا او زندانی 
شــود چرا که... گزارش خراسان حاکی است، با توجه به 
اهمیت ماجرا و راهنمایی های سرگرد علی امارلو )رئیس 
کلانتری شفا( سلیمان به کلانتری احضار شد و این پرونده 
توسط کارشناسان زبده دایره مددکاری اجتماعی زیر ذره 
بین کنکاش های تخصصی قرار گرفت. مشاور کلانتری 
که نقبی به دوران کودکی سلیمان و چگونگی ارتباط او با 
مادرش زده بود به تحلیلی روان شناختی رسید که نشان 
می داد سلیمان تا ۱۲سالگی در کنار مادرش می خوابیده 
و به همین دلیل دچار اختلالات رفتاری شده است.بنابراین 
ریشــه یابی این ماجرا در دایره مددکاری اجتماعی ادامه 

یافت.

عروس پیر نمی خواهم
در امتداد تاریکی

سرویس حوادث // سخنگوی ناجا درباره خدماتی که 
پلیس به مردم ارائه می دهد توضیحاتی داد. 

سردار حاجیان معاون اجتماعی و سخنگوی ناجا درباره 
فرارســیدن هفته ناجا گفت: به مناسبت هفته ربیع الا ول 
و روز نیروی انتظامــی، به همه عزیزانی که با دل و جان، 
باایثارگری و فداکاری برای امنیت کشــور تلاش می کنند، 
تبریک ویژه ای دارم و از طرف فرماندهان به تمام همکاران 

تبریک عرض می کنم.
وی به برنامه ها و شــعار های نیروی انتظامی اشاره کرد و 
گفت: هفته نیروی انتظامی باید از ۱۳ مهر شروع می شد، 
ولی به دلیل اینکه با ۲۸ صفر مصادف شد، این تغییرات از 
۱۳ مهر به ۱7 مهر منتقل شد. همچنین شعار نیروی انتظامی 
پلیس هوشمند و امنیت پایدار برای خدمت به مردم است.

ســخنگوی ناجا با بیان اینکه پلیس با مردم و برای مردم 
است، افزود: چندســالی هست که این شعار شکل گرفته 
و برنامه هایی برای آن تدارک دیده شــده است. همانطور 
که در شــعار امسال دیده می شود، هوشمندی پلیس بدین 
معناســت که چقدر پلیس همراه با دگرگونی هایی که در 
جامعه می افتد، خدمات بهتر را با درنظر گرفتن سرعت و 

دقت به مردم ارائه می دهد.
 هوشمندسازی از اولویت پلیس است

وی ادامه داد: به همین دلیل پلتفرمی به نام پلیس من ایجاد 
شد تا مردم از طریق این پلتفرم به صورت مجازی خدماتی 
مانند نوبت دهی اینترنتی، تعویض پلاک، درخواست صدور 
گذرنامه، اســتعلام از فرایند صدور گذرنامه و استعلام از 
فرایند صدور گواهینامــه را دریافت کنند؛ همچنین برای 
روز های آینده برای آزمون آیین نامه راهنمایی- رانندگی 

برنامه هایی را درنظر گرفته ایم.
ســخنگوی ناجا افزود: هدفمان ارائه خدمات صحیح به 
مردم اســت و در فاز اول بیــش از ۱۲ نوع خدمات در 
بحث ثبت ســرقت ها، به مردم ارائه داده ایم؛ بنابراین اگر 
ســرقت اتومبیلی یا موتورســیکلتی صورت گیرد، افراد 
اطلاعتشان را ثبت می کنند و در آخر ردیابی و شناسایی 
توسط پلیس صورت می گیرد. از آنجایی که زمان در بحث 
مقابله با جرائم از اهمیت بالایی برخوردار اســت، هرچه 
بتوانیم فاصله وقوع سرقت تا شناسایی آن را کاهش دهیم، 

موفقیت های بیشتری خواهیم داشت.
معاون اجتماعــی ناجا بیان کرد: بعد ثبت مشــخصات 

عنوان خودروی سرقتی، این اطلاعات در دیتا بیس پلیس 
می نشــیند و فرد می تواند برای تکمیل مشــخصات طی 

روز های آینده مراجعه کند.
وی در پاســخ به این سوال که برای اینکه نیروهای پلیس 
را از لحــاظ مغز افزاری تجهیز کنیم، چه کاری باید انجام 
دهیــم؟، بیان کرد: مــا یک هوش فــردی داریم و یک 
هوش ســازمانی، در هوش فردی باتوجه به ظرفیت های 
هر فرد، قابلیت های مختلفی وجــود دارد. اقدامی به نام 
اســتعدادیابی در ناجا صورت گرفته که براین اســاس، 
باتوجه به تســت هایی که گرفته می شود، شخصیت فرد 
شناخته می شود؛ بنابراین هرکس باتوجه به قابلیت هایی که 
برخوردار است، آموزش های تخصصی گذاشته می شود تا 

هوش فردی به هوش سازمانی ارتقا یابد.
وی ادامه داد: افرادی که دارای قدرت تحلیل، میدان عمل، 
مهارت هــای کلامی و هوش هیجانی هســتند، در پلیس 
استفاده می شوند. در بحث هوشمندسازی هم با فاز هایی 
شامل هوش فردی، سازمانی، تخصص گرایی و حرفه گرایی 
روبه رو هســتیم. باید درنظر گرفت کــه ویژگی های هر 
پلیس از قبل تعیین شده و در گزینش و استخدام هم این 

استعدادشناسی در دستور کار قرار می گیرد.
ســخنگوی ناجا با بیان اینکه ما از الکترونیکی شدن به 
سمت هوشمندسازی رسیدیم، خاطرنشان کرد: همانطور 
که حضرت آقا فرمودند، پلیس باید پلیس مقتدر و مهربان 
باشد. باید درنظر گرفت که نیروی انتظامی علاوه بر بحث 
کمک رسانی در بحران جامعه، اقتدار هم باید داشته باشد. 
اقتدار یعنی مقبولیت و مشروعیت که ناجا از آن برخوردار 
اســت. در تلاش هســتیم که به فرامین حضرت آقا که 
فرمودند، نیروی انتظامی باید در تراز انقلاب اسلامی باشد، 
برسیم.وی با بیان اینکه پلیس در تراز انقلاب اسلامی باید 
اخلاق مدار، ولایتمدار، حرفه گرا و از مردم باشد، اظهار کرد: 
پلیس نباید اجازه دهد که کسی امنیت آن ها به خطر بیندازد، 
به لطف خداوند متعال نیروی انتظامی محبوبیت خوبی در 
میان مردم دارد. در نظرسنجی که توسط نهاد های مختلف 
انجام شده بود، در بین نهاد ها رضایتمندی بیشتری کسب 
کرده بــود؛ بنابراین نگاه مان توجه به مبنای فرامین امام و 

خدمت به مردم است.
سخنگوی ناجا ادامه داد: در همه گیری شیوع کرونا بعد از 
کادر درمان، نیروی انتظامی حضور چشمگیری داشت و 

در این ایام تمامی ادارات تعطیلاتی داشتند، ولی ما در بین 
مردم حضور صددرصدی داشتیم. علاوه بر این، از آنجایی 
که نیروی انتظامی بیشترین برخورد را با مردم داشت، تعداد 
فوتی های کرونایی ما در مقایسه با سایر نهاد ها تعداد بالایی 
بود. وی ادامه داد: فرایند هایی در کنارهم قرار می گیرد تا 
امنیت عمق پیدا کند، نظم و انضباط تحکیم پیدا کند و این 
موضوع به همکاری های مردم نیاز دارد. اعتقادمان بر این 
است که با مشارکت عموم، با مشخص نمودن قدر و سهم 
سازمان ها و نهاد ها در حوزه امنیت، می توانیم امنیت پایدار 

را داشته باشیم.
ســخنگوی ناجا با بیان اینکه کشور ما از کشور های امن 
دنیاست، تصریح کرد: مرز های ما با اقتدار و اشرافیت کامل 
تحت کنترل مرزبانان غیور کشور است. نیروی انتظامی با 
رصد بحران ها تجویز های مختلفی را دارد. پلیس با رصد 
تمام جریانات در کشــور تاکتیک های مختلفی را به طور 
همزمان به کار می گیرد. ساختار ما به شکلی مشخص شده 
که بلافاصله تغییر تاکتیک می دهیم و در اکثر مواقع پلیس 
در بحران ها سریع تر از اتفاق ورود کرده و پیشگیری کرده 
است.وی با بیان اینکه پیشگیری هایی که نیروی انتظامی 
انجام می دهد، دو نوع است، افزود: در پیشگیری انتظامی، 
پلیس به طور فیزیکــی در معابر و راه ها حضور دارد. در 
بحث پیشگیری اجتماعی هم بحث مقابله با رویداد ها مطرح 
است. اینجاست که می گوییم پلیس درمانگر است و قبل از 
وقوع جرم، پیشــگیری کرده و با سایر نهاد های مسئول 
نســخه مقابله با علل را در دستور کار خود قرار می دهد.

معاون اجتماعی ناجا درباره وقوع جرائم سایبری که اخیراً 
افزایش پیدا کرده است، گفت: حضور در فضای مجازی به 
عنوان زندگی دوم افراد شکل گرفته است، به همین علت 
مســئولیت نیروی انتظامی هم در سایت فتا مطرح است. 
سعی کرده ایم مشــخصاتی برای وجود درگاه های جعلی 
به شهروندان آموزش بدهیم. باید درنظر گرفت که پلیس 
فتا در فضای مجازی از قوی ترین پلیس های دنیاســت و 

بیشترین کشفیات هم در این حوزه صورت گرفته است.
وی ادامه داد: در بحث تکرار جرم، تشدید مجازات را باید 
برای مجرمین داشت و باید قانون گذار عدم تناسب جرم با 
مجازات را بررسی کند؛ بعضی مجازات بازدارنده نیستند یا 
در آیین کیفری ترتیب رسیدگی به افراد اجازه می دهد تا 

تکرار جرم صورت گیرد.

به  نوزاد یک روزه  سرویس حوادث//پرونده قتل 
دســت مادرش در حالی به دادگاه کیفری استان 
تهران فرستاده شــد که با نظر دادیار جنایی پدر 
نوزاد هم باید به اتهام معاونت در قتل محاکمه شود.

رســیدگی به این پرونده از سال ۹۹ با تماس زنی به 
اداره پلیس مبنی بر کشف جسد یک نوزاد در حیاط 
خانه شان آغاز شد. پس از آن مأموران پلیس به محل  
رفتند و بعد از بررسی صحنه متوجه شدند که نوزاد 
تازه متولد شــده از بالای یک ســاختمان به داخل 
حیاط سقوط کرده است. جسد با دستور قضایی به 
پزشکی قانونی منتقل شد و مأموران تحقیقات میدانی 
را آغاز کردند.زنی که با پلیس تماس گرفته بود، در 
توضیح ماجرا گفت: از بیرون به خانه برمی گشتم که 
با جسد نوزاد در حیاط خانه ام مواجه شدم. همسایه 
طبقه چهارم ما باردار بود و گمان می کنم او به تازگی 
بچه دار شــده است. با اطلاعاتی که این زن به پلیس 
داد، مأموران مقابل خانه زن ۳۸ ســاله به نام مرضیه 
رفتند اما وی با خونســردی عنوان کرد که نوزادش 
را  از بالکن به بیرون پرتاب کرده اســت. در حالی  
که شواهد نشــان می داد این زن از افسردگی پس از 

زایمان رنج می برده، وی به پزشــکی قانونی معرفی 
شد. اما پزشکان پس از معاینات بالینی در گزارشی 
ســلامت  روان این زن را تأیید کــرده و گفتند او به 
اختلال روانی مبتلا نیست.زن جوان که  یک دختر سه 
ساله نیز دارد در بازجویی ها گفت: ۴ سال قبل  ازدواج 
کردم اما با همسرم اختلاف داشتم او بچه نمی خواست. 
روز حادثه فرزندم را در خانه به دنیا آوردم و خودم 
با تیغ بند نافش را بریدم. اما تحت تأثیر حرف های 
شوهرم آنقدر وضعیت روانی بدی داشتم  که نوزادم را 
برداشتم و به سمت بالکن پرتاب کردم اما ناخواسته 
از بالکن به داخل حیاط افتاد. اما در ادامه بازجویی ها 
متهم  اظهارات تازه ای مطرح کرد و گفت: شوهرم مرد 
بدبینی است و گمان می کرد فرزندم متعلق به او نیست. 
او فکر می کرد با مرد دیگری ارتباط داشته ام.به دنبال 
اظهارات این زن، شوهر وی نیز تحت بازجویی قرار 
گرفت و گفت: نوزاد متعلق به من نبود و نتیجه رابطه 
پنهانی همســرم با مرد دیگری بوده است.  به همین 
خاطر بــه او گفتم نه هزینه زایمانش را می دهم و نه 
بچه را در خانه ام می پذیرم بهتر است خودش فکری 
به حال این نوزاد کند. پس از آن همسرم گفت حالا 

که این بچه را نمی خواهی، آن را دور می اندازم. من 
حرفش را باور نکــردم. اما او برای اینکه ثابت کند 
بچه برای او هم اهمیتی ندارد، بچه را به بیرون پرتاب 
کرد.متهم در جواب به این پرســش که زمان حادثه 
کجا بوده، گفت: در خانه بودم اما متوجه کار همسرم 
نشدم.با این اظهارات دادیار پرونده به این مرد مظنون 
شد چرا که او از قبل هم گفته بود بچه را مال خودش 
نمی داند و همسرش را تهدید کرده بود. به این ترتیب 
طبق نظر بازپرس دادسرای جنایی برای زن جوان به 
اتهام قتل عمدی کیفرخواست صادر شد. اما دادیار 
پس از بررســی پرونده اعلام کرد شوهر وی در این 
جرم معاونت داشته است. در ادامه پرونده به دادگاه 
کیفری یک استان تهران فرستاده شد تا متهمان پس 
از تعیین تکلیف و صدور کیفرخواست محاکمه شوند. 

محاکمه زوج جوان به اتهام قتل نوزاد

طرح : فاطمه هوشنگی

سرویس حوادث // رئیس پایگاه چهارم پلیس 
آگاهی پایتخت از دستگیری سارق منزلی خبر 
داد که به بهانه خواستگاری از شاکی همه اموال 

وی را سرقت کرده بود.
ســرهنگ کارآگاه ســعید مجیدی افزود: در پی 
دریافــت پرونده ای با موضوع ســرقت از منزل 
توسط خواســتگار خانم جوانی، بررسی موضوع 
در اختیار تیمی از کارآگاهان پایگاه چهارم پلیس 

آگاهی تهران قرار گرفت.
وی ادامه داد: شاکی در بررسی  های پلیسی اظهار 
کرد که بیست و یکم خرداد ماه به خارج از کشور 
سفر کرده و ســیزدهم تیر ماه در پی تماس مدیر 

ساختمان محل سکونتش متوجه شده است فردی 
که چندی پیش به بهانه ازدواج با او آشنا شده به 
همراه چند کارگر و کامیون حمل اثاثیه به منزل وی 
مراجعه کرده و کلیه اسباب و اثاثیه را به همراه طلا 
و جواهرات و غیره  به ارزش تقریبی ۱۵ میلیارد 
ریال برده و با وجود مداخله اهالی و حضور چند 
نفر از بستگان مال باخته، متهم مدعی شده است 
که مال باخته همسر موقت اوست و اموال متعلق 
به خودش بوده و در نهایت همه اموال مال باخته 
را جابه جا کرده است.رئیس پایگاه چهارم پلیس 
آگاهی تهران با اشاره به این که در تحقیقات محلی، 

تصویری از متهم به همراه مشــخصات خودروی 
کامیون به دست آمد، اظهار کرد: با شناسایی راننده 
کامیون و هویت واقعی متهم، مشــخص شد متهم 
کلیه اموال مال باخته را به ساختمانی نوساز و بدون 
سکنه در فاز ۸ شهرستان پردیس انتقال داده است.

وی تصریح کرد: پس از هماهنگی قضایی متهم در 
مخفیگاهش دستگیر شد و در بررسی های بیشتر 
اموال سرقتی کشــف و در اختیار مال باخته قرار 
گرفت.مجیدی خاطرنشان کرد: متهم پس از سیر 
مراحل قانونی و تکمیل تحقیقات پلیسی در اختیار 

مرجع قضایی قرار گرفت.

سرقت ۱.۵ میلیاردی توسط خواستگار قلابی! 

سرویس حوادث // جانشین فرمانده پلیس راهور 
هرمزگان گفت: بزودی با تدابیر اندیشــیده شده 
از ســوی فرماندهی انتظامی هرمــزگان، صدور 

گواهینامه پایه یک در استان از سر گرفته شد. 
 کیوان دلیلی در یک گفت وگوی رسانه ای اظهار کرد: 
حســب تدابیر فرمانده انتظامی هرمزگان و به منظور 
پاســخ به مطالبه مردم، صدور گواهینامه پایه یک در 
شهر بندرعباس که مدتی بود، متوقف شده بود، بزودی 

از سر گرفته می شود.
وی افزود: ۵۱ درصد از کل خدمات پلیس در حوزه 
پلیس راهور است و لذا هوشمندسازی این خدمات 
که به تدریج رو به افزایش است، می تواند گام بزرگی 
در افزایش خدمت به مردم و رشد رضایتمندی مردم 

داشته باشد.
جانشین فرمانده پلیس راهور هرمزگان با بیان این که 
امســال بر شمار خدمات الکترونیک در سطح پلیس 

راهور افزوده خواهد شــد، عنوان داشت: در آینده ای 
نزدیک ترخیص خودرو و شماره گذاری خودرو نیز 

در بستر اینترنتی به مردم ارائه خواهد شد.
سرهنگ کیوان دلیلی ادامه داد: اکنون دست افزارهایی 
توسط عوامل پلیس راهور بکارگیری می شود که در 
لحظه امکان استعلام کل اطلاعات راننده و خودرو در 
حوزه راهور وجود دارد و حتی در زمان بروز تصادف 
و صدور کروکی نیز افســران حاضر در صحنه نسبت 

به تهیــه کروکی با تبلت های ویژه اقدام و مســتقیما 
به شرکت بیمه ارســال می کنند تا دیگر شاهد بروز 

تخلفاتی نظیر ارائه کروکی های جعلی نیز نباشیم.
وی همچنین با اشاره به ایجاد امکان آموزش اینترنتی 
از ســوی متقاضیان گواهی نامه رانندگی، خاطرنشان 
کرد: امــکان صدور گواهی نامه ویژه )جهت چرثقیل، 
لیفتراک و ...( نیز در اســتان فراهم شده است و این 

امکان اکنون در استان وجود دارد.

به گزارش  فارس ؛جانشــین پلیس راهور هرمزگان 
در ادامه به شمار دوربین های فعال نظارتی و کنترلی 
در سطح شهر اشاره و خاطرنشان کرد: این دوربین ها 
در سال گذشته حدود ۵۶ دستگاه بود و اکنون به ۱7۶ 
دستگاه افزوده شده است و بخشی از آنها دوربین های 
کنترل سرعت و بخشی دیگر نیز دوربین های نظارتی 
هستند که توسط اپراتور رصد صورت گرفته و اعمال 

قانون صورت می گیرد.

جانشین فرمانده پلیس راهور هرمزگان:

شمار دوربین های سطح بندرعباس 3 برابر شده است 

سامانه »پلیس من« چیست و چه کمکی به شهروندان می کند؟ 



آگهی مزایده )نوبت دوم (  
شعبه دوم اجرای احكام حقوقی دادگستری بندر عباس به موجب پرونده اجرائي 0000269 که طي آن حكم به تقسیم ترکه مرحوم محمود بهرامیان و فروش 

ماترک وتقسیم ماحصل فروش بین وراث صادر گردیده است که در راستای اجرای مفاد اجر اییه * نظریه کارشناسي:
 مورد بازدید عبارت است:

 -1( یك منزل ویلایي و دو باب مغازه تجاری شامل نانوایي و سوپر مارکت متصل به آن واقع در بندرعباس - محله طلابند - خیابان امامت: حدفاصل 
کوچه امامت 10 و 11 به مساحت تقریبي 530 متربع )بدون ارائه سند رسمي مالكیت ( موجود می باشد . ورثه مرحوم محمود بهرامیان مدعي هستند که 
براساس قولنامه عادي ملك مذکور توسط پدرشان از آقاي علي محمد یاوری فرزند غلامرضا خریداري شده است و مراحل اخذ سند مالكیت در دست 
اقدام است بر روي عرصه 530 مترمربعي موجود یك واحد مسكوني قدیمي ساز به مساحت 65 مترمربع در شمال زمین با مصالح بنایي وسقف طاق ضربي 

ونیز یك واحد مسكوني به مساحت 68 متر مربع با مصالح بنایي وسقف تیرچه ویلوک و یك باب نانوایی با مصالح بنایي وسقف طاق ضربي به مساحت 102 متر مربع به انضمام یك 
انباري متصل به آن به مساحت 23 مترمربع و همچنین یك باب سوپر مارکت با مصالح بنایی وسقف طاق ضربي به مساحت 46 مترمربع به انضمام یك واحد انباري متصل به آن به 
مساحت 17 مترمربع موجود است .ملك مذکور داراي محوطه سازی و دیوارکشي و انشعابات آب و برق میباشد ارزش ششدانگ یك قطعه زمین به مساحت 530مترمربع با کلیه اعیاني 

هاي مسكونی و تجاری واقع در بندر عباس - محله طلابند - خیابان امامت - حدفاصل کوچه امامت 10 و 11 به  مبلغ 56.270.000.000 ریال ارزیابی میگردد. 
-2( یك واحد مسكوني ویلایي واقع در بندرعباس خیابان داماهي - کوچه گوهران 39 که به شماره پلاک ثبتي 3/58795 بخش دو بندرعباس مشتمل بر عرصه به مساحت 200 مترمربع 
و اعیاني به مساحت حدود 120 متر مربع شامل اسكلت دیوار باربر آجري با شناژ قائم و افق زلزله گیر و سقف تیرچه وبلوک با دیوارکشی و محوطه سازی و انشعابات آب و برق مي 
باشد . ارزش ششدانگ عرصه و اعیان و انشعابات آب و برق پلاک ثبتي مذکور به مبلغ 31.700.000.000 ریال معادل سي ویك میلیارد و هفتصد میلیون ریال تعیین و اعلام میگردد که 

با شرایط ذیل به مزایده گذاشته میشود 
1- فروش نقدی است . و حداکثر مهلت پرداخت بهاء یك ماه مي باشد

 2-کلیه هزینه هاي مربوط به معامله از هر قبیل و از هر جهت به عهده خریدار است 
3-پیشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگی اجرای احكام مبلغ 10%  مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدي بحساب شماره شبا بانك مرکزی نزد 

بانك ملی شعبه دادگستري تودیع و قبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند 
 4- اجرای احكام در رد یا قبول پیشنهاد مختار است  

5-مزایده در ساعت 13 ظهر مورخ 1400/08/03 در محل دفتر شعبه دوم اجرای احكام حقوقی بندرعباس واقع در رسالت جنوبی - کوچه فتح المبین - مجتمع قضایي شهید بهشتي 
بصورت حضوري بعمل می آید و برنده کسي است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید ./6- در صورتیكه برنده تا یك ماه از جلسه مزایده و با انقضای مهلت از پرداخت بها مورد مزایده 
خود داری نماید مسئول کسر احتمالي قیمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً  از سپرده او استیفا میشود و سپرده تا تعیین کسر قیمت و خسارات وارده 

مسترد نخواهد شد و متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر میتوانند به اجرای احكام حقوقي شعبه دوم دادگستري بندر عباس مراجعه نمایند. 
اجرای احکام شعبه 2 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان بندرعباس

سه شنبه 20 مهر 1400

5 ربیع الاول 1443

سال بیستم شماره 3717

شهرستان

با همت یک خیر مدرسه ساز  ؛

تفاهم نامه توسعه و ساخت کلاس درس در بندر خمیر امضا شد 
 امین درساره سرویس شهرستان // با همت یک خیر مدرسه ساز  
تفاهم نامه توسعه و ساخت دو کلاس درس آموزشگاه مدرس روستای 
کشار امضا شــد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ مدیر آموزش و پرورش 
شهرستان خمیر دراین باره گفت: به همت »محمد خلیلی« از خیرین 
محلی شهرســتان دو کلاس درس، ساختمان ســرایداری و ارتفاع 
دیوار آموزشــگاه دبستان مدرس روستای کشار تا پایان سال جاری 
به بهره برداری خواهد رســید.علی یگانه تصریح نمود: ورود خیرین 
به حوزه آموزش وپرورش شهرســتان توانسته است بخش مهمی از 
مشکلات فضای فیزیکی مدارس را برطرف کند.وی آموزش وپرورش 
را رکن اصلی توسعه عنوان کرد و افزود: همراهی با برنامه دستگاه تعلیم 
و تربیت میراث ماندگاری برای همگان است که خیران مدرسه ساز در 
این میراث نقش پررنگی دارند.گفتنی اســت با همراهی نیکوکاران و 
اداره کل نوســازی مدارس استان طی سال های گذشته ده ها کلاس 

درس و مدرسه به فضاهای آموزشی شهرستان اضافه شده است.
نخستین نمایشگاه   دائمی 

محصولات صنایع دستی قشم افتتاح شد
  ســرویس شهرســتان // نخستین نمایشــگاه دائمی عرضه 
محصولات صنایع دستی قشــم به بهره برداری رسید. مدیرعامل 
ســازمان منطقه آزاد قشم در حاشیه این نمایشگاه گفت: با توجه 
به ظرفیت های موجود در جزیره، نبود یک نمایشگاه دایمی عرضه 
صنایع دســتی محســوس بود که با بهره برداری از این نمایشگاه 
این کمبود رفع می شــود.علی درویش پور با بیان اینکه قشــم به 
عنوان مقصد مهم گردشــگری باید هر روزه به دارایی ها، جاذبه ها 
و مولفه های خود که ماندگاری گردشگر را به همراه داشته باشد، 
بیافزاید، اظهار کرد: نمایشــگاه صنایع دستی از جمله مولفه هایی 
اســت که باعث افزایش جذابیت گردشگری قشم می شود که باید 
علاوه بر عرضه، جایگاه فروش نیز در همین محل تعبیه شــود.
همچنین دبیر مســابقه محصــولات فرهنگی، هنــری و صنایع 
دســتی قشم از ارسال ۳۲۳ محصول به دبیرخانه نخستین مسابقه 
محصولات فرهنگی، هنری و صنایع دســتی قشم خبر داد. میترا 
رنجبر در آیین تقدیر از برگزیدگان این مسابقه افزود: ۱۲۵ هنرمند 
به صورت تک نفره در این مسابقه شرکت کردند و علاوه بر آن ۶ 
شرکت تعاونی، پنج کارگاه صنایع دستی و ۲ فروشگاه نیز آثار خود 
را به دبیرخانه فرســتاند.وی با اشاره به شرکت ۱۲ روستا در این 
مسابقه ادامه داد: با بررسی آثار، در نهایت تعداد ۲۹۰ محصول برای 
عرضه در نمایشگاه انتخاب شد.به گزارش ایسنا ؛ رنجبر در پایان 
عنوان کرد: ۱۵ محصول به عنوان آثار برتر این مسابقات شناخته 
شــدند که جمیله محمد زاده، فتحیه رضوانی، نازنین یوسف زاده، 
راحله احمدی رمچاهی و آمنه یحیی پور قشمی، خدیجه فتاحی، 
غنیمه آژینه، انیسه صالحی نژاد، تهمینه نادری، زیبا قاسمی، محبوبه 
رنجبر، صیفوره احمدی نژاد، عالیه سفاری، زهره شاهدی گورانی 

و زهرا سوری از جمله افرادی بودند که آثار آنان برگزیده شد.

خبری

ســرویس شهرستان // شــترهای سرگردان در 
جاده های هرمزگان وقت و بی وقت با ورود به جاده 
باعث بروز تصادفات شدیدی می شوند که فقط در 
شهر جاسک از ابتدای امسال 4 نفر فوت و ۱۷ نفر 

زخمی شده اند. 
  ورود بی مهابا و وقت و بی وقت شترهای سرگردان به 
جاده ها در استان هرمزگان به معضلی جدی بدل شده و 
اگر چه تاکنون چندین بار با ورود دادستان و تلاش های 
مختلــف، اقداماتی برای کاهش تصادفات ناشــی از 
برخورد با ایــن حیوان صورت گرفتــه اما هنوز هم 
بسیاری از صاحبان گله های شتر بدون استخدام ساربان، 
دام های خود را در بیابان ها رها کرده و تصادفات با شتر 
همچنان در مناطق مختلف استان از جمله در شرق آن، 
کشته و مصدوم شدید می گیرد. بی توجهی به این موضوع 
مهم سبب شده تا فقط در شهر جاسک از ابتدای امسال 
4 نفر بر اثر تصادف با شتر جان خود را از دست بدهند.
 ۴کشــته و ۱7 مجروح فقط در 6 ماهه ابتدایی 

امسال در جاسک
 رئیس فوریت های پزشکی شهرستان جاسک می گوید: 
فقط از ابتدای امسال تاکنون 4 کشته و ۱7 مجروح ناشی 
از تصادفات جاده ای با شتر در این شهرستان ثبت شده 
است. وی افزود: ۹۵ درصد تصادف با شتر در تاریکی 
شــب رخ می دهد و این حیوان در حین چرا کردن به 
نــاگاه وارد جاده ها می شــود و از آن جا که جاده های 
شرقی استان نیز عمدتا فاقد روشنایی هستند، به ناگاه 
خودروهایی که با سرعت در حال عبور از جاده هستند، 

با این حیوان برخورد می کنند.
رضا فیروزمند همچنین خاطرنشان کرد: در سال گذشته 
نیز ۳ کشــته و ۵7 مصدوم در ۳۵ تصادف با شــتر در 
جاسک داشــته ایم که نگاهی به آمار نشان می دهد که 
شمار تصادفات و تلفات ناشی از تصادف با شتر در این 

شهرستان رو به افزایش است.
 شــترها بدون ساربان هســتند و شب ها به 

سمت نور در جاده ها حرکت می کنند
علی حجت زاده از فعالان محیط زیســت در هرمزگان 
درباره دلایل بروز تصادفات شــدید با شترها در سطح 
جاده های هرمزگان می گوید: این شــترها عمدتا بدون 
ساربان هستند و شتر ذاتا در شب به سمت نور حرکت 

می کند و تمایل دارد در محلــی که نوری وجود دارد، 
چرا کند و لذا در شب به حریم جاده ها نزدیک می شود.
وی عنوان داشــت: شترها چون ساق پای بلند و قوی 
و جثه درشــتی دارند، در لحظه تصادف با خودروهای 
سواری به درون شیشه خودرو برخورد کرده و با شدت 
وارد اتاق خودرو می شوند و همین مسأله موجب آسیب 
بسیار شدید به سرنشینان خودرو می شود و بسیاری از 
کســانی که از حادثه تصادف با شتر مجروح می شوند، 
تا مدت ها آسیب شــدید و جراحت زیادی را با خود 

تحمل می کنند.
حجت زاده با بیان این که بســیاری از این شترها بدون 
ساربان هســتند، خاطرنشــان کرد: اگر ساربان ها در 
ســاعات عصر و غروب نسبت به هدایت شترها و گله 
به سمت یک مکان خاص اقدام کنند، آنها در شب رها 

نمی مانند که وارد جاده شوند و سبب تصادف شوند.

 شــبرنگ  و پلاک کوبی راهی بــرای کاهش 
تصادفات

سرهنگ اسماعیل تنها جانشین پلیس راه هرمزگان در 
این باره گفت: تصادف با شــتر در 4 سال اخیر باعث 
کشــته و مجروح شــدن بیش از ۱۲۰ نفرشده است و 
7۲ درصد تصادفات با احشام درشب اتفاق می افتد و 
بیشترین تصادفات در جاده های شرق استان و حدفاصل 
دانشــگاه هرمزگان تا دوراهی چغازردی - میناب رخ 

داده است.
وی افزود: رنگ شتر قابلیت دیدبالا را ندارد و رانندگان 
و کاربران جاده ای معمولا دیر متوجه حضور شــتر در 
سطح راه می شــوند بنابراین توصیه ما این است که در 
شب از نوربالا استفاده کنیم و در صورت مشاهده شتر 
ضمن توقف با فاصله با استفاده از فلاشر یا جفت راهنما 

سایر رانندگان را از حضور شتر در جاده مطلع کنیم.

به گفته جانشــین پلیس راه هرمزگان، رانندگان  هنگام 
رانندگی در جاده های شرق اســتان میناب، جاسک، 
سیریک و غرب استان خمیر و بندرلنگه به علت وجود 
احشام  و شتر می بایست همواره در طول مسیر دقت و 
توجه لازم را داشته و آمادگی برای توقف و جلوگیری 

از برخورد و تصادف را داشته باشند.
 روند رو به افزایش تصادف با شتر با توسعه 

شترداری
اسحاق احمدی یکی از فعالان اجتماعی شرق هرمزگان 
می گوید: در سال های اخیر میزان تصادفات با شترها رو 
به افزایش است چرا که صنعت شترپروری و صادرات 
آن درآمد هرچه بیشــتر یافته و تمایل افراد به پرورش 
شتر با توجه به هزینه های پایین آن افزایش یافته است. 

 حدود 2۰ درصد شترهای ایران در هرمزگان
بر اســاس آمار موجود، حدود ۱۵۰ تا ۱۶۰ هزار نفر 

شتر در کشورمان وجود دارد که بالغ بر ۲۱ تا ۲۲ هزار 
نفر از این شــترها در هرمزگان وجود دارند و نزدیکی 
هرمزگان به بازارهای هدف و وجود زیستگاه مناسب 
برای شترها سبب شــده تا روند پرورش شتر در این 
اســتان رو به افزایش باشــد. موضوعی که با افزایش 
تصادفات با شترها در سطح جاده های استان نیز ارتباط 

مستقیمی دارد.
 باید چه کرد؟

دکتر منصور فرهادی یکی از نخبگان هرمزگان می گوید: 
اولین ســامانه ی هوشــمند لیرزی جهت جلوگیری از 
تصادفات جاده ای با شتر را با همکاری حسن دوراندیش 
طراحی و ثبت کردیم که می تواند در قالب یک سامانه 
جامع لیزری ضمن هشدار به رانندگان در مسیر، هرگونه 
ورود شترها به جاده را به یک مرکز اطلاع رسانی اطلاع 
دهد. ما برای طراحی و ساخت این سامانه بیش از دو 
سال زمان صرف کردیم اما دستگاه های مسؤول توجهی 
به این اختراع نکردند. اختراعی که می توانســت جان 
دهها انســان را در طول سال در جاده های هرمزگان و 

جاده های دیگر مناطق کشور نجات دهد.
 دســتور ویژه دادســتان راهی برای کاهش 

تصادفات با شتر، اگر به خوبی اجرا شود
مجتبی قهرمانی دادستان مرکز هرمزگان چندی قبل به 
منظور کاســتن از تصادفات و تلفات جاده ای ناشی از 
تصادف با شــترها در هرمزگان دستور داد تا گله های 
شتر بدون ساربان و رها شدن در بیابان ها و همین طور 
شترهایی که وارد حریم جاده ها می شوند، توقیف گردند. 
این دســتور اگر به خوبی از سوی نیروی انتظامی اجرا 
شــود، می تواند سبب کاهش چشمگیر تلفات جاده ای 

ناشی از تصادف با شتر در جاده ها شود.
به گزارش فارس، کاهش روند تصادفات با شترها در 
سطح جاده های استان جز با عملیاتی ساختن و نظارت 
جدی بر نصب شبرنگ بر گردن و بدن شترها از یک سو 
و الزام صاحبان گله های شتر به داشتن ساربان و همین 
طور جمع آوری عصرگاهی شترها در مکانی مشخص به 
منظور جلوگیری از ورود شبانه آنها به حریم راه ها امری 
ضروری است چرا که با روند رو به افزایش پرورش شتر 
در هرمزگان، بیم افزایش مستمر شمار تصادفات و شمار 

تلفات ناشی از تصادف با شتر وجود دارد.

زهرا غفوری نژاد سرویس شهرستان//  مدیر کل امور 
استان های ستاد امر به معروف کشور گفت: ستاد امر 
به معروف بازوی توانا در کاهش آسیب های اجتماعی 

و  همکارنیروی انتظامی است .
 به گزارش خبرنگار دریا ؛ حجت الاسلام والمسلمین دکتر 
محمد حسین توانایی در نشست فعالان ستاد امر به معروف 
با فرماندهی نیروی انتظامی شهرستان قشم گفت : ستاد امر 
به معروف بازوی توانایی در کاهش آسیب های اجتماعی و  

همکاری با نیروی انتظامی است .
 محمد پاینده  دبیر ســتاد امر به معــروف و نهی از منکر 
شهرستان قشم با همراهی مدیر کل امور استان های ستاد امر 
به معروف کشور و جمعی از فعالان امر به معروف شهرستان  
به مناسبت هفته نیروی انتظامي با حضور در مقر فرماندهی  
نیروی انتظامی شهرستان  و همکاران ایشان دیدار کردند. 
حجت الاسلام والمســلمین توانا  ضمن گرامیداشت هفته 
نیروی انتظامی و تبریک این هفته به دلاور مردان و مدافعان 

امنیت، تاکید کرد: ترویج فریضــه امر به معروف و نهی از 
منکر و گسترش  آن در سطح جامعه نقش غیر قابل انکاری 
در کاهــش ناهنجاری های اجتماعی دارد .وی تاکید کرد:  
تشکل های مردمی با محوریت امر به معروف و نهی از منکر  
می توانند به عنوان بازوی توانمندی برای نیروی انتظامی در 
راســتای کنترل آسیب های اجتماعی نقش ایفا کنند .مدیر 
کل امور استان های ســتاد امر به معروف کشور گفت : با 
همکاری و مشارکت  ســتاد و فعالین اجتماعی با  نیروی 
 انتظامی  برخی از خلاء هــای اجتماعی کاهش می یابد. 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر محمد حسین  توانایی تاکید 
کرد:  طبق ماده ۲۰ قانون حمایت از آمران و ناهیان ســتاد 
امر به معروف زمینه و بستر این فریضه الهی در جامعه فراهم 
شــده است .وی افزود:  اگر تمامی  دستگاه های اجرایی و 
بویژه در شهرستان قشم هم افزایی بیشتری بر اساس عمل به  
ماده ۲۰ حمایت از آمران و ناهیان انجام گیرد شاهد کاهش 
چشمگیر معضلات اجتماعی  در جامعه خواهیم بود . مدیر 

کل امور اســتان های ســتاد امر به معروف کشور تصریح 
کرد: فریضه امر به معروف و نهی از منکر مکانیســم مهمی 
 برای کاهش تخلفات فرهنگی، اجتماعی و سیاسی است . 
حجت الاسلام والمســلمین دکتر محمدحسین توانایی بی 
تفاوتی را  نقص و  نقطه مقابل امر به معروف ذکر و تصریح 
کرد: این نقص اگر اصلاح نشــود ، آسیب جدی به وحدت 
اجتماعی وارد می کند .وی، آموزش آمران و ناهیان را برای 

افزایش تاثیر درون جامعه بسیار حائز اهمیت ذکر کرد .
در بخشــی از این نشســت محمد پاینده دبیر ستاد امر به 
معروف و نهی از منکر قشــم از همکاری بســیار خوب 
فرمانده نیروی انتظامی و همکارانشان با ستاد امر به معروف 
و نهی از منکر تقدیر کرد. فرمانده نیروی انتظامی شهرستان 
 قشــم نیز با تقدیر از خدمات و تلاش ارزنده دبیر ســتاد
 شهرستان قشــم ، افزود : این همکاری زمینه ساز ریشه 
کنی معضلات اجتماعی در شهرستان قشم در آینده نزدیک 

خواهد بود.

مدیر کل امور استان های ستاد امر به معروف کشور:

ستاد امر به معروف بازوی توانا در کاهش آسیب های اجتماعی  است

شترهای سرگردان و جان انسان ها
 تکلیف چیست! 

سرویس شهرســتان  // رییس کل دادگستری 
هرمزگان گفت: در راســتای هم افزایی دستگاه 
قضایی و نهادهای اجرایی طرح تســهیل و رفع 
موانــع صید برای حمایــت از صیادان بومی به 

زودی تهیه وتدوین می شود. 
علی صالحی  در نشستی مشترکی که با نماینده 
ولی فقیه در هرمزگان و مسوولان حوزه شیلات 
استان برگزار شــد، با تأکید بر ضرورت تهیه و 
تدوین طرح کلی و جامعــی در این خصوص 
اظهار داشت: با نظارت دستگاه قضایی و پیگیری 
استانداری هرمزگان و مشارکت نهادهای متولی 
از جمله شیلات، جهاد کشــاورزی و اداره کل 
صمت، ظــرف مدت ۱۵ روز عــلاوه بر انجام 
مطالعات لازم، طرح اولیه تســهیل و رفع موانع 

صید تنظیم شــود و اجرای آن نیز به سرعت در 
دستور کار قرار گیرد. وی در ادامه این نشست با 
اشاره به تأثیر منفی صید صنعتی و غیر مجاز بر 
معیشت صیادان بومی به عنوان یکی از مهترین 
مشکلات اســتان اظهار داشت: دستگاه قضایی 
اســتان هرمزگان با هم افزایی تمامی نهادهای 
اجرایــی در رفع دغدغه صیــادان تمام تلاش 
خود را به کار بســته است و در این راه از همه 
ظرفیت  های قانونی برای مرتفع شدن مشکلات 

آن ها استفاده خواهد کرد.
رییس کل دادگستری هرمزگان گفت: همه ما در 
قبال امرار معاش افرادی که ارتزاق آنها از طریق 
دریا و صیادی است مسئولیت داریم و لازم است 
با برنامه ریزی اصولی به سرعت برای حل این 

موضوع چاره اندیشــی شود. این مقام قضایی، 
آینده نگری برای حرکت به ســمت صید مدرن، 
شناســایی صیادان حائز شرایط و اولویت بندی 
آنها در صدور مجوزهای قانونی بر اساس مدل 
تعالــی را از مهم تریــن ویژگی های این طرح 
برشمرد که باید مورد توجه دقیق کارشناسان امر 
قرار گیرد. صالحی اضافه کرد: تأمین منابع لازم 
جهت تقویت دریا و زیستگاه های آبزیان یکی 
از موانع پیش رو است که می توان با مشارکت 
مردم و خلق منابع از محل صدور مجوز ها، این 

مشکل را تا حدودی برطرف نمود.
وی با اشــاره به اهمیت حمایت از طرح های 
صنعتی مانند پرورش ماهی در قفس و همچنین 
لزوم رهاســازی بچه ماهی ها در زیستگاه های 

دریایی ابراز داشت: در راستای حفاظت از منابع 
دریایــی می توان با پیگیری از ســوی وزارت 
امور خارجه و اســتفاده از ظرفیت دیپلماسی، 
هماهنگی های لازم را با کشــورهای حاشیه 
خلیج فارس جهت اجرای طرح ها و اقدامات 
مشترک و پیشگیرانه انجام داد. به گزارش ایرنا؛ 
رییس کل دادگســتری هرمزگان، بازنگری در 
قانون و ایجاد بازدارندگی در برابر تخلفات در 
حوزه صید و صیادی را مهم ارزیابی کردو یادآور 
شد: برنامه ریزی برای تهیه طرح جامعی در این 
خصوص در دستور کار قرار گرفته است و انتظار 
می رود با اجرای این طرح اســتفاده از ظرفیت 
صید در آبهای دور و آب های آزاد بیشتر مورد 

توجه قرار گیرد.

در حمایت از صیادان بومی؛

طرح تسهیل
 و رفع موانع 

صید در هرمزگان 
تدوین می شود

شرکت سهامي آب منطقه اي هرمزگان در نظر دارد تعداد یک دستگاه بیل مکانیکی مازاد برنیاز خود را طبق مشخصات مندرج 
در اسناد از طریق فراخوان مزایده عمومي بصورت الکترونیکی  به فروش برساند :

1- نام و نشانی مزایده گذار: بندرعباس – بلوار امام خمینی –  شرکت سهامی آب منطقه ای هرمزگان تلفن : 33932131)076( 
P.C. 220  2- مشخصات مزایده: تعداد یک دستگاه بیل مکانیکی کوماتسو
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فروردین :
امــروز قصد دارید که دیگــران را با رفتار 
خلاقانه ی خــود جذب کنید و تایید آن ها 
را بگیرید. متاسفانه، در مسیری که انتخاب 
کرده اید خستگی ناپذیر هستید و ممکن است سر موقع 
دست از آن برندارید. شاید هنوز در سرتان مشغول بحث 
با خودتان هســتید. خیلی خوب اســت اگر بتوانید طی 
این فرآیند درباره ی احساسات تان چیزهای جدید یاد 
بگیرید. اما گر اکنون آماده ی مواجه شدن با واقعیت یک 
رابطه نیستید، به شما توصیه می شود که فقط صادق باشید 

و به مسیرتان ادامه دهید.
  اردیبهشت :

مثل این می ماند که دارید مخالف جریان شنا 
می کنید و واز طرفی هم امروز اصلا ممکن 
نیســت که عاقلانه فکر کنید. شاید تصمیم 
بگیرید که وظایف روزانه ی خود را کنار بگذارید و دست 
بــه کاری بزنید که کاملا غیرعادی اســت. اگر دیدید که 
خواسته های شما به دیگران آزاری نمی رساند، می توانید 

مسیرتان را با خوشحالی ادامه دهید.
  خرداد :

بین دو چیز گیر افتاده اید. دوست دارید کار 
جدیدی انجام دهیــد، اما این قدر کار روی 
سرتان ریخته که ممکن است هیجان شما را 
به عصبانیت تبدیل کند. کمی ســعی کنید تا یک فرصت 
اضافه پیدا کنید و بتوانید در تنهایی خودتان خلوت کنید. 
نیازی نیست بین این دو یکی را انتخاب کنید. همین طور 

پیش بروید تا فشارها فروکش کنند.
  تیر :

دل تان می خواهد که خودتان را از شــدت 
احساسسات دور کنید. معمولا نسبت به فراز 
و نشیب های احساســی زود واکنش نشان 
نمی دهید، اما امروز بهترین کار این است که خودتان را از 
ماجراهای اضافه کنار بکشید. به شما توصیه می شود که 
خودتان را اذیت نکنید، این نگرانی ها را دور بریزید و با 

آدم های اطراف تان ارتباط برقرار کنید.
  مرداد :

تصــورات تان درباره ی آینــده غیر عادی 
است، اما احساس می کنید که هنوز می توانید 
به رویاهای تان دســت پیدا کنید. احساس 
می کنید که وظایف گذشته شــما را در خودش گرفتار 
کرده و به خاطر همین ممکن است یک رفتار ناگهانی و 
بدون فکر از خودتان نشان دهید. دل تان می خواهد کار 
هیجــان انگیزی انجام دهید، آن هم دقیقا همین الآن. اما 
بدانید که عجله کردن هیچ کمکی به شما نمی کند، اگر به 
دنبال موفقیت هستید باید افکارتان را واقعی تر کنید و به 

تعادل برسید.
 شهریور :

امــروز ممکن اســت یکی از دوســتان یا 
اطرافیان تان طوری رفتار کند که زندگی تان 
از این رو به آن رو شود. اما شما ممکن است 
خیلی سریع واکنش نشــان دهید و قبل از این که خوب 
فکر کنید دست به قضاوت بزنید. بهتر است نقش آدم های 
مدیر را بازی نکنید، چون این کار شما را از دوستان تان 
دور خواهد کرد. بگذارید دیگران هر طوری که دوســت 
دارند رفتار کنند، شــاید به این طریق به شما نزدیک تر 

شوند.
 مهر :

دوست دارید چیزهای جدید را امتحان کنید. 
شــاید بخواهید با کسی که با دیگر آدم های 
اطراف تان فرق دارد تعامــل برقرار کنید. امروز به طرز 
عجیبی جذب آدم ها، مکان هــا و چیزهای غیر عادی 
می شوید، درســت مثل آهن ربا. نباید به هر حرفی که 
دیگران می زنند گوش کنید، فقط ببینید قلب تان شما را 

به کجاها می برد.
 آبان :

امروز ممکن اســت کســی در نزدیکی شما 
طوری رفتار کند که فضا پر از نگرانی شــود. 
اما دل تان نمی خواهد که به چنین آدم هایی زیاد نزدیک 
شوید. بسیار مشتاق هســتید که دست به یک تجربه ی 
کاملا جدید بزنید، اما به راحتی نمی شود از این موقعیت 
فاصله گرفت. بهتر اســت بدانید که عقب نشینی از روی 
ترس کار درستی نیست. اگر در همین وضعیت ادامه دهید 

شاید در نهایت بیشتر به نفع تان باشد.
   آذر :

بــا این که در حال تجربــه ی یک رابطه ی 
خوب و دلپذیر هستید، دل تان می خواهد که 
به فرصت های دل انگیز دیگر فکر کنید. اگر بتوانید تمایل 
دارید که هیجان را بر امنیت ترجیح دهید. به نفع تان است 
که به دنبال بعضی از آرزوها نروید. باید از راهی بروید که 

کمتر خرابی به بار آورد.
 دی :

امروز با موضوعات پیچیده ای مواجه هستید 
که باید با آن ها دست و پنجه نرم کنید. شاید 
فکر کنید که دیگران از افکار شما حمایت خواهند کرد، 
اما ممکن اســت این طور پیش نرود. بهتر اســت نگران 
برنامه های قبلی خود نباشــید، چون ممکن اســت سر 
یک لحظه همه چیز تغییر کند. پس ســعی کنید بپذیرید 
که دیگران ممکن است طوری ناگهان واکنش نشان دهند 

که قابل پیش بینی نیست.
  بهمن :

مثل یک شوالیه به فکر ماجراجویی هستید. 
اما اگر از مقصدتان اطمینان نداشــته باشید، 
ممکن است پیشــبرد اهداف تان به خطر بیفتد. دیگران 
در تلاش هستند که مسیر حرکت شما را تغییر دهند. بهتر 
است خودتان را با این وضع سازگار کنید تا بعدا بتوانید 

مجدد مسیرتان را مشخص کنید.

  اسفند : 
امروز ممکن است یک راهکار کاملا جدید را 
برای آینده ی تان در پیش بگیرید. این تغییر 
راهکار خیلی ناگهانی اتفاق افتاده، اما یادتان باشد که نمی 
توانید از وظایف تان چشم پوشی کنید. باید بین وظایف 
تان و مسیر جدیدی که انتخاب کرده اید به تعادل برسید تا 

بتوانید از لحظات تان بیشترین استفاده را ببرید.

04:25:51 اذان صبح
05:41:51
11:32:03
17:21:52
17:38:26

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:56:09 اذان صبح
06:15:18
12:02:13
17:48:41

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

04:47:51 اذان صبح
06:05:07
11:53:30
17:41:28
17:58:20

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:07:41 اذان صبح
05:25:20
11:13:26
17:01:06
17:18:02

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب

04:40:54 اذان صبح
05:58:41
11:46:40
17:34:13
17:51:11

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:22:42 اذان صبح
05:41:01
11:28:35
17:15:43
17:32:49

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:44:37 اذان صبح
06:03:17
11:50:35
17:37:26
17:54:36

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب

04:33:10 اذان صبح
05:52:49
11:39:23
17:25:29
17:42:52

 طلوع آفتاب
اذان ظهر

غروب آفتاب
 اذان مغرب18:05:58 اذان مغرب اذان مغرب

سرویس ســلامت // نظر برخی کارشناسان 
این است که آنفلوآنزا در نیمه پاییز به اوج می 

رسد. این بیماری چگونه تشدید می شود؟
بیمــاری همــه گیــر کرونا همچنــان آثار 
غیرمعمــول و غیرمنتظره ای بر بیماران دارد. 
کووید همچنــان به حیات خود در کره زمین 
ادامه می دهد.تغییرات این ویروس باعث شد 
واکنش های پزشکی به این بیماری مدام تغییر 
کند. دانشمندان در طول یک سال و نیم اخیر 
نحوه انتشار ویروس را بارها و بارها بررسی 
کردند.اکنون فصل سرماخوردگی و آنفلوآنزا 
در نیمکره شــمالی جهان در حال آغاز شدن 
است. محققان اکنون هشدار می دهند که انتظار 
موارد غیرمنتظره را درباره این دو بیماری به 

پاژه  باشید.جان  آنفلوآنزا را داشته  خصوص 
اپیدمیولوژیست در موسسه تحقیقات خدمات 
بهداشــتی هلند در اوترخت می گوید: »اگر 
کســی به شــما بگوید که )درباره آنفلوآنزا( 
می داند، در واقع نمــی داند. اکثر محققان و 
ویروس شناســان موافقند که آنفلوآنزا با رفع 
محدودیت های کرونایی به میان جمعیت برمی 
گردد. در واقع محدودیت های سفر و حضور 
در اماکن عمومــی و تعطیلی اماکن تفریحی 
در جلوگیــری از بیماری آنفلوآنزا  هم موثر 
اپیدمیولوژیســت  ور  روبرت  بود.«همچنین 
بالینی در دانشــگاه گریفیــث در کوئینزلند 
اســترالیا می گوید: »هنگامی که اجازه دهیم 
شیوه های بهداشــتی خوب ما از بین برود ، 

آنفلوآنزا به شــدت آســیب زا ظاهر خواهد 
شد.«شــگفت آور این اســت که بدانیم در 
به طور میانگین ســالانه  آنفلوآنزای فصلی 
بین ۲۹۰ هزار و ۶۵۰ هزار نفر را در سراسر 
جهان می کُشد. البته این را هم باید بدانیم که 
این بیماری فصلی در بسیاری از نقاط جهان 
برای  )ابزاری    FLuNet.ناپدید شده است
ردیابی داده های ویروس شناسی جهانی در 
مورد آنفلوآنزا که توســط سازمان بهداشت 
جهانی نگهداری می شود( نشان می دهد که 
نسبت آزمایش های مثبت آنفولانزا از آوریل 
۲۰۲۰ ، با وجود افزایش نظارت ، تقریبا ثابت 

مانده است. این روند رو به افزایش است.
*  آنفلوآنزا ؛ خطرناک و جدی

در آمریکا تــا امروز موارد متعــدد و قابل 
توجهی از مرگ ناشی از آنفلوآنزا ثبت شده 
اســت. از سویی دیگر استرالیا تا این زمان از 
ســال ۲۰۲۱ اصلا مورد ابتلا به آنفلوآنزای 
فصلی نداشته است. این تفاوت نشان میدهد 
که رفع محدودیــت هــای کرونایی چقدر 
می تواند در پیشــگیری و یا شیوع بیماری 
فصلی آنفلوآنزا موثر باشــد.ریچارد وببی در 
بیمارســتان تحقیقاتی کودکان سنت جود در 
ممفیس آمریکا می گوید: »اهمیت سفرهای 
بین المللی در انتقال آنفلوآنزا به هر کشوری 
اهمیت زیادی دارد.« به گفته محققان آنفلوآنزا 
در مناطــق گرمســیری در ســطوح پایینی 
 به گردش خــود ادامه داده اســت بنابراین 

احتمــالًا پس از بازگشــایی مرزها از آنجا 
گسترش می یابد.

*  نگرانی بزرگ جهانی
به گفته محققان مشــاهده تعداد افراد دارای 
نقص ایمنی که به آنفلوآنزا مبتلا شده اند نگران 
کننده اســت.امبر وین ، اپیدمیولوژیست در 
بخش بیماریهای ویروسی در آتلانتای آمریکا 
می گوید: »در سراســر جهان نشانه هایی از 
 ، H3N2 گردش ویروس هــای آنفلوانزای
H1N1 و B وجود دارد. پیش بینی می شود 
موج گسترده ای از بیماری آنفلوآنزا در جهان 
در راه باشد و به همین دلیل است که دریافت 
واکسن آنفولانزا در این فصل بسیار مهم جلوه 

می کند.«

*  جهش ترکیبی کووید و آنفلوآنزا؟
اما یک احتمال خطرناک دیگر: ممکن است 
ویــروس های کرونا و آنفلوآنزا با هم ترکیب 
شوند و یک ویروس فوق خطرناک و مرگبار 
ایجاد کنند. البته خوشبختانه هنوز چنین چیزی 
به وجود نیامده و برخی محققان می گویند که 
امکان نــدارد چنین چیزی به وجود بیاید.اما 
در عین حال مقامات بهداشتی از آمریکایی ها 
می خواهند که واکسن آنفولانزا را تزریق کنند 
و هشــدار دادند که موج شدیدی از آنفلوآنزا 
در راه خواهد بود. این هشدار سال گذشته هم 
داده شد اما اکنون نگرانی ها بیشتر شده است.

برخی شواهد به فصل بالقوه شدیدتر آنفولانزا 
اشاره می کنند.

 سرویس سلامت // کلیه ها با کمک به دفع 
مواد زائد، مایعات اضافی و اسید از بدن، در 
حفظ تــوازن آب، نمک و مواد معدنی نقش 

حیاتی دارند. 
عــدم حفظ این توازن موجب میشــود عصبها، 
ماهیچه ها و دیگر بافتهای بدن نتوانند عملکرد 
مطلوب خود را داشته باشــند و به همین دلیل 

مراقبت از سلامت کلیه ها اهمیت پیدا میکند.
پزشــکان تاکید دارند عادات روزانه ای وجود 
دارند که ممکن است کلیه ها را در معرض خطر 
قرار دهند. روزنامه تایمزآو ایندیا در مطلبی به 
برخی از این عادات اشتباه و مضر پرداخته است.

- زیاده روی در مصرف مُســکن ها: داروهای 
ضد التهابی غیر استروئیدی که بدون نسخه نیز در 

دسترس قرار دارند به کاهش درد کمک میکند. 
هرچند مصرف بــی رویه این داروها به کلیه ها 
آســیب میزند بخصوص اگر فرد دچار بیماری 

کلیوی باشد.
- زیاده روی در مصرف نمک: رژیمهای غذایی 
سرشار از نمک باعث افزایش فشار خون میشود 
و در نتیجه خطر ابتلا بــه بیماریهای کلیوی را 
همراه دارد. به جای استفاده از نمک میتوان غذا 

را با ادویه های دیگر طعم دار کرد.
- مصرف مواد غذایی فراوری شده: مواد غذایی 
فراوری شــده سرشار از ســدیم و فسفر است. 
افــراد مبتلا به بیماری کلیــوی باید از مصرف 
خوراکیهای فراوری شده خودداری کنند. مصرف 
فسفر زیاد میتواند برای کلیه ها و استخوانها ضرر 

داشته باشد.
- عدم نوشــیدن آب کافی: مصرف میزان کافی 
از مایعات به کلیه ها کمک میکند تا ســدیم و 
مواد سمی را از بدن دفع کنند. همچنین نوشیدن 
آب کافی در پیشــگیری از تشکیل سنگ کلیه 

موثر است.
- خواب ناکافی: خواب کافی در طول شب برای 
حفظ سلامت کلی مهم است و بنابراین عملکرد 
کلیه با چرخه خواب-بیداری تنظیم میشــود که 
به هماهنگی بار کاری کلیه ها در ۲۴ ســاعت 

کمک میکند.
- زیاده روی در مصرف مواد قندی: زیاده روی 
در مصرف مواد قندی به چاقی منجر شــده که 
خطر فشار خون بالا و دیابت را افزایش میدهد. 
هر دو این شــرایط عامل ابتلا به بیماری کلیوی 

است.
- استعمال ســیگار: مصرف سیگار به سلامت 
کلی بدن آسیب میزند. در ادرار افرادی که سیگار 
می کشند میزان بیشتری پروتئین وجود دارد که 

نشانه آسیب دیدن کلیه هاست.
- مصــرف مواد الکلی: مصــرف کنندگان مواد 
الکلی بیشــتر در معرض ابتلا به بیماری مزمن 

کلیوی هستند.
- بی تحرکی: نشستن های طولانی مدت با خطر 
ابتلا به بیماری کلیه مرتبط است. سبک زندگی 
کم تحرک تاثیر منفی بر سلامت کلیه دارد. مرتب 
ورزش کردن با بهبود سطح فشار خون و سوخت 
و ساز بهتر مرتبط است که به سلامت کلیه کمک 

میکند.
- زیاده روی در مصرف گوشــت: پروتئینهای 
حیوانی میــزان بالایی اســید در خون بوجود 
می آورند که میتواند برای کلیه ها خطرناک باشد.

عادت های مضر برای کلیه ها

سرویس سلامت // شــاید شنیده باشید 
ونســان ونگوگ، نقاش معــروف هلندی 
از صدای زنگ در گوشــش رنج می برد و 
علاوه بر آن علائمی مثل سرگیجه و کاهش 
شنوایی نیز داشــت. برخی معتقدند این 
وزوز گوش او را تا سر حد جنون آزرده کرد. 
وزوز گوش یا تینیتوس اصطلاح کلی است 
که در پزشکی برای هر نوع صدای اضافه در 
به کار  منبع خارجی  داشتن  بدون  گوش ها 
می رود و شکایتی است که هم بیمار و هم 
پزشک از مواجهه با آن ناخرسند می شوند.

صدای اضافی که در گوش ها شــنیده می شود 
می تواند به زنگ، وزوز، غرش، صدای جریان 
هوا یا ســوت تعبیر شــود. این نوع صدا ها را 
وزوز گــوش غیرضربانــدار می نامند که علل 

گوناگونی دارند. 
از شایع ترین آن ها می توان به همه مسائلی که 
سلول های شنوایی را در حلزون گوش آسیب 
می زنند نام برد مانند پیرگوشــی، آسیب ناشی 
از ســر وصدا، افزایش فشــار مایع گوش یا 
شکستگی جمجمه در اثر ضربه. معمولا در این 
موارد شنوایی نیز کم است. سلول های شنوایی 
آسیب دیده، جریانات الکتریکی نابجایی به مغز 

می فرستند که صدای اضافه را باعث می شوند. 
یکی از علل نادر وزوز گوش تومور های عصب 
شنوایی تعادلی اســت که در تصویربرداری از 
مغز خود را نشــان می دهد، امــا اغلب موارد 
علت تینیتوس یا وزوز، تومور نیست. در موارد 
کاهش شــنوایی قابل توجه، استفاده از سمعک 
کمک کننده اســت و به تدریج با تقویت صدا و 
سیگنال های به جای صوتی، مغز صدای اضافه 

را فراموش می کند. 
در مواردی که سرگیجه هم وجود داشته باشد 
ضمن رد ســایر بیماری هــا، مهم ترین درمان 
کاهش مصرف نمک و افزایش دریافت مایعات 
است. باید توجه کرد که خود وزوز گوش باعث 
بروز اســترس، خستگی، بی خوابی، اختلالات 
تمرکز و حافظه، افسردگی و اضطراب می شود. 
از طرفی همه این مســائل وزوز را تشــدید 
می کنند و باعث نوعی چرخه معیوب می شود. 
توصیــه ما به بیماران دچــار وزوز گوش این 
است که حتما باید خواب کافی و مسائل روحی 
خود را در نظر داشــته باشــند. گاهی درمان 
افسردگی و اضطراب، بخش بزرگی از مشکل 
ایشــان را حل می کند. انسداد گوش با موم یا 
جرم هم می تواند باعث شنیدن صدای اضافه در 

گوش شود.نوع دیگری از وزوز گوش، صدایی 
ضربان مانند یا اصطلاحا با ریتم اســت؛ شبیه 
ضربان قلب یا پرپرزدن مداوم چیزی در گوش 
یا صدای جریان آب. این نوع صدا را تینیتوس 
ضرباندار می نامند. معاینه این افراد بسیار مهم 
اســت و تومور های پرعــروق و پرخون در 
قاعده جمجمه و کف گوش باید مدنظر باشند 
و مســائل ســاده تری مثل کم خونی، پرکاری 
تیروئید و حاملگی هم با افزایش برون ده قلبی، 
صدای جریان خــون در گوش ایجاد می کنند. 
انقباض مکرر و خودبه خودی عضلات  گاهی 
بسیار ریز گوش میانی هم می تواند این صدا ها 

را ایجاد کند.
 به هرحال قــدم اول در وزوز گــوش معاینه 
پزشک، انجام تست شنوایی و در صورت لزوم 
عکسبرداری از گوش و قاعده جمجمه است. 

پس از رد علل نیازمند جراحی، بهبود شرایط 
روحــی روانی و برطرف کردن وســواس های 
ذهنی در کنار درمان های دارویی یا ســمعک 
می تواند کمک کننده باشــد. یادمان باشــد در 
صورت بــروز وزوزگوش ناگهانــی ادامه دار، 
مراجعه در اســرع وقت به پزشک در اولویت 

است.

اکثر  سرویس سلامت // غرق شــدگي در 
کشورهاي جهان جزو سه علت اصلي سوانح 

منجر به مرگ کودکان زیر ۵ سال است.
 آب بــراي اکثر کودکان تداعي کننده تفریح، بازي 
و ماجراجویي اســت، اما غرق شــدگی در اکثر 
کشورهاي جهان جزو سه علت اصلي سوانح منجر 
به مرگ کودکان زیر ۵ســال است. آب براي اکثر 
کودکان تداعي کننــده تفریح، بازي و ماجراجویي 
است، که می تواند خطرناک باشد. کودکان هنگام 
زمین خوردن اول به جلو متمایل شــده و سپس 
وقتي تعادل خود را از دست میدهند، با سر به زمین 
میخورند. عضلات آ نها در بخش بالاي بدنشــان 
کاملًا تکامل پیدا نکرده اســت تا بتوانند بدن خود 
را هنگام افتادن در آب به عقب بکشند. یک کودک 
خردسال حتی میتواند در آب کم عمق تشت حمام 
هم غرق شود. یکي از موارد مهم در امر مراقبت و 

نگهداري از کودک، ایمني آب است.
 * ارتباط غرق شدگي با سن

اولین گروه سني کودکان نوپا هستند. آ نها می توانند 
در کمتر از ۳ ســانتیمتر آب غرق شوند. بیشترین 
میزان مرگ و میر ناشي از حوادث غرق شدگي در 
گروه سني زیر ۲۰ سال و بیشتر در کودکان ۴- ۰ 

سال است. 

غرق شدن مسؤول ۹۰% آسیب هاي منجر به مرگ 
در کودکان ۴- ۱ سال است.

  * ارتباط غرق شدگي با جنس
پسرها تمایل بیشتري به پذیرفتن خطر دارند و در 
کل مناطق دنیا بیشتر در معرض خطر غرق شدگي 

و مرگ هستند.
 * براي پیشــگیري از غرق شدگي چه باید 

کرد؟
 به گزارش وبدا خلیج فــارس ؛والدین و مراقبین 
باید نســبت به خطرات احتمالي غفلت از کودکان 
و رها کردن آ نها به تنهایي یا با هم ســن و سالان 
خود براي بازي در آب یا ساحل و حوض و... آگاه 
باشند.نظارت بزرگسالان بهترین راه براي پیشگیري 
از غرق شــدن کودکان است. هرگز کودک در کنار 
آب (اســتخرهاي خانگي، وان حمام، دوش آب، 
اســتخرهاي بزرگ و حتي سطل آب) حتي براي 

مدت کوتاهي تنها رها نشود. 
۱-آب سطلها، بشکه ها، وا ن حمام و دستشویي در 

مواقع بی استفاده خالي شود
 ۲-درب توالت فرنگي هنگامي که از آن اســتفاده 
نمي شــود بسته باشــد.  ۳-گودا لها و چا ههاي 
ســاختما نهاي نیمه کاره یا پروژ ههاي عمراني پر 

شوند و یا زه کشي شوند.  ۴- ظروف کوچک مانند 
تشتها و وا نهاي شستشــو در معرض باد و باران 
رها نشــوند تا از پر شدن آب باران در این ظروف 

جلوگیري شود.
 ۵-پله هاي ایمن ســاخته شود و سیستمهاي لوله 
کشي و آبیاري اســتاندارد نصب شود.  ۶-مراکز 
تفریحي ایمن براي شناي کودکان تاسیس شوند و 
استخرهاي مهندسي شده وایمن با اعماق مشخص 
و بدون وجود ناهمواري در کف ساخته شوند.  7-. 
کودکان نباید در آبهاي ناآشــنا شیرجه بزنندچون 
ممکن اســت به گرد نشان آســیب برسد و باید 
با پا و به آرامي وارد آب شــوند.  ۸-یک حصار 
کامل چهارطرفه دورتا دور اســتخر نصب شود و 

درورودي آن قفل شود.
۹- پوشــاندن دهنه چشمه ها، مخازن و بشکه ها 
با درپو شهاي مطمئن یا استفاده از سیم خاردار یا 
دیوار آجري در نزدیک برکه ها، استخرها و سواحل 
خطرناک و نیز ســاخت سیل بند، سد بتني و... در 
پیشگیري از غرق شــدگي مؤثرند.  ۱۰- کودکان 
حتي اگر شناکردن  میدانند در داخل و یا اطراف آ 
بهاي طبیعي مانند دریاچه یا اقیانوس جلیقه نجات 
بپوشــند. ۱۱-همگان باید چگونگي انجام احیاي 

پایه قلبي ریوي را بخوبي بیاموزند.

سرویس سلامت // معاون بهداشت وزارت بهداشت، 
تدابیر اتخاذ شده جهت رفع هوشمند محدودیتهای 
کرونایی و سیاستها جهت بازگشت به زندگی عادی 

را تشریح کرد.
دکتر کمال حیدری در نشستی خبری که به صورت مجازی 
برگزار شد، در پاســخ به این سوال درباره واکسیناسیون 
کرونا و نحوه بازگشایی ها، گفت: امیدواریم واکسیناسیون 
به بالای ۸۵ درصد برسد و این موضوع بر اساس فرمول 
RO یا بر اساس بیماری زایی آن سوش از ویروس و نوع 
ویروس جامعه بررسی می شود و باید میزان ایمنی بدن و 

جامعه را بالا ببریم.
وی افزود: بحث واکسیناســیون چه 7۰ درصد چه ۱۰۰ 
درصد به این بر میگردد که ایمنــی پایه برای فرد فراهم 
شود. زمانی ممکن است بدن با ویروس روبرو شود و آن 
را نشناسد و واکنش های حساسی نشان دهد و از طرفی 
اگر بدن با ویروس ضعیف شــده روبرو شــود، می تواند 
سیستم ایمنی پایه را تقویت کند که اگر با ویروس واقعی 
روبرو شد کمترین واقعه برای بدن رخ دهد؛ بنابراین اصل 

موضوع واکسیناسیون به دلیل افزایش ایمنی زایی است.
معاون بهداشــت وزارت بهداشت ادامه داد: در موجی که 
پشت سر گذاشتیم بســیاری از افراد مبتلا شدند و به تبع 
هرچه در مخرج کسر تعداد بیشتری از افراد جامعه مبتلا 
شــوند، ناخواســته تعداد زیادی هم بیمارستان می روند 
و به تبع آن بســتری و فوتی افزایــش می یابد؛ اما اگر با 
واکسیناسیون ایمنی پایه را کسب کنیم امیدوار هستیم که 
کمترین اتفاق در حوزه بستری و مرگ برای افراد رخ دهد 

و میزان ابتلا هم کاهش یابد.
 * مشکل کرونا صرفا با واکسن حل نمی شود

او ادامــه داد: البته صرفا با واکســن مشــکل کرونا حل 
نمی شــود و باید به رعایت پروتکل ها اهتمام ورزیم. چه 
بســا برخی با تزریق دو دُز واکســن مبتلا شوند که این 
امر طبیعی اســت و احتمال فوت هم وجود دارد، اما این 

احتمالا با واکسیناسون به شدت کاهش می یابد.
 * واکســن برای همه فراهم است، اما برخی دچار 

تشکیک هستند
اولین واکسن، بهترین واکسن است

وی افزود: الان تقریبا تمام اطلاعات جامع پیرامون افرادی 
که واکسن زدند و نزدند را داریم و اختلاف فاحشی میان 
تعداد مبتلایان واکسن زده و نزده وجود دارد. واکسن برای 
همه فراهم اســت، ولی متاســفانه برخی دچار تشکیک 
هســتند، اما مطمئن باشید واکسن های موجود مورد تایید 
مراجع علمی است و اولین واکسن بهترین واکسن است و 
باید از فرصت موجود استفاده کنیم تا اگر موج بعدی هم 

در راه باشد جامعه ایمنی کافی را دریافت کند.
 * برنامه ریزی ســتاد کشــوری کرونا برای رفع 

هوشمند محدودیت ها
وی ادامه داد: در مورد بازگشــایی ها هم سیاست دولت و 
انتظار مردم این است که پس از این مدت که خسته شدند، 
به زندگی عادی بازگردند و مسائل اجتماعی و اقتصادی 
و... ادامه یابد و تمرکز دولت هم بر بازگشــایی مدارس و 
دانشگاه ها و سپس جریانات اجتماعی و اقتصادی است. 
اگــر ایمنی پایه رخ دهد دغدغــه دولتمردان هم کاهش 
می یابد که اگر ابتلایی هم صورت می گیرد به کمترین نحو 
باشد و این هم به مردم باز میگردد که پروتکل ها را رعایت 
کنند که کلید مدیریت بیماری از این به بعد همین امر است 
و امیدواریم اگر موج بعدی رخ می دهد با کمترین حالت 

باشد.
حیدری اظهار کرد: برنامه ریزی همکاران در ستاد کشوری 
کنترل کرونا رفع هوشــمند محدودیت ها اســت و اینکه 
برنامه های افراد در گروه مشــاغل ۴ گانه به چه صورت 
باشد، حساسیت های متفاوتی دارد و موارد آن تعیین شده 
و تدوین شــده است که هفته آینده جهت تصویب و ابلاغ 
به ستاد کرونا می رود. نظارت دستگاه ها و خود مردم در 
این بازگشایی ها بســیار مهم است و دستورالعمل ها باید 

جدی گرفته شود.
 * احتمال پیک بعدی کرونا در آبان ماه

معاون بهداشت وزارت بهداشــت، تصریح کرد: با توجه 
به ماهیت کرونا، تجمعات، مســافرت ها و... عاملی برای 
شیوع بیشتر ویروس اســت و پیش بینی ما این است که 
شــاید در ماه آینده پیکی تجربه کنیم، اما خیلی از مسائل 
مانند پوشش واکسیناسیون، رعایت پروتکل ها و... تاثیر 

گذار است که پیش گویی های ما را تحت تاثیر قرار دهد.
وی درباره حمایت از واکسن های تولید نیز گفت: تعدادی 
از شــرکت های ایران مانند پاســتور، رازی و برکت در 
حال گسترش خط تولید هســتند به همین دلیل یکی از 
سیاست های دولت محترم حمایت از این واکسن ها بود و 

خوشبختانه کیفیت بسیار خوبی داشتند.
 * فعلا پایانی برای کرونا متصور نیستیم

معاون وزیر بهداشت با اشــاره به اینکه فعلا پایانی برای 
کرونا متصور نیستیم، اظهار کرد: امیدواریم هرچه زودتر 
پاندمی پایان یابد، اما ویروس موجود زنده است و برای 
بقای خــود تلاش می کند و ضریب نفــوذش را افزایش 
می دهد، اما امیدواریم زودتر تمام شود. تمام تلاش ما باید 
قطع زنجیره انتقال بیماری باشــد و رمز موفقیت غلبه بر 

بیماری قطع این زنجیره است.
 * اهمیت سلامت روان و انتظارات مردم

وی در ادامه صحبتهایش با اشاره به سلامت روان و هفته 
ســلامت روان، با تاکید بر اینکه همــه مردم انتظار دارند 
در سلامت روانی مناسبی به سر برند، گفت: شعار جهانی 
امسال این روز »مراقبت سلامت روان برای همه، بیایید آن 
را به واقعیت تبدیل کنیم«، تعیین شــده است و فدراسیون 
جهانی ســلامت روان نیز شعار »سلامت روان در جهانی 
نابرابر« را انتخاب کرده است. شرایط کنونی کشور با توجه 
به کرونا و مسائل اجتماعی و اقتصادی می تواند بر موضوع 
ســلامت روان موثر باشــد و جامعه نیز به فکر بهبود آن 

باشند.

معاون وزیر بهداشت :

فعلا پایانی برای کرونا متصور نیستیم 

تشدید افسردگی فصلی با شیوع کرونا 

موج بزرگ بیماری آنفلوآنزا در راه است ؛

رفع محدودیت های کرونایی، آنفلوآنزا را تشدید می کند 

آسیبهای کودکان قابل پیشگیری هستند 
غرق شدگی در کودکان، یکی از سه علت اصلی سوانح منجر به فوت سرویس سلامت // یک روانشــناس با اشاره به شروع 

فصل پاییــز و امکان ابتلا به افســردگی فصلی مطرح 
کرد: در دوران کرونا از دست دادن عزیزان، سوگواری، 
مشکلات روحی به علت کاهش روابط اجتماعی امکان 

ابتلا به افسردگی فصلی را افزایش می دهد.
دکتر تقی ابوطالبی، روانشــناس و عضو هیئت علمی دانشگاه 

فرهنگیان با بیان اینکه در دو سال اخیر کرونا زمینه ابتلا 
به افسردگی فصلی را تشدید کرده، گفت: زمانیکه 

فرد برای مدتی تعاملاتش را با محیط اطراف قطع 
کنــد به نحوی که از روند اصلی زندگی اش باز 
بماند یعنی دچار افسردگی شده. در این حالت 

وقتی خود فرد یا اطرافیان، گذشــته او را با 
حال فعلی اش مقایسه می کنند تغییرات 
روحی و جســمی بارزی مانند کاهش 
انگیزه زندگی، کم خوری یا پرخوری، 
خستگی مدام و... را مشاهده می کنند. 
در این بین بعضی از افســردگی ها هم 

مقطعی است مانند افسردگی ناشی از مرگ 
بســتگان یا افسردگی پس از زایمان و... . 

افسردگی فصلی هم نوعی افسردگی است که 
هر سال در زمانی مشخص، یعنی آغاز سرما 
که نور خورشید کمتر و روزها کوتاهتر می 

شود تکرار می شود.
ایــن روانشــناس افــزود: دلایل 

افسردگی فصلی تقریبا ناشناخته است، اما معمولا کسانی به آن 
مبتلا می شوند که زمینه های افسردگی از گذشته در وجودشان 
بوده و حالا تغییرات جوی باعث بروز این نوع از افســردگی 

می شود.
او با اشاره به اینکه درمان های رایج برای افسردگی فصلی نور 
درمانی، دارو و روان درمانی اســت، توضیح داد: برای درمان 
افسردگی در ابتدا باید نوع آن را تشخیص داد. به عنوان مثال 
افسردگی ناشی از شکست اقتصادی با افسردگی 
ناشی از شکست عاطفی متفاوت است و بنابراین 
راه درمانش نیز با هم متفاوت اســت، اما عمده 
روش درمانی که در علم روانشناســی کاربرد 
فراوانــی دارد، درمان شــناختی-رفتاری 
اســت. این روش درمان بیان می کند که 
رفتار، افکار و احساسات ما نتیجه باور 
و تصورات ما از خودمان، دیگران و کل 
هستی است. استفاده از این روش درمان 
در بهبود افسردگی فصلی نیز خیلی موثر 
اســت. چرا که بعضا دیده ایم کســانیکه 
تصور می کنند افسردگی فصلی دارند، اما 
علائمش را ندارند. بنابراین روانشناس با 
اســتفاده از این روش افکار منفی فرد را 
شناسایی و با افکار مثبت جایگزین می کند. 
چه بســا وقتی نگاه فرد به زندگی تغییر کند 

بسیاری از مشکلاتش نیز مرتفع می شود. 

رمزگشایی از وزوز گوش 
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گروه گزارش//هشت ســال دفاع مقدس پر از 
نمادها و اسطوره هایی اســت که در آن دوران 

با ایثار، شــهامت، رشــادت و از خودگذشتگی، تاریخ 
ســرافراز این مرز و بوم را رقم زد، تاریخی که درس ها 
و آموزه هــای زیادی برای جهانیان به همراه داشــته و 
دارد. در این بین خلبانان نیروی هوایی ارتش جمهوری 
اســلامی ایران، نقش مهم و تعیین کننده ای در پیروزی 
جمهوری اســلامی ایران در جنگ تحمیلی هشت ساله 
داشتند که علاوه بر انجام عملیات های آفندی و پدافندی 
نقش دیگری از جمله انتقــال مجروحان، انتقال ادوات 
و تجهیــزات به مناطق جنگی، اســکورت کاروان های 
تجــاری و نفتکش ها و انجام عملیات های شناســایی 
و تجســس را برعهده داشــتند.عملیات ۱4۰ فروندی 
و انهدام تجهیزات و تاسیســات نیــروی هوایی عراق، 
عکس برداری هوایی از مناطق دشــمن، بمباران پایگاه 
هوایی کرکوک، عملیات قطع صدور نفت عراق، انهدام 
بندرها و تاسیسات عراق، پشتیبانی از عملیات مروارید، 
حمله به پایگاه هوایی الولید)H۳(، پشــتیبانی نیروی 
هوایی از عملیات طریق القدس، پشتیبانی نیروی هوایی 
از عملیات فتح المبین، پشتیبانی از عملیات بیت المقدس 
و آزادسازی خرمشهر، پشتیبانی نیروی هوایی از عملیات 
والفجر ۸، پشــتیبانی نیروی هوایی از عملیات کربلای 
پنج و جلوگیری از برگزاری اجلاس ســران کشورهای 
غیرمتعهد در بغداد تنها بخشی از فعالیت های تیزپروازان 
آســمانی در دوران دفاع مقدس اســت.نیروی هوایی 
ارتش جمهوری اســلامی ایران در دوران هشت ساله 
دفاع مقدس تعداد ۲۱۰ خلبان شهید، ۸۹ خلبان جانباز 
و ۵۲ خلبان آزاده تقدیم انقلاب اسلامی کرده است که 
همگی از افسران ارشد و فرماندهان این یگان بودند.از 
جمله شهدای خلبان می توان به شهیدان سرلشکر عباس 
بابایی، سرلشکر حسین لشکری، سرلشکر عباس دوران، 
سرلشکر سید علیرضا یاســینی ، سرلشکر مصطفی 

اردســتانی، سرلشکر حسین خلعتبری و سرتیپ جواد 
فکوری اشاره کرد.

 تاریخ سازی شهید عباس دوران
در مرداد ماه ۱۳۸۱ شاهد تشییع پیکر پاک قهرمان ایرانی که 
نماد صلابت و شجاعت برای ما بود یعنی شهید عباس دوران 
بودیم خلبانی که رشــادت و شهادت فراموش نشدنی او، هم 
به جمهوری اسلامی ایران در عرصه سیاسی کمک کرد و هم 
وحشت و ترس صدام از نظامیان ایرانی را چند برابر افزایش 
داد و امروز ۲۰ مهر به بهانه زاد روز این شــهید افتخارآفرین 
به بازخوانــی زندگی نامه و رشــادت های وی پرداخته ایم و 
قطعاً هر چه امروز در کشــور داریم از برکت جان فشانی ها و 

فداکاری های شهداست.
شــهید عباس دوران در ۲۰ مهر سال ۱۳۲۹ در شیراز به دنیا 
آمد و در ســال ۱۳۴۸ مدرک دیپلم خود را گرفت و ســپس 
وارد دانشــکده خلبانی نیروی هوایی ارتش شــد و پس از 
گذراندن دوره مقدماتی در ایــران برای ادامه تحصیل و طی 
دوره تکمیلی به آمریکا رفــت و پس از طی مراحل خلبانی 
و اخذ گواهینامه خلبانی به ایران بازگشــت.او در طول جنگ 
تحمیلی بیش از ۱۲۰ پرواز جنگی داشت. وی بارها می گفت: 
اگر هواپیما بال نداشته باشد، خودم بال درآورده و بر سر دشمن 
فرود می آیم و هرگز تن به اسارت نخواهم داد. در طول پرواز 
صحبت نمی کرد. همواره می گفت: اگر از مســیر منحرف شده 
و یا حالت نامتعادلی داشــتم، با من صحبت کنید، خودتان هم 
مواظب اطراف باشید. همچنین بسیاری از دوستانش از زبان او 
شنیده بودند که اگر روزی هواپیمای من آماج قرار گیرد، هرگز 
آن را ترک نمی کنم و با آن به قلب دشــمن حمله ور می شوم.

او به عنوان لیدر دســته ای دو فروندیF_۱۴ برای مقابله با 
تجاوز هوایی ۹ فروند هواپیمای دشــمن از زمین بلند شــد. 
دقایقی بعد در حالی کنترل زمینی به آنها هشــدار می داد که 

مراقب باشند تا مورد اصابت قرار نگیرند، در آسمان خوزستان 
به ســوی جنگنده ها مهاجم حمله ور شد و با سرنگون کردن 
دو فرونــد میگ ۲۳ عراقی، بقیه را مجبــور به فرار کرد. این 
نبرد درخشان هوایی در جدول آمارهای و رکود درگیری های 
هوایی جهان با نام A_DOWRAN بسیار پرآوازه و برای هر 

ایرانی غرورآفرین است.
 حماسه ای در آذر ۱۳۵9

عملیات مروارید  در تاریخ ۱۳۵۹.۹.7 آغاز شــد. در همان 
ساعات نخست نبرد در یک عملیات متهورانه، عباس دو ناوچه 
نیروی دریایی عراق را در حوالی اســکله »الامیه« و »البکر« 
ســرنگون کرد. تا پایان عملیات، دوران و هم رزمانش مرتبا 
هواپیما عوض می کردند، به گونه  ای که پس از فرود، دوران از 
هواپیما پیاده می شد و به هواپیمای دیگری که مسلح بود سوار 
می شــد و به نبرد ادامه می داد. عباس بی نهایت شجاع بود. آن 
روزها سخت ترین مأموریت ها را می پذیرفت. در این عملیات 
به او که در حال پرواز بود، اطلاع دادند باید عملیات نیمه تمام 
رها شود، که عباس نپذیرفت و با رشادت تمام، این دو اسکله 
را نابود ساخت. چنانچه می گفتند و به اثبات هم رسید، نیروی 
دریایی عراق را ســرهنگ خلبان عباس دوران و ســرهنگ 

خلبان خلعتبری به نابودی کشاندند.
 در آستانه فتح خرمشهر 

در آســتانه عملیات بیت المقدس، دشــمن دست به تحرکات 
گسترده ای زده بود و مرتبا نیرو و تجهیزات به جبهه های جنوبی 
می فرستاد؛ بنابراین، از سوی نیروی هوایی تدبیری اندیشیده 
شد تا ضربه ای کاری به دشمن وارد شود. برای همین، پس از 
گرفتن اطلاعات لازم و تهیه نقشه های پروازی، تصمیم بر این 
شد که در یک عملیات گسترده هوایی، عقبه دشمن از جمله 
نفرات و تجهیزات آنها از ارتفاع بالا بمباران شــدید شود. در 
۲۹ اســفند سال ۱۳۶۰ طرح آغاز شد و دوران به عنوان لیدر 

یا همان فرمانده دسته پروازی، برگزیده و پانزده نفر از خلبانان 
تیزپرواز ارتش جمهوری اسلامی ایران نیز انتخاب شدند. پس 
از توجیهات لازم توسط دوران، همگی به پرواز درآمدند و با 
هدایت او، مواضع دشمن به ســختی بمباران و راه برای فتح 

خرمشهر هموار شد.
 تعیین جایزه برای سر شهید دوران

در دوران جنگ تحمیلی نیز صدام حســین برای تحقیر کردن 
خلبانان ایرانی در یک مصاحبه تلویزیونی به خبرنگار خارجی 
گفت: »بــه هر جوجه کلاغ ایرانی کــه بتواند به ۵۰۰ مایلی 
نیروگاه بصره نزدیک شــود حقوق یک ســال خود را جایزه 
خواهم داد.« تنها دو ســاعت و نیم بعد از این مصاحبه صدام، 
عباس دوران و حیدریان و علیرضا یاســینی نیروگاه بصره را 

بمباران کردند.
همچنین تابستان۱۳۶۱صدام حسین بر برگزاری کنفرانس سران 
غیرمتعهدها در بغداد پافشاری و تأکید داشت و چند ماه زودتر 
بنزهای تشریفاتی خریداری شــده را در اتوبان های بغداد به 
نمایش گذاشــت؛ اما صبحگاه تیر۱۳۶۱ آخرین پرواز عباس 
دوران، جولان بر فراز بغداد با جنگنده دوســت داشــتنی اش 

F4_e3 ۶۵7۰ و بمباران پالایشگاه الدوره بود.
 او با نمایشــی از عزت و شــجاعت، جنگنده شعله ورش را 
با خشم و کین بر قلب دشــمن فرود آورد تا خواب صدام را 
پریشــان کرده و میزبانی اجلاس ســران غیرمتعهد ها را از او 
بگیرد. این عملیات برای جمهوری اســلامی از نظر سیاسی 
بسیار مهم بود. اگر کنفرانس سران کشورهای غیره متعهد در 
بغداد برگزار می شــد، صدام برای هشــت سال ریاست آن را 
به عهده می گرفت؛ بنابراین، تنها راهی که می شــد از برگزاری 
کنفرانس جلوگیری کرد، ناامن نشان دادن بغداد بود؛ آنچه که 
صدام به امنیت آن افتخار می کرد. عباس با این حرکت شهادت 
طلبانه اش، باعث شد، این اجلاس به علت نبود امنیت در بغداد 

برگزار نشود. او به آسمان پر کشید؛ آن هم با روحی به گستره 
آســمان. وی قصد ترک سفینه آتش گرفته را نداشت و این را 
بارها پیش از حادثه به دوستانش گفته بود که بعثی ها آرزوی 
اســارت من را به گور خواهند برد.  صبح سی ام تیر ماه سال 
۱۳۶۱ خلبان شهید، عباس دوران، که در تعداد پرواز جنگی در 
نیروی هوایی رکورد داشت و عراق برای سرش جایزه تعیین 
کرده بود، پس از بمباران پالایشگاه بغداد، هواپیما را که آتش 
گرفته بود، به هتل محل برگزاری اجلاس ســران غیرمتعهدها 
می کوبد و بدین ترتیب با شهادت خود، کاری کرد که اجلاس 
سران غیرمتعهدها به علت ناامنی در بغداد برگزار نشد. اما دیگر 
خلبان این هواپیما، منصور کاظمیان، به دست نیروهای عراقی 
اسیر شد..پس از ســال ها انتظار در تیرماه سال ۱۳۸۱ پیکر 
پاک شــهید عباس دوران به همراه ۵7۰ شهید دیگر، به میهن 
بازگشت و در پنجم مرداد همان سال در جریان مراسمی رسمی 
با حضور مسئولان کشوری و لشکری، تشییع و در زادگاهش 
شیراز به خاک ســپرده شد. تاریخ دفاع مقدس سرشار از نام 
بزرگانی اســت که مظهر عزت و اقتدار ایران اسلامی بوده اند 
و ایثارگری ها، عشــق و پاکی آن ها در یاد و خاطر مردم این 

مرزوبوم جاودانه خواهد بود.

دفاتر تسهیلگری با هدف بهبود شاخص های توسعه همه جانبه 
و پایدار )بهبود و ارتقاء سرمایه اجتماعی، مشارکت اجتماعی 
و ...(، توانمندســازی جامعه محلی به ویژه جوانان و کودکان، 
کاهش آسیب های اجتماعی و حمایت از گروه های آسیب پذیر 
و آسیب دیده، مشارکت همه جانبه و حداکثری جامعه محلی 
در تصمیم گیری هــا و اقدامات محلی، ارتقای ایمنی و امنیت 
اجتماعی و کالبدی، ارتقای سطح اعتماد عمومی و مشارکت 
شهروندی و نقش دهی به جامعه محلی و نهادهای مرتبط در 
خصوص ایجاد و احیاء حس تعلق به محیط عمومی و خصوصی 
در راســتای توانمندســازی اقتصادی، اجتماعی و محیطی 
جامعه محلی ایجاد گردیدنــد. رهیافت نجات محدوده های 
حاشیه نشــین را باید در چارچوب های »توسعه اجتماعی 
مشــارکتی محلات با تکیه برافزایش ظرفیت و دارایی های 
اجتماعات محلی« جستجو و دنبال کرد. در این راستا »توسعه 
اجتماعات محلی« به عنوان یکی از رویکردهای پذیرفته شده 
سازمان های بین المللی و ملی و رویکرد مداخله در بافت های 
اجتماعی و کالبدی محلاتی همچون آیت الله غفاری و فرودگاه 
قدیم مورد توجه قرار گرفت. توسعه محلی به دنبال پیشرفت 
و بهروزی جامعه محلی است که اقدامات اجتماعات محلی و 
دیدگاه های آنان را در توسعه اجتماعی، اقتصادی و محیطی 
در اولویت قرار می دهد و به دنبال توانمندسازی، مقتدرسازی 
و ارتقای کیفیت زندگی جامعه محلی است. هدف این توسعه، 
بکارگیری و تقویت ظرفیت افراد به عنوان شــهروندان فعال 
و کنشــگر، از طریق همکاری، هم اندیشی، همراهی و تعامل 
در گروه های اجتماعی، ســازمان ها و شبکه ها از یک سو و 
هم افزایی و تقویت ظرفیت نهادها و سازمان ها بوسیله تعامل 
و گفت وگو فی مابین در شکل دهی و ایجاد تغییرات در محله 
از سوی دیگر اســت. بنابراین، مقصود کلی از توسعه محلی 
عبارتســت از پاســخگویی به نیازهای روزمره ساکنان یک 
محله با حداکثر اتکاء به منابع، توان، ارزش ها و مشــارکت 
درونی آن محله و ایجاد فرصت-های اشــتغال و مشارکت 
در تصمیم گیری ها و تصمیم سازی ها. دفاتر تسهیلگری به 
دنبال شناسایی و استفاده از منابع و توانایی های درونی محله 
به منظور اســتفاده بهینه از ظرفیت های موجود در گسترش 
زیرســاخت های اقتصادی و اجتماعی محلی با هدف ایجاد 
رشــد پایدار کالبدی، نهادی، فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی 

در محلات هستند.
نقش کارشــناس اجتماعی در دفتر تســهیلگری، ورود به جامعه 
محلی، گزارش وضع موجود محله، جلب مشارکت منابع اجتماعی، 
نیازسنجی، آسیب شناسی و طبقه بندی اولویت ها از نگاه بازیگران 
محله، تعامل، همفکری برای انتخاب موضوع اقدام جامعه ای و فعال 
سازی تیم ها و گروه های اجتماعی و تربیت مراقبین اجتماع محلی 
و اقدامات اجتماعی می باشد.  تا قبل از سال ۱۳۳۵ اثری از بافت 
مسکونی و اجتماعی در محله آیت الله غفاری نبوده است و محدوده 
اصلی بافت شهر بندر عباس حد فاصل خورگورسوزان در شرق و 
خور سید کامل ) خیابان فعلی مالک اشتر ( درغرب با وسعت۴۰۰ 
هکتار را شــامل می شده اســت.  به طوری که در این محله بجز 
بنای خانه شریف،کنسولگری انگلیس و چند بناساخته شده املاک 
دیگری در آن وجود نداشــته است.حاشــیه نشــینی و ساخت و 
ســازهای غیر مجاز در این محله از سال ۱۳۴۳ شروع شده و تا 

ســال ۱۳۵۳تداوم داشته است. این محله سال های طولانی، با نام 
شــهناز شناخته شده است و در گذر زمان تغییر نام پیدا کرده است 
و در حال حاضر با نام آیت الله غفاری شناخته می شود. این محله 
متاسفانه با وجود این که در حال حاضر در بطن شهر قرار گرفته، اما 
همچنان دارای بافتی قدیمی و فرسوده است. مساحت محله آیت الله 
غفاری ۶۶۰۴۸۵ هکتار است و جمعیت محله آیت الله غفاری طبق 

آخرین تمام شماري صورت گرفته، ۵۹۱۶ نفر می باشد.
محله آیت الله غفاری با توجه به وضعیت کنونی و گســترش شهر 
جزو بافت مرکزی و اصلی شهر می باشد و طبق دستورالعمل های 
دارایی سنجی جزو محلاتی با دارایی های منحصر به فرد می باشد 
لکن در نخســتین نگاه ، بیینده با صحنه هایی مواجهه  می شود که 
حاکی از  معضلات خانواده های ســاکن در این محله می باشد که 
زیبنده محله ای با پیشینه ی تاریخی و دارایی های موجود در محله 
نیست. وجود متعادین متجاهر، سرنگ های آلوده پراکنده بر زمین 

در کوچه هــا و خیابان ها، وجودکوچه های تنگ و  باریک ناامن، 
سطح پایین بهداشت محیطی و فردی، کودکان و نوجوانان سرگردان 
و بی برنامه در کوچه ها، هنجار شــکنی های اجتماعی و تخریب 
اموال عمومی، عدم استفاده بهینه از فضای سبز و بازی کودکان و ... 
مختصری از انبوه معضلات  و چالش های ســاکنین محله آیت الله 
غفاری می باشد که سلامت جامعه محلی را به خطر انداخته است.

با توجه به اینکه مشــکلات اجتماعی زیر پوست یک جامعه قرار 
دارند و پنهان هستند و مانند مشکلات شهرسازی وکالبدی نمایان و 
مشخص نیستند، ریشه یابی و بررسی این مسائل و مشکلات، کاری 
بســیار حساس و پیچیده می باشــد که در بطن و عمق محله واقع 
شده است و به تدابیر رویکرد توانمند سازی، رویکرد نیازمحوری 
و رویکرد دارایی محوری که دفاتر تســهیلگری نیز، اساس شان بر 

مبنای این رویکرد ها است نیازمند است.
بر اساس گزارش سنجش ونشســت های مشارکتی با نمایندگان 

اهالی پنجمین مســئله محله)نداشتن الگوي مناسب اوقات فراغت 
( مي باشــد .با توجه به نیاز مبرم جوامع به داشتن جوانان سالم و 
فعال، پرداختن به ارائه الگوی مناســب اوقات فراغت در محله ی 
آیت الله غفاری در جهت کاهش انحرافات و آسیب های اجتماعی 
موجــود در محله همچون: بزهکاری جوانــان و نوجوانان، اعتیاد 
جوانان و نوجوانان، کودکان بازمانده از تحصیل امری واجب است 
که گروه هدف آن را کودکان، نوجوانان و جوانان تشکیل می دهند. 
)تیم فرهنگی و آموزشی (متشکل از نمایندگان گروه ها و نهادهای 
فعال محلی، هیئت امنا و معتمدین محله درمسیر اقدامات  اجتماعی 
درون محله جهت پرداختن به مسئله اوقات فراغت تشکیل گردید. 
قابل ذکر است تشکیل تیم های حل مسئله از طریق اطلاع رسانی، 
حساس سازی ،بسیج اجتماعی و جلب مشارکت اجتماعی از درون 
محله و ساکنین محلی می باشد. از جمله اقدامات اجتماعی که در 
محله آیت الله غفاری به صورت اجتماع محور و نهاد محور صورت 

پذیرفته است، به صورت مختصر شامل موارد ذیل می باشد: 
- طرح شناســایی و حمایت از افراد بازمانده از تحصیل: طی این 
طرح که توســط تیم فرهنگی و آموزشی و با همکاری کارشناسان 
واحد سنجش آموزش و پرورش ناحیه دو به صورت اجتماع محور 
انجام پذیرفت، منجر به ادامه تحصیل و بازگشت به تحصیل 7۰ تن 

از اهالی محلات آیت الله غفاری و فرودگاه قدیم گردید.
- ثبت باشــگاه کتابخوانی با گویش محلی )دینگو( زیر نظر اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی: باشــگاه کتابخوانی )دینگو( فعالیت 
خود را از دی ماه ۹۹ به صورت رســمی شروع کرد و دارای ۱۲ 
نفر عضو فعال از کودکان محله  آیت الله غفاری در رده ســنی ۹ تا 
۱۲ سال می باشد که به برگزاری دورهمی های کتابخوانی، مطالعه 
و نقد وبررســی کتاب ها و خلاصه نویسی کتاب های خوانده شده 

می پردازند.
- اجرای برنامــه های جامع با همکاری کانــون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان ) قصه گویی، داستان، نمایش عروسکی، معرفی، 
روخوانی و نقد و بررســی و امانت کتاب، نقاشی، بازی فکری( و 
حضــور مکرر مربیان و آموزش دهنــدگان کانون پرورش فکری 
کودکان  و نوجوانان در دفتر تسهیلگری و معرفی و عضویت کودکان 
محله آیت الله غفاری درکانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان. 
- عضویت ۱۵ نفر از کودکان محله در  دوره های آموزش مجازی 

مجتمع مرکز آفرینش.
-  برگزاری کارگاه های داســتان نویسی، شعر،کاردستی، نقاشی، 

فتوشاپ با همکاری حوزه هنری انقلاب اسلامی ایران.
-  حضور مستمر کتابخانه ی سیار کانون پرورش فکری کودکان و 

نوجوانان  در محله آیت الله غفاری و امانت کتاب.
- تجهیز ۳ پارک از محله جهت داشتن فضای بازی و سرگرمی و 

گذران اوقات فراغت مناسب برای کودکان و نوجوانان محله.
-  توسعه فضای سبز شهری جهت افزایش مشارکت و همبستگی 

اجتماعی.
-  تجهیز مکان خانه کودک و نوجوان مســتقر در دفتر تسهیلگری 
جهت داشتن الگوی مناسب اوقات فراغت برای کودکان و نوجوانان 

محله.
-  برگزاری پویش ها، برنامه ها و جشن های فرهنگی و اجتماعی 
به مناسبت اعیاد همچون نیمه شــعبان و هفته کتاب و کتابخوانی، 
شــعرخوانی به مناســبت شــب یلدا ، شــاهنامه خوانی در روز 

بزرگداشت حکیم ابواقاسم فردوسی توسط کودکان محله.
-  برپایی بازارچه صنایع دســتی برای بانوان جهت توسعه مشاغل 
خانگی و کمک به معیشت خانواده با همراهی تیم اقتصادی جهت 

تقویت و ترویج  فرصتهای توان افزای صنایع دستی بومی .
- در آستانه بازگشایی مدارس ، مشاوره تحصیلی و پیگیری وانجام 
ثبت نام تعدادی از دختران محله آیت الله غفاری به منظور بازگشت 
به تحصیل و پیشگیری از ترک تحصیل دختران دوره دوم متوسطه 

از دیگر اقدامات حوزه اجتماعی می باشد.
- همچنین در راستای برخورداری پایین محله از مراکز آموزشی،در 
خصوص اختصاص دبســتان تازه تاسیس مادر توسط بنیاد خیریه 
وفرهنگی مصلی نژاد  فقط به شیفت پسرانه که به دلیل طی مسافت 
طولانی دانش آموزان دختر محله آیت الله غفاری وعبور از خیابان 
پرتردد سربالایی کمربندی که خطرات احتمالی جانی فراوانی را به 
دنبال داشت وبســیار موجب نگرانی و تکدر خاطر والدین دانش 
آموزان دختر گردیده بود که با پیگیری های مذکور شرایط وتصمیم 
مســئولین محترم اداره آموزش وپرورش درخصوص تصمیم خیرّ 
بنیادفرهنگی مصلی نژاد تغییر نموده و ســرانجام مدرسه دخترانه 
ارشــاد نیز به مدرسه تازه تاســیس نمونه دولتی مادر  انتقال پیدا 
کردند.  - از جمله اقدامات اجتماعی در حال انجام: رایزنی تاسیس 
خانــه هلال در محلــه آیت الله غفاری، با همــکاری های متقابل 
صورت گرفته، معرفی افــراد نیازمند محله به جمعیت هلال احمر 
شهرستان جهت انجام جلسات کاردرمانی، فیزیوتراپی، گفتاردرمانی 
به صورت کاملا رایگان ،معرفی به منظور آموزش مربیگری جمعیت 
هلال احمر ، انعقاد تفاهم نامه با اداره ورزش وجوانان شهرســتان 
جهت برگزاری جشنواره و کلاس های آموزشی ورزشی )فوتبال، 

کاراته، تنیس رو میز( برای کودکان و نوجوانان محله می باشد. 
بنابراین پیشــبرد اهداف دفتر عمدتا از طریــق اقدامات  اجتماع 
محور و با همت جامعه محلی وجلب مشارکت مردمی صورت می 
پذیرد، و توجه به سرمایه اجتماعی، همبستگی، مشارکت اجتماعی 
و اتحاد و همدلی درون محله بــا وجود قومیت های گوناگون در 
محله بســیار ضروری و واجب است.حل آسیب های اجتماعی در 
حوزه اجتماعی بسیار پیچده و مشکل و زمانبر است و قطعا نیازمند 

مشارکت مردم با دفاتر تسهیل گری و توسعه محلی می باشد .
از همراهی های دلســوزانه جناب آقای داودی نژاد و جناب آقای 
خاکســارپور و سایراعضای تیم فرهنگی و آموزشی، که برای حل 
مشــکلات مســاعدت نمودند و به روند اقدامات مذکور سرعت 
بخشیدند تشــکر نمایم . همچنین از ســازمانها واداراتی همچون 
اداره آموزش و پرورش ناحیه دو ،کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان و اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی که در این مسیر جهت 
به سرانجام رســاندن اقدامات اجتماعی بسیار همکاری وحمایت 

نمودند سپاسگزارم.  
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زیرپوست محله آیت ا.... غفاری بندرعباس

گروه خبر // رئیس کل دادگستری هرمزگان 
تأکید کــرد: نیروی انتظامی می تواند با بهره 
گیری از ظرفیــت های قانونــی در جهت 
شناســایی عوامل اصلی و هدایت کنندگان 

قاچاق، دستگاه قضایی را یاری کند.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ به مناسبت فرا رسیدن 
هفته نیــروی انتظامی علــی صالحی رئیس کل 
دادگســتری هرمزگان در دیدار با سردار جعفری 
فرمانده انتظامی اســتان، ضمن گرامیداشــت فرا 
رســیدن هفته ناجا از تلاش های حافظان نظم و 
امنیت قدردانــی کرد.علی صالحی در جریان این 
دیدار با اشــاره به نقش بی بدیل نیروی انتظامی 
در مقابلــه با جرایم و تأمین امنیت جامعه، خاطر 

نشان کرد: نیروی انتظامی و دیگر اعضای شورای 
تأمین استان هرمزگان می توانند با بهره گیری از 
ظرفیت های قانونی در جهت کشف جرایم سازمان 
یافته، مبارزه با قاچاق و همچنین شناسایی عوامل 
اصلی و هدایت کنندگان این جرایم، دستگاه قضایی 
را یاری کننــد. وی در ادامه با تبیین جایگاه مهم 
تعاملات پلیس و دســتگاه قضایی در پیشگیری 
از جرایــم، از عملکرد نیــروی انتظامی در این 
خصوص ابراز رضایت کرد و یادآور شد: همکاری 
و تعامل سازنده نیروی انتظامی و دستگاه قضایی 
در حوزه های مختلف از جمله پیشگیری از وقوع 
جرایم و افزایش ســطح آگاهی مــردم از طریق 

ارائه آموزش های همگانی، دستاوردهای خوبی 
به ارمغان آورده اســت. عالی ترین مقام قضایی 
استان هرمزگان در ادامه با تأکید بر لزوم استفاده از 
ابزارهای نوین در پیشگیری از جرایم، گفت: بهره 
گیری از ابزارها و فناوری های نوین در پیشگیری 
و کشف انواع جرم، علاوه بر تقویت عملکرد نیروی 
انتظامی، نقش بســزایی در کاهش جرائم خواهد 
داشــت و سبب می شود مردم احساس آرامش و 
امنیت بیشتری نمایند. رئیس کل دادگستری استان 
هرمزگان همچنین با اعلام حمایت قاطع از نیروی 
انتظامی به عنوان بازوی توانمند دستگاه قضایی، 
تأکید کرد: افرادی که به مأموران انتظامی تعرض 

کنند یا به اماکن و خودروهــای نیروی انتظامی 
خسارت بزنند ، با برخورد قاطع و بدون اغماض 
دستگاه قضایی مواجه خواهند شد.  علی صالحی 
با اشاره به اینکه استان هرمزگان یکی از امن ترین 
استان های کشور اســت، بیان داشت: با اقدامات 
ویژه دستگاه قضایی و تلاش شبانه روزی نیروی 
انتظامی استان هرمزگان، فضای استان برای فعالیت 
مجرمان ناامن شده که این دستاورد مهم در سایه 
تعامل خوب و تشریک مساعی تحقق یافته است.

 وی در ادامه با بیان اینکه همکاری دو دســتگاه 
قضایی و انتظامی، ثمرات بســیار خوبی در ارائه 
خدمت به مردم داشــته، تصریح کرد: برای اینکه 

مبارزه فراگیر با جرایم و آســیب های اجتماعی 
در جامعه نمود عینی و اثربخش داشــته باشــد، 
ارتباط تنگاتنگ نیروی انتظامی و دستگاه قضایی، 
ضرورتــی اجتناب ناپذیر اســت و این وحدت و 

تعامل، محکمتر از همیشه ادامه خواهد داشت.
در ادامه، سردار غلامرضا جعفری فرمانده انتظامی 
استان هرمزگان طی سخنانی، گزارشی از عملکرد 

و دستاوردهای نیروی انتظامی استان ارائه نمود.
فرمانده انتظامی هرمزگان همچنین اظهار داشت: 
امنیت موجود در مناطق مختلف استان هرمزگان 
مرهون حمایت بی وقفه دستگاه قضایی از نیروی 
انتظامی اســت که این موضــوع روحیه و انگیزه 

مضاعفی را برای ارائه خدمات بهتر و بیشــتر از 
ســوی حافظان نظم و امنیت استان ایجاد نموده 
اســت. وی در پایان ضمن تقدیر از حمایت های 
مستمر رئیس کل دادگســتری استان هرمزگان، 
دستاوردهای نیروی انتظامی این استان در زمینه 
کاهش جرائم، پیشگیری از وقوع جرم و کشفیات 
قاچاق و مواد مخدر را نتیجه تعامل و هم افزایی 

دستگاه قضایی و نیروی انتظامی عنوان کرد.

رئیس کل دادگستری هرمزگان تأکید کرد 
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